

အလွန်အလွန်မြင်နိုင်ခဲ့သော၊ အလွန်အလွန် သိမ်မွေ့သော၊ အလိုရှိရာအာရုံ၌ ကျလေ့ရှိသော စိတ်ကို ပညာရှိသည် စောင့်ရှောက်ရာ၏။ စောင့်ရှောက်ထားအပ်သော စိတ်သည် ချမ်းသာကို ရွက်ဆောင်တတ်၏။
စိတ္တဝင် (ဓမ္မပဒ-၃၆)

၁၃၅၂ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၂ ရက် ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ မတ် ၂၉ ရက်၊ တနင်္လာနေ့ အတွဲ (၆၀)၊ အမှတ် (၁၈၀)

တာချီလိတ်မြို့၊ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တဓမ္မသီရိ အား အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုရု ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲ မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

၂၀၂၁ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲ မဟာမင်္ဂလာ အခမ်းအနားကို မတ် ၂၇ ရက်တွင် နေပြည်တော် ဥပျာတသန္တီစေတီတော် ပရိယတ္တိအတွင်းရှိ သာသနာ့ဗဟိုဗိမာန်တော်ကြီး၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေး အခက်အခဲကြောင့် ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲသို့ တက်ရောက်နိုင်ခြင်းမရှိသည့် ဆရာတော်ကြီးများကို သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေများအလိုက် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ဆက်ကပ် ပူဇော်လျက်ရှိသည်။

ဘွဲ့တံဆိပ်ဆက်ကပ်ပူဇော်ခံရသည့် ဆရာတော်ကြီးတစ်ပါးဖြစ်သည့် ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့၊ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တဓမ္မသီရိ အား ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုရုဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲ မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက်၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ကြည့်ညိ၍ ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်ပူဇော်သည်။

အခမ်းအနားသို့ ဘွဲ့ခံဆရာတော်ကြီးဖြစ်သည့် နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ကြီးနှင့် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁



ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့၊ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာန နာယက နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ ဓမ္မသီရိ အား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဘွဲ့တံဆိပ်တော် ဆက်ကပ်စဉ်။

သတင်းစဉ်

ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်
၂၈-၃-၂၀၂၁
ချောက်မြို့
၄၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ရွှေဘိုမြို့
၄၁ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
မင်းဘူးမြို့
၄၁ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
မကွေးမြို့
၄၁ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
အောင်လံမြို့
၄၁ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ဖားဆောင်းမြို့
၄၁ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

ဆေးကုသရန် အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် ပြည်သူ့ဆေးရုံနှင့် တိုက်နယ်ဆေးရုံများသို့ တပ်မတော်သားပါရဂူများ၊ ဆရာဝန်များနှင့် သူနာပြုများက သွားရောက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မိတ္ထီလာခရိုင် သာစည်မြို့နယ်ဆေးရုံ၊ ဟံဇားတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ယင်းမာပင်တိုက်နယ်ဆေးရုံနှင့် ညောင်ရမ်းတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ သပိတ်ကျင်းမြို့နယ် တကောင်းတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ကျောက်ဆည်မြို့နယ် စဉ့်ကိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ယင်းတော်တိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ် ပင်းတလဲတိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ဖြစ်သားမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ တောင်သာမြို့နယ် ဝဲလောင်တိုက်နယ်ဆေးရုံ၊ ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ခဲခါးမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ၊ နယ် ခုံဇရစ်ကျေးရွာ တိုက်နယ်ဆေးရုံနှင့် လက်ပံတန်းမြို့နယ် မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံတို့ရှိ ဝန်ထမ်းများနှင့် လူနာရှင်များက အကူအညီတောင်းခံမှုကြောင့် တပ်မတော်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့များ စေလွှတ်၍ ရောဂါဝေဒနာခံစားနေရသည့် ဒေသခံ ပြည်သူများကို စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

မြင်တတ်အောင် ကြည့်ဖို့လိုပါတယ်

ဆောင်းပါး စာ-၆

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ အသွား အလာပိတ်ဆို့ကန့်သတ်မှုများကို အားဖြည့် လုပ်ဆောင်သွားမည်

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ-၁၃

ဆူးစူး၍ပင်၊ အပ်နှင့်ထွင်သည်

မြန်မာနိုင်ငံသည် ဒီမိုကရေစီခရီးလမ်းကို ဆယ်နှစ်ကြာ ဖြတ်သန်းခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ယင်းဆယ်နှစ်တစ်လုံးအတွင်း မတူညီသောပါတီနှစ်ခု၏ အစိုးရများက ရွေးကောက်ပွဲများမှတစ်ဆင့် ပြည်သူတို့က အပ်နှင်းခဲ့သော အာဏာများဖြင့် နိုင်ငံကို တာဝန်ယူခဲ့ကြသည်။ ပြည်သူလူထုအများစုအနေဖြင့် အရပ်သားစစ်စစ် အစိုးရဟု ရှုမြင်ထားကြသည့် ဒုတိယမြောက်အစိုးရအဖွဲ့သည် ပို၍ ဒီမိုကရက်တစ်ဆန်စွာဖြင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေး၊ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချရေး၊ ပြည်သူများ၏ စားဝတ်နေရေးဘဝ ပိုမိုချောင်လည်စေရေးတို့ကို ထိထိရောက်ရောက်၊ ပြောင်းမြောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ကြမည်ဟူ၍ မျှော်လင့်ထားခဲ့ကြသည်။

လက်တွေ့အားဖြင့်မူ နိုင်ငံ၏အခြေအနေသည် အထက်တွင်ဖော်ပြခဲ့သည့် မျှော်လင့်ချက်များကို မည်သည့်ကဏ္ဍတွင်မျှ ထင်ထင်ရှားရှားပြသနိုင်စရာ အောင်မြင်မှုတို့ကို မတွေ့ခဲ့ကြချေ။ ပို၍ ပို၍ တွေ့ရှိလာရသည့် အချက်များမှာ အာဏာရပါတီနှင့် အစိုးရကို လော်လီလုပ်ကြံသူများ၏ ဆင်ခြေများ၊ ၎င်းတို့ကို ဝေဖန်ထောက်ပြသူများအား အုပ်နှံကျင်းနှင့် တုံ့ပြန်ကြံမှုများသာဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့၏ ဆင်ခြေများတွင် အဓိက အပြစ်ဖို့ခဲ့သည်မှာ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် တစ်မတော်ကြောင့် မအောင်မြင်ရခြင်းဖြစ်သည်ဟူသော အချက်ကို အဓိကထားသည်။ လွှတ်တော်အတွင်းရှိ တစ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းတို့ကိုလည်း ကန့်လန့်တိုက်ခတ်သူများအဖြစ် ပြည်သူက ရှုမြင်လာအောင် ပုံဖော်ခဲ့သည်။ ပါတီစွဲ၊ ပုဂ္ဂိုလ်စွဲကြီးမားလာအောင် လှုံ့ဆော်မှုများ၊ အမျိုးဘာသာ သာသနာဟူ၍ ကြွေးကြော်သူများကို ဒီမိုကရေစီ၏ ရန်သူများအဖြစ် ပြည်သူနှင့် ရန်တိုက်ပေးမှုများ၊ ဗုဒ္ဓဘာသာနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးများနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များအတွင်းမှာပင် ပုံပျက်ပန်းပျက် ထင်မြင်ယူဆလာစေရန် ဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း ထိုခေတ်ထိုကာလတွင် အများအပြားတွေ့ခဲ့ရသည်။ ဖေ့စ်ဘုတ် ခေါ် လူမှုကွန်ရက်ကို အခြေပြုသည့် အထက်ဖော်ပြပါ ဝါဒဖြန့်လှုပ်ရှားမှုသည် မြန်မာ့လူမှုအဖွဲ့အစည်း၏ နိုင်မာမာညီကွန်စတိကျူးရှင်းဖြစ်သော တစ်မတော်နှင့် ဗုဒ္ဓဘာသာရေးတို့ကို အင်အားချညှန်အောင်၊ ပြည်သူအများစုက အထင်အမြင်လွှဲမှားကာ အပြစ်မြင်လာအောင်၊ စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတိပြုမိသူ အနည်းငယ်မျှသာရှိခဲ့သည်။

ဒီမိုကရေစီကို ကျင့်သုံးနေသည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖို့ နိုင်ငံရေးပါတီများ မရှိမဖြစ် တည်ရှိနေကြသည်ဖြစ်သော်လည်း နိုင်ငံရေးပါတီများအဖို့ အင်အားကြီးမားသည့်ဖြစ်စေ၊ ငယ်သည့်ဖြစ်စေ အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားကိုသာ ဦးထိပ်ထားကြရပြီး ပါတီ၏အကျိုးကို ရှေ့တန်းမတင်ချေ နိုင်ငံရေးပါတီများ ကိုယ်ကျိုးစီးပွားကိုသာကြည့်ပြီး အခြေအမြင်ကင်းမဲ့ပါက နိုင်ငံရေးကျင့်ဝတ်များကို ချိုးဖောက်ခြင်း၊ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ဆိုးရွားသောအကျိုးဆက်များကို လျစ်လျူရှုကာ ဖြစ်လိုရာဖြစ် ဆင်ကန်းတောတိုး ပြုမူခြင်း၊ သွေးထိုးမြောက်ပင် လှုံ့ဆော်မှုများကြောင့် ပြည်သူလူထုအတွင်း သဘောထားကွဲလွဲမှုများ ဖြစ်ပေါ်ကာ တိုင်းပြည်မငြိမ်မသက်ဖြစ်ရခြင်း အဆင့်အထိ ရောက်ရှိကြရသည်။

ယခုနှစ်အစပိုင်း စနစ်နာပါရီလ ၆ ရက်က အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ဝါရှင်တန်ဒီစီတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ကက်ပီတော်လှူတော်အတွင်း သို့ ဝဲနိုးသမ္မတဟောင်း ထရမ်ကို ထောက်ခံသူများ ချိုးဖောက်ဝင်ရောက်မှုဖြစ်စဉ်လည်း ဤသဘောကို တွေ့ရသည်။ ဆန္ဒပြ၍ လွှတ်တော်အတွင်း ဝင်ရောက်သူများကို ရုတ်တရက် ဖြိုခွဲသည့် ဖြစ်စဉ်တွင် အမျိုးသမီးတစ်ဦးအပါအဝင် လေးဦး သေဆုံးခဲ့ရသလို အမေရိကန်ပြည်သူများအတွင်း၌လည်း သဘောထားကွဲလွဲမှုများ နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရသည်။ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် ဆန္ဒထုတ်ဖော်ခြင်း၊ ဆန္ဒပြခြင်းသည် ပြည်သူတို့၏ အခွင့်အရေး တစ်ရပ်ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် ပြည်သူများအတွင်း မညီမညွတ် ဖြစ်အောင် တိုင်းပြည်မငြိမ်မသက်ဖြစ်အောင် ဆူပူကြံမှုများမှာမူ ပြည်တွင်းတိုင်းနိုင်ငံ ချောက်ချားကာ ပုန်ကန်မှုများ မဖြစ်ဖြစ်အောင် ပြုလုပ်ခြင်းကမူ လျစ်လျူထား၍မရ။ နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူတို့၏အကျိုးကို ရည်ရွယ်ကာ ရှင်းလင်းဖော်ပြပေးပစ်ရမည်သာ ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများအပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလောဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်နှင့်အဖွဲ့ ရန်ကုန်မြို့ရေပေးဝေရေးနှင့် မြို့သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ရန်ကုန် မတ် ၂၈ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ (မြို့တော်ဝန်) ဦးမိုလ်ဌေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် လှော်ကား ရေလှောင်ကန်သို့ ရောက်ရှိရာ ရှင်းလင်းဆောင်ရွက် အင်ဂျင်နီယာဌာန (ရေအရင်းအမြစ်နှင့် ရေပေးဝေရေး) ဌာနမှူး ဦးမြင့်ဇော်သန်းက ရန်ကုန်မြို့သို့ ရေအရင်းအမြစ်များနှင့် ရေလှောင်ကန်ကြီးများ နေ့စဉ်ရေပေးဝေမှုအခြေအနေကို ရှင်းလင်း တင်ပြရာ မြို့တော်ဝန်က လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြို့တော်ဝန်နှင့် အဖွဲ့သည် အင်ဂျင်နီယာဌာန (ရေအရင်းအမြစ်နှင့် ရေပေးဝေရေး)မှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံကာ ရန်ကုန်မြို့အား အဓိက ရေပေးဝေနေသည့် လှော်ကား ရေလှောင်ကန်မှာ ကျရာတာဝန်ကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နေကြသည့်အတွက် ပြည်သူတွေကို အထိရောက်ဆုံး အကျိုးပြုနေခြင်းဖြစ်ပြီး ရေအကျိုးဆယ်ပါးကို မတောင်းဘဲ

ရနေကြကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ တက်ညီလက်ညီ လုပ်ကြမည် ဆိုပါက အနာဂတ်တွင် မျှော်မှန်းထားသည့် တစ်နေ့ ရေဂါလန် သန်း ၅၀၀ ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေး အောင်မြင်စွာဆောင်ရွက်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားသည်။ ထို့နောက် မြို့တော်ဝန်က မြောက်ဥက္ကလာပ မြို့နယ်တွင် အရေးပေါ်ကာလအတွင်း နိုင်ငံပိုင် စွန့်ပစ်ရုံများကို ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရာတွင် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သော အကြီးစား ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး ဌာနမှူး ဝန်ထမ်း ၁၈ ဦးကို ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်းဖြင့် အတွက် ရေပိုပိုကလေးကြီးများ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ် သုဓမ္မာလမ်းတစ်လျှောက် သွယ်တန်း လျက်ရှိရာ နောင်ယုတ်လှသူများက လမ်းပိတ်အတားအဆီးများအဖြစ် အသုံးပြုနေသည့်ကြားမှ မတ် ၂၃ ရက် ညတွင် ၁၆ လက်မ HDPE ပိုက် ၂၇ လုံး၊ မတ် ၂၀ ရက် တွင် ၃၂ လက်မ၊ ၁၆ လက်မ၊ ၄၈ လက်မ HDPE ပိုက် ၁၅၀၊ စုစုပေါင်းပိုက် ၁၇၇ လုံးကို နောင်ယုတ် လှသူအုပ်ချုပ်ရေးမှ ခက်ခက်ခဲခဲ

သယ်ယူရွှေ့ပြောင်းပေးခဲ့ခြင်းမှာ နိုင်ငံပိုင်စွန့်ပစ်ရုံ စွန့်ပစ်ရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းဖြစ်၍ ယခုကဲ့သို့ ဂုဏ်ပြုခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အလားတူ ယခု အရေးပေါ်ကာလအတွင်း ဌာနအသီးသီးမှ ဝန်ထမ်းများစွာ စွန့်ပစ်မှု အပင်ပန်းခံ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်များကိုလည်း မှတ်တမ်းတင်ကြောင်းနှင့် ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြို့တော်ဝန်နှင့် အဖွဲ့သည် လှော်ကားရေလှောင်ကန်အတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု၊ စက်ပစ္စည်းနှင့် ယန္တရားများ ကြိုဆိုရေးဆောင်ရွက်ထားမှုများကို လိုက်လံကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အမှိုက်မှ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်သည့် စက်ရုံ၊ ထိန်းပင်ရုံ၊ ဘေးအန္တရာယ်ရှိ စွန့်ပစ်အမှိုက်များ မီးရှို့စက်တို့၏ လည်ပတ်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ နောက်ဆုံးစွန့်ပစ်အမှိုက်ပုံ Final Disposal Site များနှင့် အမှိုက်ပုံများတွင် စုပုံနေမှု၊ တိုးတက်လာသည့်လူဦးရေနှင့်အညီ ထပ်မံလိုအပ်မည့် နောက်ဆုံး စွန့်ပစ်အမှိုက်ပုံအသစ် လျာထားမှုများ၊ လေထုညစ်ညမ်းမှု စီမံခန့်ခွဲဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ အမှိုက်စွန့်ပစ်မှု စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် အမှိုက်မှ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်ရေးအတွက် နိုင်ငံတကာ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများအား ရှင်းလင်းတင်ပြရာ မြို့တော်ဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက သန့်ရှင်းရေးဌာနအနေဖြင့် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာနှင့် အတွေ့အကြုံများစွာ ရရှိလာပြီဖြစ်၍ အမှိုက်စွန့်ပစ်မှု စီမံခန့်ခွဲရေးကို နိုင်ငံတကာ စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ ကောင်းမွန်စွာ ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုမရှိစေရေး ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)၊ တာချီလိတ်မြို့၊ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာန နာယက နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ ဓမ္မသီရိ တံမှ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဧည့်ပရိသတ်များ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြစဉ်။ သတင်းစဉ်

*** ရှေ့ဖွံ့ဖြိုး**
ကျိုင်းတုံမြို့၊ သီလဓမ္မကုန်းသာတောရကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာန နာယက (ဝစီပိတ်) ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ကောဝိဒတို့ အမှုပြုသည့် သံဃာတော်များ ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီးတို့နှင့်အတူ ကောင်စီဝင် များဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ ဦးစိုင်းလှိုင်ဆိုင်၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦးနှင့်ဇနီး၊ သာသနာ ရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ)နှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး တပ်မတော်အရာရှိကြီး များနှင့် ဇနီးများ၊ ကြိုဂဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် မျိုးမင်းထွန်း၊ တာချီလိတ်ခရိုင်၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဖိတ်ကြား ထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထား
အခမ်းအနားကို နမောတသာ သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့၍ ဖွင့်လှစ်ပြီး နဂါးနှစ်ကောင် ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ကြီးထံမှ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး

ဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီးနှင့် ဧည့်ပရိသတ်တို့က ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည်ကြသည်။ ထို့နောက် သာသနာ ရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကိုကိုက သာသနာရေးဆိုင်ရာများကို လျှောက်ထားသည်။

ဆက်ကပ်လှူဒါန်း
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က နဂါးနှစ်ကောင် ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ကြီး ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တ ဓမ္မသီရိထံ အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အဆောင်အယောင်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်သည်။ ဆက်လက်ပြီး ဆရာတော်ကြီးအား သင်္ကန်းပရိက္ခရာ များ၊ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ယင်းနောက် နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာန နာယက နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ ဓမ္မသီရိက သမ္မောဒနီယဩဝါဒကထာနှင့် အနုမောဒနာတရား မြတ်ကြားချီးမြှင့်တော်မူရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး

ဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ ဧည့်ပရိသတ်တို့က နာယကကြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းလောင်း အမှုပေးလေကြကာ ဗုဒ္ဓသာသနံ စိရိတိဋ္ဌတု သုံးကြိမ် ရွတ်ဆိုဆုတောင်း၍ အခမ်းအနားကို ရပ်သိမ်း လိုက်သည်။

နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်ဇနီး နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာန နာယကဆရာတော်အမှုပြုသော ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ် လှူဒါန်း ခဲ့ကြသည်။

အားသွန်ကြီးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့
အဆိုပါ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ပဓာန နာယက ဆရာတော်ကြီးကို မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၂၅၀ ပြည့်နှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၉ ရက်နေ့တွင် ရမ်းပြည်နယ်၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ ယန်းကိန်ကျေးရွာ၌ ခမည်းတော် ဦးဟောင်း မယ်တော် ဒေါ်နန်းပင်းတို့မှ မွေးဖွားခဲ့ပြီး ငယ်အမည်မှာ စိုင်းရှန်လာဖြစ်ကြောင်း၊ ၁၂၉၅ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလဆန်း ၁၅ ရက်တွင် ကျိုင်းတုံ မြို့၊ ကျိုင်းယင်းကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ထံ၌ “ရှင်ရန်လာ” အမည်ဖြင့် သာမဏေအဖြစ်သို့

ခံယူခဲ့ကြောင်း၊ ရဟန်းအဖြစ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် အရှင် ဓမ္မသီရိအဖြစ် အမည်တွင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက်၌ စာသင်သား၊ ရဟန်း၊ သာမဏေတို့အား အစိုးရပထမပြန်နှင့် ဓမ္မာစရိယ ဆိုင်ရာ နေ့ဝါ ညဝါ ပရိယတ္တိစာပေများကို သင်ကြား ပို့ချတော်မူသည့်အပြင် ဓမ္မပဒ (ဂုံရမ်းဘာသာ)၊ ပိဋကတ်သုံးပုံ (ဂုံရမ်းဘာသာ) ကျမ်းတို့ကို ရေးသား ပြုစုခဲ့ကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် သက်တော် ၉၁ နှစ်၊ ပါတော် ၇၁ ဝါ ရှိပြီဖြစ်ပြီး ဆရာတော်သည် ပုန်းတွန်ကျောင်း၊ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်း စသည့် ကျောင်းများအပါအဝင် ကျောင်းတိုက်ပေါင်း ၁၂ တိုက် ကို တည်ထောင်တော်မူခဲ့ပြီး ဗုဒ္ဓသာသနာ ထွန်းကားရေးဆိုင်ရာများကို အားသွန်ကြီးပမ်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဆရာတော်ကြီးသည် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ကို အလှူခံရရှိ တော်မူခြင်း၊ သက်တော်ရှည် သံဃမထေရ် ဖြစ် တော်မူခြင်း၊ ကျမ်းဂန်တတ်သိ ဗဟုသုတနှင့် ပြည့်စုံ ခြင်း၊ လူအပေါင်းတို့၏ အကျိုးစီးပွားကို ဆောင်နိုင် ခြင်း၊ ကျမ်းဂန်များရေးသားပြုစုခြင်း စသည်တို့နှင့် ပြည့်စုံတော်မူသောကြောင့် ယခုကဲ့သို့ အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

၀ ရှေ့ဖွံ့ဖြိုး
လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရာ ယနေ့တွင်လည်း ခွဲစိတ်ကုသမှု ဆိုင်ရာရောဂါ၊ သွားနှင့် ခံတွင်းရောဂါ၊ အရိုးအကြောရောဂါ၊ အစာအိမ်ရောဂါ၊ မျက်စိရောဂါ၊ နားနာခေါင်းလည်ချောင်း ရောဂါ၊ သားဖွား စီးယပ်ရောဂါ၊ သွေးတိုး ရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါ၊ အထွေထွေရောဂါ တို့နှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေး ကုသပေးခြင်း များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ခွဲစိတ်ကုသရန် လိုအပ်သော လူနာများ ခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့သည်။ (ယာပုံ)



ပျက်ကွက်လျက်ရှိပြီး ဒေသခံ ပြည်သူ များက တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် သို့ အကူအညီတောင်းခံလာခဲ့သဖြင့် ယနေ့တွင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တပ်မတော်သား ဆရာဝန်များနှင့် သူနာပြုများ ပါဝင် သောဆေးအဖွဲ့ကို အဆိုပါဆေးရုံသို့ စေလွှတ်ခဲ့ရာ ရပ်မိရပ်ပများနှင့် ဒေသခံ ပြည်သူများက ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာစွာ ဖြင့် လိုက်လံစွာ ကြိုဆိုခဲ့ကြကြောင်း နှင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ ကျန်းမာ ရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများကို စတင်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

စာပေဗိမာန်စာမူဆုနှင့် ပခုက္ကူစာပေဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားများ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန်စာမူဆုနှင့် ပခုက္ကူ ဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆုများကို နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ ယင်းစာမူဆုနှင့် စာပေဆုချီးမြှင့်ပွဲများကို ဧပြီ ၁ ရက်နှင့် ၂ ရက်တို့တွင် ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ကျင်းပရာ၌ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် စာပေဗိမာန်စာမူဆုပေးပွဲ အခမ်း အနားကို ဧပြီ ၁ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် လည်းကောင်း၊ ပခုက္ကူဦးအုံးဖေ တည်ထောင်သော ပခုက္ကူစာပေဆု အခမ်းအနားကို ဧပြီ ၂ ရက် (သောကြာနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် လည်းကောင်း အမှတ် ၂၂၈ သိမ်ဖြူလမ်း ရန်ကုန်မြို့ရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့်ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။

ဆုချီးမြှင့်ခံရသူများအား အခမ်းအနားတက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားထားပြီး အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက စာပေဗိမာန်ရုံး စီမံရေးဌာန ဖုန်း ၀၁ - ၃၈၄၄၉ သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တာချီလိတ်တပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားစဉ်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တာချီလိတ်တပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား

အရေးပေါ်ကာလတာဝန်များ ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့်ရွေးကောက်ပွဲ ပြန်လည်ပြုလုပ်ကာ တာဝန်လွှဲပြောင်းမှုများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် တာချီလိတ်တပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား သွားရောက် တွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြားသည်။

တက်ရောက်

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦးနှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးအောင်နှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီး ချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ကြိတ်ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် မျိုးမင်းထွန်းနှင့် တာချီလိတ်တပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်မိသားစုများ တက်ရောက်ကြသည်။

ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုအဆင့်ဆင့်

တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တာချီလိတ်မြို့ နဂါးနှစ်ကောင်ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ကြီးအား အဘိဓမ္မာလာရတုရှု ဘွဲ့တံဆိပ် တော်ဆက်ကပ်ပူဇော်ရန်လာရောက်စဉ် အခါအခွင့် ကြုံကြိုက်သဖြင့် ယခုကဲ့သို့ အမှာစကားပြောကြား ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးအခြေ အနေများနှင့်ပတ်သက်၍ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစု များအနေဖြင့် သိရှိနေရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် အခြေအနေများအရ စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ဒီမိုကရေစီ ဖြစ်စေရေး၊ နိုင်ငံ

သည် ဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြစ်စေရေး၊ နိုင်ငံတော်၏ တာဝန်ကို တပ်မတော်မှ ခေတ္တတာဝန်ယူထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင်တပ်မတော် အစိုးရလက်ထက် တပ်မတော်အနေဖြင့် မိမိတို့ နိုင်ငံကို ဒီမိုကရေစီမကူးပြောင်းမီကာလများတွင် နိုင်ငံတကာတွင် ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် ဒီမိုကရေစီ ကျင့်သုံးပုံများကိုလေ့လာပြီး ဒီမိုကရေစီ မြူပြင် ပြောင်းလဲမှုအဆင့်ဆင့်ကို ပုံဖော်ခဲ့ရကြောင်း၊ ထို့နောက် ပြည်သူ့တိုင်းရင်းတောင့်တသည့် ဒီမို ကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်သို့ ရောက်ရှိအောင် လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့ပြီး ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးကို ဒီမိုကရေစီ နည်းလမ်းကျစွာဖြင့် အောင်မြင်စွာ လုပ်ဆောင်ပေး နိုင်ခဲ့ကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံအောင် ကြိုးပမ်း

ရွေးကောက်ပွဲပြီးနောက် သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် လက်ထက်တွင် နိုင်ငံတော်သည် ဒီမိုကရေစီမြူပြင် ပြောင်းလဲမှုများ၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးနှင့် ကဏ္ဍပေါင်းစုံတွင် တိုးတက်ပြောင်းလဲမှုများ လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့သော် လည်း စိန်ခေါ်မှုများနှင့်လည်း ရင်ဆိုင်ခဲ့ရကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို စတင်လျှောက်လှမ်းခြင်း ဖြစ်သဖြင့် ဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့် ပတ်သက်၍ နားလည် သိရှိနိုင်ရန် လိုအပ်မှုများရှိခဲ့ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ

များတွင် နိုင်ငံအလိုက်ကျင့်သုံးသည့် ဒီမိုကရေစီ ကျင့်သုံးပုံများ တူညီမှုမရှိဘဲ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လူနေမှု စနစ်၊ ယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာ၊ ဓလေ့ထုံးတမ်း စဉ်လာများနှင့် ကိုက်ညီသည့် ဒီမိုကရေစီကိုသာ ကျင့်သုံးလေ့ရှိကြကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီကူးပြောင်းစ ကာလတွင် အင်အားကြီးနိုင်ငံအချို့က ၎င်းတို့ လိုလားသည့် ပုံစံအတိုင်းဖြစ်စေရေး နည်းလမ်း အမျိုးမျိုးဖြင့် တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများရှိ၍ စိန်ခေါ်မှုများစွာကို ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီး ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း။

မဲမသမာမှု ၁၀ သန်း ကျော်အထိ ရှိခဲ့

၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် အတိုက်အခံပါတီအဖြစ် ရပ်တည်နေသော NLD ပါတီကို ရွေးကောက်ပွဲ ဝင်ရောက်နိုင်စေရေး ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေကို ပြင်ဆင်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ရွေးကောက်ပွဲ တွင် အစိုးရသစ်တစ်ရပ်တက်လာခဲ့ပြီး ၅ နှစ်တာ သက်တမ်းအုပ်ချုပ်ခဲ့ရာတွင် အစိုးရ၏လုပ်ဆောင် ချက်များအပေါ်တွင် ဝေဖန်ပြောဆိုမှုများ၊ ဝေဖန် ထောက်ပြမှုများ များစွာဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး တိုင်းပြည်၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ဘက်ပေါင်းစုံတွင် ထိုက်သင့်သလောက် တိုးတက်မှုများ မဖြစ်ပေါ် ခဲ့ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဥပဒေနှင့် မလျော်ညီသည့် လုပ်ဆောင်ချက်များကို တွေ့ရှိလာရကြောင်း၊ ထို့နောက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲတွင်လည်း မဲမသမာမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် တပ်မတော်က နည်းလမ်းတကျ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက် ပေးရန် အကြိမ်ကြိမ်တိုက်တွန်းခဲ့ကြောင်း၊ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်နေ့တွင် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပတော့မည် ဖြစ်သော်လည်း ၇ ရက်နေ့အထိ မဲလက်မှတ်များ

ရှိက်နိုင်လျက်ရှိနေသည်ကို တွေ့ရှိပြီး ကြိုတင်မဲ များ၊ အခြားသောနည်းလမ်းများဖြင့် မဲမသမာမှုများ ဖြစ်ပေါ်အောင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ရာ စုစုပေါင်း သံသယ ဖြစ်ဖွယ် မဲမသမာမှု ၁၀ သန်း ကျော်အထိ ရှိခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း။

နိုင်ငံသည် ဒီမိုကရေစီဖြစ်စေရေး

ထိုသို့ မဲစာရင်းမှားယွင်းမှုများကို ဒီမိုကရေစီ နည်းလမ်းများနှင့်အညီ အတတ်နိုင်ဆုံး ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ရန် ကြိုးစားခဲ့သော်လည်း မည်သို့မျှ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း ဖြေရှင်းမရသည့်အပြင် တတိယ အကြိမ် လွှတ်တော်ခေါ်ယူ၍ အစိုးရအသစ်ဖွဲ့ရန် အတင်းအဓမ္မ ကြံစည်ကြိုးပမ်းလာမှုများကြောင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်မှစ၍ နိုင်ငံရေးအရ အရေးပေါ် အခြေအနေကြေညာခဲ့ရပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် စစ်မှန်သည့် ဒီမိုကရေစီဖြစ်စေရေး၊ စည်းကမ်းရှိပြီး နိုင်ငံ သည့် ဒီမိုကရေစီဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း။

၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲတွင် မရိုးမသားဆောင်ရွက် ခဲ့သည့် ဥပဒေမဲ့လုပ်ဆောင်မှုကြောင့် တပ်မတော်က နိုင်ငံတော်တာဝန်ကို မလွှဲမရှောင်ဘဲ ဥပဒေနှင့်အညီ ထမ်းဆောင်ခြင်းဖြစ်ပြီး အရေးပေါ်ကာလတာဝန်များ ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့် ရွေးကောက်ပွဲ ပြန်လည်ပြုလုပ်ကာ တာဝန်လွှဲပြောင်းမှုများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၅ သို့

စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းရှိပြီး ခိုင်မာသည့် ဒီမိုကရေစီဖြစ်စေရေး ခေတ္တတာဝန်ယူ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေခြင်းသာဖြစ်

တပ်မတော်အနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁ ရက်မှစ၍ နိုင်ငံတော်၏ တာဝန်များအား ပုဒ်မ ၄၁၇ နှင့် ၄၁၈ တို့အရ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ပုဒ်မ ၄၁၉ အရ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီကိုဖွဲ့စည်းကာ နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး အဘက်ဘက်မှ ဖွဲ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ စစ်မှန်သည့် ဒီမိုကရေစီဖြစ်စေရေး၊ စည်းကမ်းရှိပြီး ခိုင်မာသည့် ဒီမိုကရေစီဖြစ်စေရေး ခေတ္တတာဝန်ယူ ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်နေခြင်းသာဖြစ်ကြောင်းနှင့် တပ်မတော်သားများအနေဖြင့် တစ်ဦးချင်းအသိစိတ်ဓာတ် ကောင်းမွန်စွာ ဖြင့် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ပြီး မိမိတို့တစ်ဦးချင်းမှ မိမိကိုယ်ကိုယ်နှင့် မိမိတပ်ကိုကောင်းအောင်ကြိုးစားပြီး တပ်မတော်၊ တိုင်းပြည်နှင့်လူမျိုး၏ဂုဏ်ကို မြှင့်တင်နိုင်အောင် ကြိုးစားလုပ်ဆောင်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ၂၀-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် မြတ်၊ ကျွန်းစုနှင့် ကိုကိုးကျွန်းတပ်နယ်တို့မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်မိသားစုများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ် ပြောကြားသည့် အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများကိုပေးအပ်ရာ တာချီလိတ်တပ်နယ်မှူးက လက်ခံရယူစဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ
တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော်၏ အစိတ်အပိုင်း၊ မိမိတို့ တပ်မတော်သားများသည် ပြည်သူများ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်သည်နှင့်အညီ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသား များအားလုံး လုံခြုံအေးချမ်းစွာဖြင့် အေးအတူပူအမျှ လက်တွဲပြီး မိမိတို့နိုင်ငံအတွက် ဂုဏ်ယူဝင့်ကြွားစွာ နေထိုင်လုပ်ကိုင်နိုင်အောင် ခိုင်မာစွာ ဆက်လက် လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝတိုးတက်ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။
တပ်မတော်သားမိသားစုများအနေဖြင့် မိမိတို့၏ တစ်ဦးချင်းလုပ်ဆောင်ရမည့် တာဝန်များကို ကျေပန

အောင် ထမ်းဆောင်ပြီး နိုင်ငံတာဝန်များကို တစ်ဖက် တစ်လမ်းမှ ပါဝင် ထမ်းဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ အမျိုး၊ ဘာသာ၊ သာသနာ တည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးနှင့် ထွန်းကားပြန့်ပွားရေးကိုလည်း ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့၏ တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရာတွင် ယုံယုံ ကြည်ကြည် ခိုင်ခိုင်မာမာဖြင့် ရည်မှန်းချက် ပြီးမြောက်အောင် လုပ်ဆောင်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ် တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က

စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ရာ တာချီလိတ်တပ်နယ်မှူးက လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံ တော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှက မိခင်နှင့်ကလေးထောက်ပံ့ငွေများကို ပေးအပ်ရာ တပ်နယ်မှူး၏ ဇနီးက လည်းကောင်း အသီးသီး လက်ခံရယူကြသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တက်ရောက် လာကြသည့် တပ်နယ်အသီးသီးမှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက် ခဲ့ကြသည်။

လှည့်လည်ကြည့်ရှု
ယင်းနောက် ညနေပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကျိုင်းတုံမြို့၊ ရေနတ်မြောင်းပြုလုပ်ခြင်းနှင့် သာယာလှပရေး လုပ်ဆောင်နေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုကြရာ ကျိုင်းတုံမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မြို့မိမြို့ဖများက ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြသည်။ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများအပေါ် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ် ရေးဦးစီးချုပ်က လိုအပ်သည်များ ပြန်လည်ဆွေးနွေး ခဲ့ပြီး နောင်တွင်ကန့်သတ်လမ်းတစ်လျှောက် မော်တော် ယာဉ်များဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှက မိခင်နှင့်ကလေးထောက်ပံ့ငွေကို ပေးအပ်ရာ တပ်နယ်မှူး၏ ဇနီးက လက်ခံရယူစဉ်။

မြင်တတ်အောင် ကြည့်ဖို့လိုပါတယ်

ငြိမ်းချမ်းမောင်

သစ်ပင်တစ်ပင် ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးလာအောင် အချိန်ကာလကြာရှည်စွာ ပြုစုပျိုးထောင်ရပါတယ်။ သစ်ပင်အပင်ပေါက်လေးကို စတင်ပြုစု ပျိုးထောင်စဉ်ကတည်းက လေဒဏ်၊ မိုးဒဏ်၊ ရာသီဥတုဒဏ်တွေ မခံရအောင် ကာကွယ်ပေးရပါတယ်။ ပြီးရင် ပေါင်းသင်း၊ ရေလောင်း၊ ပိုးမွှားဒဏ်တွေ မခံရအောင် ကာကွယ်ပေးရပါတယ်။ သစ်ပင်လေးဟာ တဖြည်းဖြည်းကြီးထွားဖွံ့ဖြိုးလာပြီး နှစ်တွေကြာလာတာနဲ့အမျှ ကြီးမားနိုင်ခဲ့တဲ့ သစ်ပင်ကြီးတစ်ပင် ဖြစ်လာပါတယ်။

ကြီးမားနိုင်ခဲ့တဲ့ သစ်ပင်ကြီးတစ်ပင်ဖြစ်တယ်ဆိုပြီး ဂရုမစိုက်ဘဲ ပစ်ပယ်ထားလို့ မရပါဘူး။ သစ်ပင်ကြီးထဲကို ပိုးမွှားတွေဝင်ရောက်လာ တယ်ဆိုရင် အဲဒီပိုးတွေဟာ တဖြည်းဖြည်း လိုက်စားပါတယ်။ သာမန် မျှသာဆိုတဲ့ ပိုးလေးတွေကြောင့် သစ်ပင်ကြီးဟာ တစ်နေ့မှာ တုံးတုံး လဲပြိုကျသွားနိုင်ပါတယ်။ ဒီလိုဥပမာလိုပဲ သစ်ပင်ကြီး တစ်ပင်လို အရှည်တည်တံ့ကြာရှည်စွာ တည်ထောင်လာခဲ့တဲ့ တိုင်းပြည်ကြီး တစ်ပြည်ဟာလည်း ပိုးမွှားလေးတွေ အမျိုးမျိုးကြောင့် တဖြည်းဖြည်း ယိုင်နဲ့ပြီး တစ်နေ့မှာ ပြိုလဲပျက်စီးသွားနိုင်ပါတယ်။

အမေရိကန်နိုင်ငံဟာ ၎င်းရဲ့ (US-NED) အဖွဲ့အစည်းရဲ့ နောက်ဆုံး ထုတ်ပြန်ချက်အရ တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာရှိတဲ့ နိုင်ငံပေါင်း ၉၀ ကျော်မှာ ၎င်းမွေးမြူထားတဲ့ပိုး (Cells) တွေ ဖြန့်ကြဲပျိုးထောင်ထားတာကို တွေ့ရပါတယ်။

- (၁) မီဒီယာတွေ၊
- (၂) နိုင်ငံရေးသမားတွေ၊
- (၃) ပညာရေးသုတေသနအဖွဲ့အစည်းတွေ၊
- (၄) အရပ်ဘက်လူမှုရေး အဖွဲ့အစည်းတွေ၊
- (၅) ဘာသာရေးအသွင်ယူထားတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေ၊
- (၆) ပြည်တွင်း/ပြည်ပ middle class & educated Burma campaign တွေ၊
- (၇) ထောက်လှမ်းရေးသူလူမျိုးတွေ၊
- (၈) သူ့လူ ကိုယ့်ဘက်သား defector - in - place တွေ၊
- (၉) စီးပွားရေးလုပ်ကြံသူ economic hit-men တွေ

စတဲ့ပိုးပေါင်းများစွာကို မွေးမြူထားပါတယ်။ ဒီပိုးပေါင်းများစွာ ရှင်သန်ကြီးထွားရေးအတွက် (US-NED) ဟာ နှစ်စဉ်အမေရိကန် ဒေါ်လာသန်းပေါင်းများစွာ ကျွဲသံသွေးစွဲပြီး ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှာ အနုနည်း/ အကြမ်းနည်း နိုင်ငံရေးကစားကွက်အမျိုးမျိုး ကစားနိုင်အောင် စီစဉ်

“အမေရိကန်ဟာ မြန်မာနိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မရှိသလောက်ပါပဲ။ သူ့အကျိုးစီးပွားမရှိပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဒီမိုကရေစီရေးနဲ့ လူ့အခွင့်အရေးကို အကြောင်းပြ ပြီးတော့ မြန်မာနိုင်ငံက လူပုဂ္ဂိုလ်တွေ၊ အသင်းအဖွဲ့တွေ၊ လူမှုအသိုက်အဝန်းတွေကို အစောပိုင်းကတည်းက ကနေ့အထိ ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ဒါဟာ အမေရိကန် ဆော့ဖ်ပါဝါပိုးတွေ မွေးမြူနည်းဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူတွေ အကျိုးရှိ/ မရှိတော့ မသိ ပါဘူး။ အဲဒီလူတွေ၊ အဖွဲ့အစည်းတွေကတော့ အကျိုးရှိခဲ့ကြပါတယ်။ ဒါတွေဟာ လျှို့ဝှက်ထားတဲ့အရာတွေ မဟုတ်ပါဘူး။ ဘယ်သူတွေ၊ ဘယ်အဖွဲ့အစည်းတွေ ဘယ်လို အကျိုးရှိတယ်။ ဘယ်လိုအသုံးချတယ်ဆိုတာကို အင်တာနက်ထဲမှာ လေ့လာကြည့်ရင် အလွယ်တကူ သိနိုင်ပါတယ်”

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

မျက်မှောက်ကာလ မြန်မာနိုင်ငံရေး အခင်းအကျင်းမှာ အာဏာရှင်ဆန့်ကျင်ရေး ခေါင်းစဉ်တပ်ပြီး ပြည်သူတွေနဲ့ အထက်ပါ အဖွဲ့အစည်းတွေ ပါဝင်ပတ်သက်လာအောင် ဖန်တီးလာခဲ့တဲ့အတွက် မီးမောင်းထိုးဖော်ပြလိုပါတယ်။ ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ ပျိုးထောင်ထားတဲ့ အထက်ဖော်ပြပါ Cells တွေထဲအနက် အမှတ်စဉ် (၄) နဲ့ (၆) အဖွဲ့ အစည်းတွေနဲ့အတူ CDM လှုပ်ရှားမှုကိုအကြောင်းပြုလို့ ဆရာဝန် တွေရဲ့ အခန်းကဏ္ဍဟာ ပါဝင်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒါနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အနည်းငယ်တင်ပြလိုပါတယ်။ (ဆရာဝန်အများစုကို မရည်ရွယ်ပါဘူး) နိုင်ငံဝန်ထမ်းဆရာဝန်တွေဟာ မရည်ရွယ်ဘဲ နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲ မှာ ပါဝင်လာခဲ့ကြတာဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှာ နိုင်ငံရေးအပြောင်းအလဲဖြစ်တာနဲ့ မွေးမြူထား တဲ့ (Cells) ပိုးတွေဟာ ချက်ချင်းလှုပ်ရှားလာကြပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီ အရေး၊ လစ်ဘရယ်အရေး၊ စစ်အာဏာရှင်အရေး၊ တော်လှန်ရေးစတဲ့ စီးမိုးမိုးတွေ ပြည်သူလူထုအတွင်းမှာ တစ်စတစ်စလွှမ်းမိုးမိလာ ပြီး အာဏာဖိဆန်တာတွေ၊ ဥပဒေချိုးဖောက်တာတွေ၊ အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်တာတွေ ဖြစ်လာခဲ့တာကို မြင်တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမို

ကရေစီရရှိရေး၊ အာဏာရှင်ဆန့်ကျင်ရေးလို့ ပြည်သူတွေမြင်ထား ပေမယ့် နောက်ပိုင်းမှာ အသွင်ယူထားတဲ့ ဒီမိုကရေစီကို ခွာချလိုက်ပြီး အမည်းရောင်တော်လှန်ရေး အသွင်ပြောင်းလာတာဟာ သွေးရိုး သားရိုးမဟုတ်ပါဘူး။ မြန်မာနိုင်ငံကို အမေရိကန်ဆော့ဖ်ပါဝါပိုးတွေ မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း အချိန်ကာလရှည်ကြာစွာ ပျိုးထောင် နိုင်ခဲ့တဲ့ အကျိုးရလဒ်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

အမေရိကန်ဟာ မြန်မာနိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု မရှိသလောက်ပါပဲ။ သူ့အကျိုးစီးပွားမရှိပါဘူး။ ဒါပေမယ့် ဒီမိုကရေစီ ရေးနဲ့ လူ့အခွင့်အရေးကို အကြောင်းပြပြီးတော့ မြန်မာနိုင်ငံက လူပုဂ္ဂိုလ်တွေ၊ အသင်းအဖွဲ့တွေ၊ လူမှုအသိုက်အဝန်းတွေကို အစောပိုင်း ကတည်းက ကနေ့အထိ ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ဒါဟာ အမေရိကန် ဆော့ဖ်ပါဝါပိုးတွေ မွေးမြူနည်းဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူတွေ အကျိုးရှိ/မရှိတော့ မသိပါဘူး။ အဲဒီလူတွေ၊ အဖွဲ့အစည်း တွေကတော့ အကျိုးရှိ ခဲ့ကြပါတယ်။ ဒါတွေဟာ လျှို့ဝှက်ထားတဲ့အရာတွေ မဟုတ်ပါဘူး။ ဘယ်သူတွေ၊ ဘယ်အဖွဲ့အစည်းတွေ ဘယ်လိုအကျိုး ရှိတယ်။ ဘယ်လိုအသုံးချတယ်ဆိုတာကို အင်တာနက်ထဲမှာ လေ့လာ ကြည့်ရင် အလွယ်တကူ သိနိုင်ပါတယ်။

မြန်မာပြည်က လူထုကြားမှာ ထင်ရှားတဲ့ လူပုဂ္ဂိုလ်အချို့ကို ဆုကောင်းကောင်းပေးပြီး ပိုးကြီးကြီး မွေးမြူခဲ့ပါတယ်။ NGOs တွေ၊ အသွင်ယူထားတဲ့ ပရဟိတအဖွဲ့တွေ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းတွေ၊ ဝါသနာရှင်အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းတွေ၊ ပညာရေး အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ ဗားမားကမ်ပိန်း စတဲ့အဖွဲ့အစည်း အသီးသီးကြားမှာ ဒေါ်လာထောက်ပံ့ပေးကြေးပေးပြီး သစ်ပင်ကြီးကို လိုက်စားနိုင်တဲ့ ထိုးဖောက်ဝင်ရောက်မယ့် ပိုးတွေကို မွေးထားနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ပိုးတွေ စိမ့်ဝင်ထိုးဖောက်ခဲ့တဲ့အတွက် အချိန်အခါကျလာတဲ့အခါမှာ တစ်စစ ပြိုကျရေးကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြပါတယ်။ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ တစ်ခုလုံး ပြိုလဲသွားလောက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့တာကို အထင်အရှားတွေ့ရ မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့ဆေးရုံတွေကို ပိတ်လိုက်လို့ အစိုးရတစ်ရပ်ပြုတ်မကျသွား ပါဘူး။ ပြည်သူတွေ ဒုက္ခအခက်အခဲတွေ ပြီးတိုင်းပြည်ယိုင်နဲ့ သွားစေတဲ့ အချက်တစ်ချက်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ အခြေခံလူတန်းစားတွေ အဓိက အားထားရတဲ့ အခမဲ့ သို့မဟုတ် စရိတ်သက်သာတဲ့ ပြည်သူ့ ဆေးရုံတွေကို ပိတ်လိုက်တော့ အခြေခံပြည်သူတွေ ရောဂါအနာတရ ဖြစ်တဲ့အခါ ရှိသမျှကို ရောင်းချပေါင်နဲ့ပြီး ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံတွေကို ပြေးကြရပါတယ်။ ပြည်သူတွေ ဒုက္ခရောက်တာ တိုင်းပြည်လည်း ဒုက္ခရောက်ပါတယ်။

“ယနေ့ကမ္ဘာကြီးမှာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကို စစ်ပွဲဆင်နွှဲ၍ သိမ်းပိုက်တဲ့ခေတ် မဟုတ်တော့ပါဘူး။ ခေတ်သစ်ကိုလိုနီဝါဒခေတ်တွင် ဆော့ဖ်ပါဝါပျိုးထောင် ရေးနည်းနဲ့ နိုင်ငံဖြိုလှဲရေးစနစ်ကို ကျင့်သုံးတာကို လက်တွေ့တွေ့ရပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ CDM လုပ်လို့ ဆရာဝန်တွေ အမြောက်အမြားအလုပ်ထုတ်ပယ် ခံရတာ၊ အဖမ်းမခံရအောင် ထွက်ပြေးနေရချိန်မှာ ပြည်ပက Cells တွေက ပြည်တွင်းက ဒုက္ခရောက်နေကြတာကို ရယ်မောပျော်ရွှင်အောင်ပွဲခံနေကြ ပါတယ်။ အခုလိုဖြစ်ရတာ စစ်အာဏာရှင်ကြောင့် လို့ လက်ညှိုးထိုးလွှဲချ ကြွေးကြော်နေကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လက်ညှိုးထိုးလွှဲချလို့ မရပါဘူး။ ကြည့်တတ်သူကတော့ မြင်ကြပါတယ်”

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး၊
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး၊
- (ဂ) လွတ်လပ်၍ တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာ ကျင့်သုံးရေး၊

၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ် များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကို လည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊

- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာကင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကိုဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊

- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး၊

၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး၊
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ စေလွှတ်တမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြှင့်မားရေး။

သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရရှိတော်မူကြသည့် ဆရာတော်ကြီးများနှင့် သာသနာ့နွယ်ဝင် သီလရှင်ဆရာကြီးများအား သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များအလိုက် ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များအား အသီးသီးဆက်ကပ်ပူဇော်

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုမြို့၊ ပခန်းကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ ဝိမလာဘိဝံသ အား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး စိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ ဆက်ကပ်သည့် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်ဖြစ်သော အဘိဓမ္မ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ ဇောတိက ဘွဲ့တံဆိပ်အား ဆက်ကပ်ပူဇော်ကာ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဝန်းသိုမြို့၊ ခန္တီပရိယတ္တိ စာသင်တိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာနနာယက ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဇနဝ အား ဖူးမြော်ကြည့်ညိကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ ဆက်ကပ်သည့် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်ဖြစ်သော အဘိဓမ္မ မဟာရဋ္ဌဂုရုဘွဲ့တံဆိပ်တော်အား ဆက်ကပ်ပူဇော်ကာ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရွှေဘိုတပ်နယ်နှင့် ဝန်းသိုတပ်နယ်တို့ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြားခဲ့သည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး စိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး အဘိဓမ္မ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ ဝိမလာဘိဝံသ အား ဘွဲ့တံဆိပ်ဆက်ကပ်စဉ်။

အဖွဲ့ဝင်များ၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်အောင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီမှ ဆက်ကပ်သည့် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်ဖြစ်သော အဘိဓမ္မအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘွဲ့တံဆိပ်အား ဆက်ကပ်ပူဇော်ကာ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

သွားရောက်ဖူးမြော် ထိုအတူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ဝိဇ္ဇောတာရုံကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာနနာယက၊ ပန္နရသ ရွှေကျင် သာသနာပိုင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂုရု သက်တော်ရှည် ဆရာတော်ဘုရားကြီးအား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (လေ) စိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်ကျော်၊ ဖဒိုမန်းငြိမ်းမောင်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှစိုး၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး

နိုင်ခြင်းမရှိသော ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ KWEKABAW ဆေးရုံတွင် တက်ရောက်ဆေးကုသမှု ခံယူလျက်ရှိသည့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မင်းလှမြို့နယ် သာယာကုန်း ကျေးရွာ သုံးထပ်ကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာနနာယက၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဘိဓမ္မမဟာရဋ္ဌဂုရု၊ ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍိတ အား ယနေ့ နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိကာ အဘိဓမ္မအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများအား ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ထို့အတူ သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲများကို တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီး၌ မတ် ၂၇ ရက်နှင့် ယနေ့တို့တွင် ပြုလုပ်ရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့ရှိ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်ကြီးများ၊ သာသနာ့နွယ်ဝင် သီလရှင်ဆရာကြီးများ ကြွရောက်တော်မူကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တိုင်းမှူးများနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဘွဲ့တံဆိပ်များ ဆက်ကပ် ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့မှ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်ကြီးများနှင့် သာသနာ့နွယ်ဝင် သီလရှင်ဆရာကြီးများအား သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များ အလိုက် တာဝန်ရှိသူများက ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များအားအသီးသီးဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစု တို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးကြသည်။

ယင်းနောက် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆရာတော်ကြီးများနှင့် သာသနာ့နွယ်ဝင် သီလရှင်ဆရာကြီးများအား နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ထားဝယ်မြို့နယ်ရှိ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များအား ဆန်၊ ဆီနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၈
တနင်္လာရက်တွင်ထားဝယ်မြို့နယ်ရှိ တပ်မတော်သား၊ မိသားစုများအတွက် စားသောက် ဖွယ်ရာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ထားဝယ်မြို့ မြို့တော်ခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ ဝင်၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် စောသန်းလှိုင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူ များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ထားဝယ် တပ်နယ်ရှိ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား

အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များက အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစု ဝင်များအတွက် ဆန်၊ ဆီနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်ကာ ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနွှတ်ဆက်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် ထားဝယ်မြို့နယ်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့ ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များအား ထားဝယ်မြို့ တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး ရဲဇာနည်ခန်းမ၌ သွားရောက်တွေ့ဆုံ အမှာစကားပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ အတွက် ဆန်၊ ဆီနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်ကာ ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနွှတ်ဆက်ခဲ့ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း ထားဝယ်မြို့နယ်ရှိ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုများအား စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်စဉ်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ

နေပြည်တော် မတ် ၂၈
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတွင် တိမ်ထူထပ်ပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေသည်။
မိုး/ဇလ

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးနယ်နိမိတ်အတွင်း ဈေးပေါင်း ၁၈၄ ဈေးရှိသည့်အနက် မြို့နယ်များရှိ ဈေးများတွင် မတ် ၂၈ ရက်က ရောင်းသူ၊ ဝယ်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည့်အပြင် လက်ကား ဈေးကြီးများတွင်လည်း ကုန်စည်ဝင်ထွက်စီးဆင်းမှု ကောင်းမွန်လျက်ရှိရာ သီရိမင်္ဂလာဈေး၌ ဈေးရောင်း၊ ဈေးဝယ်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရစဉ်။
သတင်းစဉ်



၂၀၂၁ ခုနှစ် မန္တလေးမြို့ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် မြို့တော်ဝန်မဟာသင်္ကြန်မဏ္ဍပ် တည်ဆောက်

မန္တလေး မတ် ၂၈
၂၀၂၁ ခုနှစ် မန္တလေးမြို့တော် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာ သင်္ကြန်ပွဲတော် မြို့တော်ဝန်မဟာ သင်္ကြန်မဏ္ဍပ်ကို ချမ်းအေးသာစွာ မြို့နယ် ၂၆ လမ်း၊ ၇၁ လမ်းနှင့် ၇၂ လမ်းကြား မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ ရုံးရှေ့တွင် တည်ဆောက် လျက်ရှိရာ မတ် ၂၅ ရက်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကော်မတီဝင် မန္တလေး မြို့တော်ဝန် ဦးကျော်ဆန်း၊ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးစောဟန် နှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကြည့်ရှု စစ်ဆေးရာ အဆောက်အအုံနှင့် ကုန်ရုံဌာန ဌာနမှူးနှင့် အင်ဂျင် နီယာများက အလျား ၁၃၇ ပေ အနံ ၇၅ ပေရှိ မဏ္ဍပ်အား သံဖရိန် များဖြင့် တည်ဆောက်တပ်ဆင် နေမှု၊ သင်္ကြန်မဏ္ဍပ်ရှေ့ ၂၆ လမ်း လမ်းလယ်ကျွန်းပေါ်ရှိ ပန်းအလှ ပင်များကို သင်္ကြန်ကာလအတွင်း ပျက်စီးမှုမရှိစေရေး သံပန်းများ ဖြင့် ကာရံနေခြင်းနှင့် ၂၆ လမ်း ပေါ် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ပွဲတော်



အတွက် တစ်လက်မ ဂျီအိုင်ပိုက် များစိုက်ထူ၍ တစ်ပိုက်လျှင် ရေပန်းနှစ်ခု ခွဲထွက်ကာ ရေကစား နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်မှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ရေပိုက်များ တပ်ဆင်နေမှုကို ကြည့်ရှုပြီး မန္တလေးမြို့တော် မြန်မာ့ရိုးရာ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော် မန္တလေး မြို့ ပြည်သူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင် စွာ အတာရေသဘင်ပွဲ ဆင်နွှဲ နိုင်ရေးအတွက် ကျိုးတောင်ဘက် ၂၆ လမ်း၊ ၆၆ လမ်းမှ ၇၃ လမ်း အတွင်းနှင့် ၂၆ လမ်း၊ ၇၃ လမ်းမှ လမ်း ၈၀ အထိ PVC ရေပန်းများ

တပ်ဆင်၍ ရေကစားနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် သတ်မှတ် ဒီဇိုင်းအတိုင်း စနစ်တကျ ဆောင် ရွက်သွားရန်နှင့် စေတနာရှင်များ ၏ စတုဒိသာမဏ္ဍပ်များ၊ ရေပက် မဏ္ဍပ်များ တည်ဆောက်ရေး သတ်မှတ်နေရာများ ထားရှိရေး တို့ကို ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ် မန္တလေးမြို့တော် မဟာသင်္ကြန်ပွဲကို ၂၆ လမ်းတွင် ရေပက်မဏ္ဍပ်များ၊ စတုဒိသာ မဏ္ဍပ်များဖြင့် စည်ကားစွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

မောင်ပြည်သူ(မန္တလေး)

စာမျက်နှာ ၆ မှ
ဖေဖော်ဝါရီလဆန်းပိုင်းကစတင်ခဲ့တဲ့ CDM လုပ်ငန်းစဉ်ကွယ်တိုင် ပြည်သူတွေကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးနေတဲ့ ဆရာဝန်အချို့ ဟာ ကျင့်ဝတ်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိဘဲ ပင်မတာဝန်ကို စွန့်ပယ်ကာ CDM တွင်ပါဝင်ကြသလို မပါဝင်လိုသော်လည်း မိအားပေးအကူပိုင်မှု ကြောင့် ပါဝင်သွားကြသွားလည်း ရှိနိုင်ပါတယ်။

ပုဂ္ဂိုလ်ချုပ် ဝါးစွဲခြင်းမိကြသူတွေရဲ့ လွှမ်းမိုးမှုဟာ သာမန်ပြည်သူတွေ မဆိုထားနဲ့ ပညာတတ် ဆရာဝန်တွေပင် အမှား/အမှန် မခွဲခြားနိုင်တာ ဟာ အလွန်အစွမ်းထက်တဲ့ပိုးကြောင့်လို့ ဆိုချင်ပါတယ်။ ပြည်သူလူထု အားကိုး အားထားပြုရတဲ့ ဆေးရုံတွေကို မိတ်လိုက်တဲ့အတွက် ဆရာဝန်တွေအကြား၊ ပြည်သူလူထုတွေအကြား ဝေဖန်မှုတွေ မြင့်တက်ခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံရေးရဲ့ ပရိယာယ်ကိုအားလုံးညီညွတ် ဆရာဝန် အချင်းချင်း CDM စကတည်းက မလုပ်သင့် မလုပ်ထိုက်ကြောင်း သတိပေးကြ။ သဘောမတူကြောင်းပြောကြ၊ ပြစ်မှုမြောက်ကြောင်း အသိပေးကြသော်လည်း ဆက်လက်ရှေ့တိုးမြှင့် ရှေ့တိုးခဲ့ကြ ပါတယ်။

ယနေ့ကမ္ဘာကြီးမှာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကို စစ်ပွဲဆင်နွှဲ၍ သိမ်းပိုက်တဲ့ ခေတ်မဟုတ်တော့ပါဘူး။ ခေတ်သစ်ကိုလိုနီခေတ်တွင် ဆော့ဖီပါဝါ

ပျိုးထောင်ရေးနည်းနဲ့ နိုင်ငံပြုလုပ်ရေးစနစ်ကို ကျင့်သုံးတာကို လက်တွေ့ တွေ့ရပြီဖြစ်ပါတယ်။ CDM လုပ်လို့ ဆရာဝန်တွေ အမြောက်အမြား အလုပ်ထုတ်ပယ်ခံရတာ၊ အဖမ်းမခံရအောင် ထွက်ပြေးနေရချိန်မှာ ပြည်ပက Cells တွေက ပြည်တွင်းက ဒုက္ခရောက်နေကြတာကို ရယ်မောပျော်ရွှင် အောင်ပွဲခံနေကြပါတယ်။ အခုလိုဖြစ်ရတာ စစ်အာဏာရှင်ကြောင့်လို့ လက်ညှိုးထိုးလို့ချ ကြွေးကြော်နေကြ ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လက်ညှိုးထိုး လွှဲချလို့မရပါဘူး။ ကြည့်တတ်သူ ကတော့ မြင်ကြပါတယ်။

တကယ်တော့ ဒီမိုကရေစီဆိုတာ၊ အာဏာရှင်ဆိုတာ အသွင်ယူ ထားတာသာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာပြည်က ဆရာဝန်တွေဖြစ်စဉ်က ရုံးရင်းပါတယ်။ လစာနည်းနည်းလေးနဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာမြင့်မားလာဖို့ အလုပ်လုပ်နေကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်ပက မြန်မာအချို့ရဲ့ မြန်မာပြည်အပေါ်ထားတဲ့ အမှန်းတရားတွေ၊ မြန်မာပြည်က ဆရာဝန် တွေကို ပြည်သူလူထုကြည့်ညီညီလေးစားတဲ့ အောင်မြင်မှုတွေအပေါ် ဣဿာဖြစ်တာတွေ၊ တပ်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ အောင်မြင်မှုတွေအပေါ် မစ္စရီယဖြစ်တာတွေနဲ့ နှောင့်နှေး ခိုင်ခံ့ရေးချိန်တက်ချိန်မှာ လုပ်မှား ကိုင်မှား ဖြစ်ကြတာလို့ ဆိုချင်ဆို့နိုင်ပါတယ်။

ဆန္ဒပြဖြစ်စဉ် အဆင့်ဆင့် ပြောင်းလဲလာတာကို ကြည့်မယ်ဆိုရင် တပ်မတော် မုန်းတီးရေးလမ်းကြောင်းပေါ်ကို မရောက်ရောက်အောင် ပို့နေတာကို တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့တွေနဲ့ အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက် ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံစေဖို့ ဇာတ်နာအောင် ဖန်တီးကြ ပါတယ်။ တပ်မတော်ကို အလုံးစုံမုန်းတီးရေးလမ်းကြောင်းကို ဘာကြောင့် ဖန်တီးတာပါလဲ၊ ဘယ်သူဖန်တီးတာပါလဲ၊ ပြည်တွင်း မှာ သွေးမြေကျလို့ စိတ်မကောင်းဘူးပြောပြီး တစ်ဖက်က ဝမ်းမြောက် ဝမ်းသာဖြစ်နေကြတာ အဖြေရှင်းနေပါတယ်။ ဆေးရုံတွေပိတ် ထားတာ၊ ပြည်သူတွေ ဒုက္ခရောက်တာ တပ်မတော်ကြောင့်လို့ ပြောစေချင်သလို မြန်မာပြည်ပျက်စီးရေးလမ်းကြောင်းကို သွားနေ လို့ပါ။

မြန်မာပြည်က အဖြစ်အပျက်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြည်ပနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံ မှ မြန်မာဆရာဝန်တစ်ဦးရေးခဲ့တဲ့ “အမှန်းတရားနိုင်ငံရေး၊ ပြင်ပကမ္ဘာအရေး နားမလည်တဲ့ ပညာမရှိမှုကို ဦးနှောက်ဖွင့် နှလုံးသားဖွင့် မလေ့လာဘဲ ပြောသူတွေ အရူးဖြစ်ရတဲ့ လောကလို့ Keynes West ပြောသလို Mob အမှန်းတရားလူတစ်စု၊ မမှန်ကန်တဲ့ စေတနာ၊ ဘာပျက်ခံရတဲ့ ဆရာဝန်၊ သေကျေဝေဒနာခံစားရတဲ့ ပြည်သူနဲ့ မိသားစုရဲ့ Curses တွေ၊ Clouds တွေ လာနေပြီ” ဆိုတဲ့ မှတ်ချက်လေးကို သတိရမိပါတယ်။ ။

၂၀၂၁ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရရှိကြသည့် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေမှ ဆရာတော်ကြီးများ၊ သီလရှင်ဆရာကြီးများနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်တို့အား သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အဆောင်အယောင်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

၂၀၂၁ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များရရှိကြသည့် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေမှ ဆရာတော်ကြီးများ၊ သီလရှင်ဆရာကြီးများနှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်တို့အား သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အဆောင်အယောင်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်ပေးအပ်ပွဲ မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော် ဥပ္ပတိတက္ကသိုလ်တော် ပရိယတ္တိအတွင်းရှိ သာသနာ့မဟာဗိမာန် တော်ကြီး၌ ကျင်းပသည်။



၂၀၂၁ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲ မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။

တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ သံဃနာယက အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ တပ်ကုန်းမြို့ ရွှေအင်းရိပ်သာ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ တိုက်အုပ်နာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တပညာသာမိ အမျိုးပြုသော ဘွဲ့ခံဆရာတော်ကြီးများ ကြွရောက် ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မောင်မောင်နိုင်၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်မှူးကြီးမင်းနောင်၊ ဦးဇေယျာလင်းနှင့် ဦးမြင့်စိုး၊ နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဣသရိယ ထံတို့ကို ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အဆောင်အယောင်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်သည်။ ဆက်လက်၍ နေပြည်တော် ကောင်စီဝင်များ၊ နေပြည်တော် ဒုတိယမြို့တော်ဝန်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ၊ အဂ္ဂမဟာ ဂန္ဓဝါစကပဏ္ဍိတ၊ မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ၊ မဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယ၊ မဓမ္မကထိက ဗဟုဇနဟိတဓရ၊ ဂန္ဓဝါစကပဏ္ဍိတနှင့် သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်ကြီးများ၊ သီလရှင်ဆရာကြီးများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်တို့အား ဘွဲ့တံဆိပ်တော်နှင့် အဆောင်အယောင်များ ဆက်ကပ်ပူဇော်ပေးအပ်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ သီလရှင်ဆရာကြီး (၂) ပါးနှင့် ဇောတိကဓမ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၂) ပါး၊ အဂ္ဂမဟာဂန္ဓဝါစကပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၃) ပါး၊ မဟာဂန္ဓဝါစကပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၄) ပါး၊ မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၄) ပါး၊ မဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၁) ပါး၊ မဓမ္မကထိကဗဟုဇနဟိတဓရ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၁) ပါး၊ ဂန္ဓဝါစကပဏ္ဍိတဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၇) ပါး၊ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၅) ပါး၊ ဂန္ဓဝါစက

ဆက်ကပ်ပူဇော် ထို့နောက် နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မောင်မောင်နိုင်က အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ နေပြည်တော် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ အောင်စည်သာ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ပဓာနနာယက ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တဝိစက္ကဏနှင့် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ရွှေအင်းရိပ်သာ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ဆရာတော် ဘဒ္ဓန္တပညာသာမိ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ရွှေစေတီတောရကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက ဆရာတော် ဘဒ္ဓန္တ

ငါးပါးသီလ ခံယူဆောက်တည် အခမ်းအနားတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ သံဃနာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ တပ်ကုန်းမြို့ ရွှေအင်းရိပ်သာ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ဆရာတော်ထံမှ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ သီလရှင်ဆရာကြီး (၂) ပါးနှင့် ဇောတိကဓမ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၂) ပါး၊ အဂ္ဂမဟာဂန္ဓဝါစကပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၃) ပါး၊ မဟာဂန္ဓဝါစကပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၄) ပါး၊ မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၄) ပါး၊ မဟာကမ္မဋ္ဌာနာစရိယဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၁) ပါး၊ မဓမ္မကထိကဗဟုဇနဟိတဓရ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၁) ပါး၊ ဂန္ဓဝါစကပဏ္ဍိတဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၇) ပါး၊ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် (၅) ပါး၊ ဂန္ဓဝါစက

နေဆွမ်း ဆက်ကပ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်ခံရသော ဆရာတော်ကြီးများ၊ သီလရှင်ဆရာကြီးများအား နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မောင်နိုင် အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် ဘဒ္ဓန္တဣသရိယအား ဘွဲ့တံဆိပ်ဆက်ကပ်စဉ်။



နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီးမင်းနောင် အဂ္ဂမဟာဂန္ဓဝါစကပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော် ဘဒ္ဓန္တဇန္ဒကာသအား ဘွဲ့တံဆိပ်ဆက်ကပ်စဉ်။



နေပြည်တော်ကောင်စီအတွင်းရေးမှူး ဒေါ်ဆွေဆွေနှင့် ဂန္ဓဝါစကပဏ္ဍိတ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ သီလရှင်ဆရာကြီး ဒေါ်နန္ဒသီရိ အား ဘွဲ့တံဆိပ်ဆက်ကပ်စဉ်။

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်

နေပြည်တော် မတ် ၂၈
မနက်ဖြန်နံနက်အထိ ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။ ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်

တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ရှစ်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။
မိုး/ဇလ

တပ်မတော်က အခြေပြုလျက်ရှိသော ထီးမှုထစခန်းအား KNLA တပ်မဟာ (၅) လက်အောက်ခံတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၈
ဟပွန်ခရိုင်အတွင်းရှိ ထီးမှုထကျေးရွာအနီး တပ်မတော်စခန်းတစ်ခုကို မတ် ၂၇ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် KNLA မှ ဘောကျော်ဟံ ဦးဆောင်မှုဖြင့် KNLA တပ်မဟာ ၅ တပ်ဖွဲ့ဝင်တို့က အင်အားအလုံးအရင်းဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့်ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

KNU အနေဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတကာနှင့် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ အသိသက်သေဖြင့် NCA အား လက်မှတ်ရေးထိုးထားခဲ့သည့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်သည်။ ၎င်း အဖွဲ့အစည်းမှ တပ်မဟာ ၅ အနေဖြင့် ဘောကျော်ဟံ၏ သီးခြား ညွှန်ကြားချက်ဖြင့် တပ်မတော်၏ ရိက္ခာစုပုံမှုများတွင် ကားမိုင်းထောင် တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အထောက်အကူပြုစေမည့် လမ်းကြောင်းများ ဖောက်လုပ်ရာတွင် နှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ တပ်ဌာနချုပ်များသို့ လက်နက်ကြီးများဖြင့် အပေးမှ ဖယ်တိုက်ခိုက်ခြင်းများကို နည်းမျိုးစုံအကြောင်းအမျိုးမျိုးပြုလျက် NCA ပျက်စီးစေရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ယနေ့အထိ

ကားမိုင်းထောင်တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ ကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တပ်မတော်မှ လုပ်ငန်းယာဉ် ၉ စီး ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ထို့အပြင် ချောင်းမြောင်း နှောင့်ယှက်ပစ်ခတ်ခြင်း ၂၅ ကြိမ် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း တပ်ဌာနချုပ်များသို့ ၁၀၇ မေ ရှော့တိုက်ခိုက်ခြင်း ပစ်ခတ်မှုအနေဖြင့် ဘားအံတပ်နယ်၊ သံတံတပ်နယ်၊ တောင်ငူတပ်နယ်၊ ဘောနက်ကြီး တပ်နယ်များရှိ တပ်ဌာနချုပ်များသို့ ၁ ကြိမ်စီ လာရောက်ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့်အပြင် မော်လမြိုင်တပ်နယ်အတွင်း အရပ်ဘက် ပစ်မှတ်များပါ ပစ်ခတ်ရန်ကြိုးပမ်းမှု ၁ ကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။

အထက်ပါ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ တပ်မတော် သည် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကို ထောက်ရှုသောအားဖြင့် စိတ်ရှည် သည်းခံစွာ KNU ဗဟိုရုံး၊ တာဝန်ရှိသူများအား အကြိမ်ကြိမ်သတိပေး ခြင်း၊ ကန့်ကွက်ခြင်းနှင့် NCA စာချုပ်ပါ အချက်များအား လိုက်နာရန် အသိပေးခြင်းများကို ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင်ကြည့်ရေးကော်မတီ၊ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုညွှန်ကြားရေး ကော်မတီမှတစ်ဆင့် နှုတ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ တရားဝင်စာဖြင့်လည်းကောင်း အကြိမ်ကြိမ်အကြောင်း ကြားခဲ့သည်။ သို့သော် KNU ဗဟိုရုံးစီးကော်မတီဝင်များနှင့် KNLA စစ်ဦးစီးချုပ်တို့၏ တားမြစ်ချက်ကိုပင် KNLA တပ်မဟာ ၅ အနေဖြင့် လိုက်နာမှုမရှိဘဲ NCA ပျက်စီးစေရန် ဆက်တိုက်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိနေသဖြင့် တာဝန်ရှိခေါင်းဆောင်များထံ လက်အောက်သို့ ထိန်းသိမ်း နိုင်ရေး အသိပေးအကြောင်းကြားခဲ့ရာ KNU ဗဟိုအနေဖြင့် NCA လမ်းကြောင်းအတိုင်း ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းမည်ဖြစ်ပြီး တပ်မဟာ ၅ ၏ လုပ်ဆောင်မှုများတွင် KNU ဗဟို၏ သဘောဆန္ဒပါဝင်မှုမရှိ ကြောင်း၊ ဒုတိယဦးစီးချုပ်အဆင့်ရှိသူ ဘောကျော်ဟံမှာ အမိန့်နာခံမှု မရှိဘဲ တပ်မဟာ ၅ မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များဖြင့် NCA ချိုးဖောက်မှုများ ဆောင်ရွက်နေပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက်လျက်



မတ် ၂၃ ရက်က သံတံတော်စခိုလမ်းပိုင်း မုသဲစခန်း၏ အရှေ့ဘက် မီတာ ၁၀၀၀ ခန့်အကွာ ကားမိုင်းခင်းပျက်စီးသွားသည့် မော်တော် ယာဉ်ကို တွေ့ရစဉ်။



ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်က ဒေသန္တရ ကားမိုင်းဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်ခံရ သည့် လုပ်ငန်းယာဉ်ကို တွေ့ရစဉ်။

ရှိသဖြင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် လိုအပ်သလို အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင် ကြောင်း အကြောင်းပြန်ကြားလာခဲ့သည်။

KNU တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသတိုင်းရင်းသားပြည်သူများက ငြိမ်းချမ်းရေးကို လိုလားလျက်ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အခြေခံသဘော တူညီမှုဖြစ်သည့် NCA တွင် ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းလိုသော်လည်း ဘောကျော်ဟံ၏ ကျဉ်းမြောင်းသော လူမျိုးရေးစိတ်ဓာတ်ဖြင့် စစ်မက် လိုလားမှုအပေါ်တွင် ဒေသခံများက ကြောက်ရွံ့စိုးရိမ်ပူပန်လျက် ရှိပြီး ယခုဖြစ်စဉ်တွင် NCA သဘောတူညီမှုများနှင့်အညီ နယ်မြေ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော တပ်မတော်စခန်းများကို ထိခိုက် ဆုံးရှုံးအောင် တပ်မဟာ ၅ အနေဖြင့် NCA ကို လိုက်နာမှုမရှိဘဲ တိုက်ခိုက်လာမှုသည် သည်းခံနိုင်မှုအတိုင်းအတာထက် ကျော်လွန် လာသဖြင့် မတ် ၂၇ ရက်နေ့မှ စတင်ကာ ပြုလုပ်သင့် ပြုလုပ်ထိုက်သည် များကို တပ်မတော်အနေဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

မြို့နယ်အချို့တို့၌ လေသေနတ်များ၊ လက်လုပ်သေနတ်များနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များထံသို့ လာရောက်အပ်နှံ

နေပြည်တော် မတ် ၂၈
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပုလောမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအချို့တို့၌ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုတွင် အသုံးပြု သည့် လက်လုပ်သေနတ်များ ကိုင်ဆောင်နေကြောင်း သတင်းအရ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ကမ်းရိုးတန်း ဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ တပ်နယ်အသီးသီးမှ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သက်ဆိုင်ရာ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေး များများနှင့်အတူ သွားရောက်၍ သေခံပြည်သူ များကို တရားမဝင် လက်နက်ကိုင်ဆောင်ခြင်းသည် တရားဥပဒေဖြင့် ထိရောက်စွာ အရေးယူခံရနိုင် ကြောင်း နားလည်သဘောပေါက်အောင် ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းသို့ ရှင်းလင်းပြောကြားမှုကြောင့် ကျေးရွာ နေ ပြည်သူများက နားလည်သဘောပေါက်ကာ လက်လုပ်သေနတ် ၁၂ လက်နှင့် အခြားအန္တရာယ် ဖြစ်စေနိုင်သည့် ပစ္စည်းများကို ၎င်းတို့သဘော ဆန္ဒအလျောက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များထံသို့ အသီးသီး လာရောက်အပ်နှံခဲ့ကြသည်။
အလားတူ မတ် ၂၇ ရက်နှင့် ယနေ့တို့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အိမ်မိမြို့နယ်၊ သာပေါင်း မြို့နယ်၊ ကျိုက်လတ်မြို့နယ်၊ ကျောင်းကုန်းမြို့၊ ကျုံးပျော်မြို့နယ်နှင့် မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့များရှိ ကျေးရွာအချို့တို့မှ ဒေသခံပြည်သူများက လက်လုပ် သေနတ် ၄၂ လက်၊ လေသေနတ် ၈ လက်နှင့်



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အိမ်မိမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများမှ တာဝန်သိဒေသခံပြည်သူများက လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့သို့ လာရောက်အပ်နှံသည့် ဆူပူအကြမ်းဖက်ရာတွင်အသုံးပြုသည့် လက်လုပ်သေနတ်များကို တွေ့ရစဉ်။

အခြားအန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သည့် ပစ္စည်းများကို များထံသို့ အသီးသီး လာရောက်အပ်နှံခဲ့ကြောင်း ၎င်းတို့ သဘောဆန္ဒအလျောက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

အင်းတော်မြို့နယ် နန့်ဒရက်ချောင်းကူးတံတားအား စိစစ်ဆဲသောင်းကျန်းသူအဖွဲ့က ဒေသန္တရလက်လုပ်မိုင်းဖြင့် လာရောက်ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီး

နေပြည်တော် မတ် ၂၈
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာ ကျေးရွာ၏ တောင်ဘက်မီတာ ၁၀၀၀ ခန့်အကွာရှိ အရှည်ပေ ၂၈၀၊ အကျယ် ၂၈ ပေ၊ အမြင့် ၁၅ ပေရှိ ကျွန်းကရစ်အမျိုးအစား တံတားဖြစ်သည့် နန့်ဒရက် ချောင်းကူးတံတားကို ယနေ့ နံနက် ၂ နာရီခန့်တွင် စိစစ်ဆဲ

သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့က ဒေသန္တရ လက်လုပ်မိုင်းဖြင့် ဖောက်ခွဲ ဖျက်ဆီးခဲ့ရာ တံတားလက်ရန်း (ဝဲ/ယာ) ၁၅ ပေခန့် ကျိုးပဲ့ပျက်စီး ခဲ့ပြီး ကြမ်းခင်း ၂ ပေခန့် ပေါက်ပြဲ ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ အဆိုပါဖြစ်စဉ်ကြောင့် လူနှင့် တိရစ္ဆာန် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိ

ကြောင်းနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ပုံမှန်အတိုင်း ဖြတ်သန်းသွားလာ လျက်ရှိကြောင်းသိရှိရပြီး အဆိုပါ နေရာတစ်ဝိုက်အား လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက လုံခြုံရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၈
နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။
နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာ ကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။

မိုး/ဇလ

လမ်းဖျက်သောသူ - တို့ပြည်သူ့ရန်သူ

အမှန်တရားမြတ်နိုးသူ

မြစ်တွေ့လျှင် တံတားဆောက်ကြသည်။
ရှန်ဟဲမြို့ကြီးဘေးမှာရှိသော ဝှမ်းဖျက်ကို ကျော်၍ ဖူတုန်းရွှံ့နွံဖွက်တောမြေကို တရုတ်တို့က မြို့သစ်ချဲ့ရန် တံတားထိုးခဲ့သည်။ ဖူတုန်းမြို့သစ် တည်ဆောက်စဉ် မိမိတစ်ခေါက် ရောက်ဖူးသည်။ ဝှမ်းဖျက်ကို တံတား နှစ်စင်း ထိုးထားသည်။ တစ်ဖက်ကမ်းသို့ လမ်းပေါက်ဖို့ ပထမလိုအပ်သည် မဟုတ်လား။

ခြောက်နှစ်လောက်ကြာပြီးနောက် ရှန်ဟဲမြို့ ကြီးသို့ ဒုတိယတစ်ခေါက် ရောက်ရပြန်သည်။ ဝှမ်းဖျက်တစ်ဖက်ကမ်းမှာ အံ့ဩလောက်အောင် မြို့ကြီးပြကြီးဖြစ်နေပြီ။ အထပ် ၄၀၊ ၅၀ တိုက်တာ တွေနှင့် ပါတကား။ ဖွံ့ဖြိုးမှုက အချိန်တိုအတွင်း မှာပင် အတော်မြန်လှပါကလား။ လမ်းတွေ လည်း ကောင်း၊ တံတားလည်း လေးစင်း။

နောက်ထပ် ခုနှစ်နှစ်ကြာပြီးသောအခါတွင် ရှန်ဟဲမြို့တော်ကြီးဆီသို့ တတိယအခေါက် ရောက်ရပြန်ပါ၏။ ဝှမ်းဖျက်တစ်ဖက်ကမ်းရှိ ဖူတုန်းမြို့သစ်ကြီးကား ယခင် နှစ်ကြိမ်မြင်ခဲ့ရ ဖူးသော အနေအထားနှင့် ၁၃ နှစ်ကျော်ကာလ အတွင်း ထင်ထင်ရှားရှား ပြောင်းလဲတိုးတက်သွားခဲ့ လေပြီ။ အထပ် ၈၀၊ အထပ် ၁၀၀ မိုးထိတိုက်တာ အဆောက်အအုံကြီးများနှင့် ဒီဘက်ကမ်းရှိ ရှန်ဟဲ မြို့ကြီး လူဦးရေသန်း ၂၀ ကျော် နေထိုင်ရာနှင့် ခွဲမရအောင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေသည့် အခြားမြို့ပမာ စည်ကားကြီးမား၊ ခမ်းနားနေပေပြီ။ ဝှမ်းဖျက်ကူး တံတားက ရှစ်စင်း၊ မြေအောက်လိုဏ်ခေါင်းလမ်း ကြောင်းလည်း ပါသေးသည်။ လမ်းတွေများသည်။ လမ်းတွေ ကောင်းသည်။ လမ်းတွေကောင်းမွန်ခြင်း က ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုကျော်မျှသော ကာလအတွင်း သက်ဆိုင်ရာဒေသကို တစ်ဟုန်ထိုး လျင်မြန်စွာ ဖွံ့ဖြိုးစေနိုင်ကြောင်း မိမိကောင်းစွာ သဘောပေါက် နားလည်ခဲ့ရသည်။

သုံးနှစ်ဆက်တိုက် သုံးကြိမ်တိတိ ဧပြီလ ရက်များတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့သို့ အစည်းအဝေး တက်ရန် တစ်ပတ်ကြာခရီးတွေ တစ်ကိုယ်တော် သွားရောက်ခဲ့ရဖူးသည်။ အခြားမြို့များကိုကား များများစားစား မရောက်ခဲ့ရပါ။ တိုကျိုမြို့ ရှင်ဂျူက



အကြမ်းဖက်ဆူပူဆန္ဒပြသူများက အများပြည်သူအသုံးပြုရာလမ်းများကို သဲအိတ်များ၊ တာယာကွင်းများဖြင့် ပိတ်ဆို့ထားစဉ်။

မြို့နယ် ခေးအိအိုပလာစာ ဟိုတယ်တစ်ဝိုက်နှင့် ကာမာကူရမြို့ဆီသို့သာ လှည့်လည်လေ့လာခဲ့ရ ပါ၏။ ပင်လယ်အောက်ကို ကားလမ်းဥမင် အရှည်ကြီး ဖောက်ထားလေသည်။ လမ်းတွေ ကောင်းလှသည်။ ပင်လယ်ကွေ့ကို တံတားဖောက် ထားသည်။ မြေအောက်ဥမင်လမ်းတွေ ရှိသည်။ ဂျပန်ကား ဖွံ့ဖြိုးပြီးရင်း ဖွံ့ဖြိုးရင်းနှင့် တိုးတက် စည်ပင်ချမ်းသာနေလေသည်။ အကြောင်းရင်း တရား များစွာအနက် သွားလမ်းသာ၍ လာလမ်း ပြောင့်ဖြူးခြင်းလည်း အဓိကတစ်ချက်ပါမည်ဟု မိမိသတိထားမိခဲ့သည်။ လမ်းများ အရေးကြီးပေစွ။ ချမ်းသာချင်လျှင် လမ်းဖောက်ပါဟု တရုတ် ရှေးဟောင်းစကားပုံက ဆိုခဲ့၏။ တိန်ရှောင်ပင်က တရုတ်ပြည်ကြီး တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးအောင်၊ လမ်းတွေ

“လမ်းဆိုသည်မှာ ပါဠိလို မဂ္ဂင်ဟုခေါ်သည်။ မဂ္ဂင်ရှစ်ပါး လမ်းကောင်းတရားကို မြတ်စွာဘုရားက ပြည့်စုံထားခဲ့ပါလေ သည်။ ကောင်းသောအမြင်၊ ကောင်းသောအကြံ၊ ကောင်းသော စကားအပြောအဆို၊ ကောင်းသော အပြုအမူ၊ အလုပ်အဆောင် စသဖြင့် ရှစ်ချက်ပါဝင်သည်။ ဒါတွေကို တစ်လုံးမှ မသိလျှင်လည်း နေ၊ မလိုက်နာချင်လည်း ရှိစေ။ လူ့အသိဉာဏ် (Common Sense) တစ်ခုဖြင့် စဉ်းစားကြည့်ပါလေ။ လမ်း၏တန်ဖိုးကို သူတို့မသိ”



အကြမ်းဖက်ဆူပူဆန္ဒပြသူများက အများပြည်သူအသုံးပြုရာ လမ်းမကြီးများကို သဲအိတ်များ၊ အတားအဆီးများဖြင့် ပိတ်ဆို့ထားစဉ်။

ကောင်းအောင် တည်ဆောက်ကြ၊ လမ်းမပေါက် သော ကျေးလက်ကို လမ်းကောင်းအောင် ဆက်သွယ်ဖောက်လုပ်ကြဟု လမ်းညွှန်ကာ ဈေးကွက်စီးပွားရေး စနစ်သို့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲ စေခဲ့၏။ ၁၉၉၀ - ၂၀၀၀ ကာလအတွင်း တရုတ် ပြည်သည် သိသိသာသာ စီးပွားတက်လာခဲ့၏။ ၂၀၀၀ မှ ၂၀၂၀ ကာလအတွင်း ဖွံ့ဖြိုးမှုအိုမခန်း တိုးတက်မြန်ဆန်လာခဲ့၏။ လမ်းများ ကွန်ရက် ဆက်သွယ်ကာ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကား စည်ကား စေခြင်း၏ ကျေးဇူး။ လမ်းများအသုံးပြုပြီး အခြားတိုင်းပြည်များ တိုးတက်နေကြပုံများ။

တရုတ်တို့သည် တောတောင်ထူထပ်သော ယူနန်ပြည်နယ်တွင် လမ်းသစ်များ အကြီးအကျယ် ဖောက်သည်။ ကွန်ရက်သဖွယ် ဖြန့်ဖြာလျက် လမ်းကောင်းလမ်းကျယ် အဝေးပြေးကားလမ်း၊ ရထားလမ်းကြီးတွေ အဆက်မပြတ် ဖောက်နေ လေ သည်။ တောင်တွေလျှင် ဥမင်ဖောက်သည်။ ရှောင်မနေ။ ကျေမသွား။



မန္တလေးမြို့၌ အကြမ်းဖက်ဆူပူဆန္ဒပြသူများက အများပြည်သူအသုံးပြုသည့် လမ်းများကို သဲအိတ်များဖြင့် တားဆီးပိတ်ဆို့ထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်။



အကြမ်းဖက်ဆူပူဆန္ဒပြသူများက မြောင်းဖုံးများဖျက်ဆီး၍ လမ်းပိတ်ဆို့ထားမှုအား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖယ်ရှားရှင်းလင်းစဉ်။

စာမျက်နှာ ၁၁ မှ ချောက်အပေါ်တည့်တည့် ကြီး တံတားထိုးကာ ရှေ့က ကာဆီးထားသော ကျောက်တောင်ကြီးများကို ဥမင်များ အတိုအရှည် အစားစားဖြင့် လမ်းဖြစ်အောင်တူးပြီး ဖောက်လိုက်ကြသည်။ လမ်းတွေဖြောင့်သည်။ ခရီးတိုသည်။ ကုန်သွယ်မှု ကျယ်ပြန့်သည်။

၂၅ နှစ်မှသည် လေးနှစ်၊ ငါးနှစ်ကြာတိုင်း တစ်ခေါက်တစ်ခေါက် မကြာမကြာရောက်သည်။ ကျေးလက်တောရွာတွေအထိလည်း သွားရောက်ပြီး ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ဖူးပေသည်။ လမ်းတွေလျင်မြန်စွာ ပေါက်ခဲ့ပြီ။ တံတားပေါင်းများစွာ ခင်းခဲ့ပြီ။ ဥမင်ပေါင်းများစွာ သူတို့ တူးခဲ့ကြပြီ။ လမ်းပေါင်းများစွာ ကောင်းမွန်ချောမွေ့လာသဖြင့် တရုတ်ပြည်သူတွေ၏ နေ့စဉ်လူမှုဘဝ သည် အနှစ် ၃၀ အချိန်ကာလအတွင်း သိသိသာသာ ချောင်လည်

စိုပြည်လာခဲ့ကြောင်း မြင်တွေ့ခဲ့ရသည်။ သူများ နိုင်ငံလမ်းတွေကောင်းသဖြင့် လူတွေ အဆင်ပြေကြသည်။ မြန်မာပြည်မှာ လမ်းတွေဖျက်သတဲ့ပြည်ပက ခိုင်းချောက်ကို မြန်မာတွေက လိုက်နာလုပ်ဆောင်သည်။ အကျိုးရှိသလား၊ အကျိုးဖျက်ဆီးသလား။ အကောင်းဖြစ်မလား၊ အဆိုးဖြစ်မလား။ အမှန်လား၊ အမှားလား။

ကိုယ့်ပိုင်ခွီးနောက်နှင့် စဉ်းစားဖို့ မသင့်ပေဘူးလား။ သူများတိုင်းပြည်အပေါ် သင်းတို့က စော်ကားလွန်းလှ၏။ ဒီတိုင်းပြည်မှာ ဒီလူမျိုးရယ်လို့ လူဖြစ်လာပြီး ဒီပြည်သူတွေ၏ ကောင်းကျိုးတိုးတက်ဖို့ရာအတွက် မဆောင်ရွက်ချင်ရင်နေပါလေ။ ကောင်းကျိုးမဆောင်နိုင်လျှင် ရှိစေ။ ဖျက်ဆီးတာကတော့ မိုက်မရုံမျှမက ယုတ်မာရိုင်းရိုင်းရာ ကျလွန်းပြီ။ ပုဆိန်ရိုးတွေကြောင့် အပင်မျိုးစုံ အခုတ်ခံကြရတော့မည်။



အကြမ်းဖက်ဆူပူဆန္ဒပြသူများက အများပြည်သူအသုံးပြုသည့် လမ်းများကို ပိုက်လုံးများ၊ အတားအဆီးများဖြင့် ပိတ်ဆို့ထားစဉ်။

လမ်းဆိုသည်မှာ ပါဠိလို မဂ္ဂင်ဟု ခေါ်သည်။ မဂ္ဂင်ရှစ်ပါး လမ်းကောင်းတရားကို မြတ်စွာဘုရားက ပြည့်စုံထားခဲ့ပါလေသည်။ ကောင်းသောအမြင်၊ ကောင်းသောအကြံ၊ ကောင်းသော စကားအပြောအဆို၊ ကောင်းသောအပြုအမူ၊ အလုပ်အဆောင် စသဖြင့် ရှစ်ချက်ပါဝင်သည်။ ဒါတွေကို တစ်လုံးမှ မသိလျှင်လည်း နေ၊ မလိုက်နာချင်လည်း ရှိစေ။ လူ့အသိဉာဏ် (Common Sense) တစ်ခုဖြင့် စဉ်းစားကြည့်ပါလေ။ လမ်း၏တန်ဖိုးကို သူတို့မသိ။ လမ်းတွေဖျက်သင့်ပါသလား။ လမ်းတွေ ဆက်သွယ်သွားလာ ပြည်သူပြည်သားလူအများသုံးမရအောင် သူတို့ကတားဆီးပိတ်ပင်ဖျက်ဆီးသင့်ပါသလား။ ဤမျှ မိုက်ရိုင်းယုတ်မာလာသူတွေကို သည်းခံမျက်နှာလှဲနေ၍ ရပါမည်လား။ စဉ်းစားဆင်ခြင်ကြပါကုန်။

အို - ချစ်စွာသော ပြည်သူအပေါင်းတို့ တိုင်းပြည်အပေါ် ယုတ်မာရက်စက်ဖျက်ဆီးရန် သက်သက်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ရမ်းကားကျူးလွန်နေသည့် နယ်ချဲ့လက်ပါးစေများ၏ ထောင်ချောက်ဆင် ရက်စက်ချက်များကို လက်ပိုက်ခွင့်လွှတ်ပြီး ကြည့်နေကြရမည့်အချိန်မျိုး မဟုတ်တော့ပါပြီ။ ကြောက်ရွံ့ငြိမ်ခံနေသဖြင့် ပိုမိုရိုင်းနေချေပြီ။ စုပေါင်းညီညွတ်စွာဖြင့် သူတို့ လူမိုက်အုပ်စုကို လူထုအင်အားဖြင့်ဖော်ထုတ်ကာ တရားဥပဒေနှင့်အညီ စီရင်ဆုံးမကြရမည့်အချိန်သို့ ဆိုက်ရောက်နေပါပြီ။

ဥပဒေ၏အထက်မှာ မည်သူမျှ မရှိစေရ။

❖ ဥပဒေကို ဆန့်ကျင်ကာ ဆူပူဖျက်ဆီးပါက မှားကြလိမ့်မယ်။ ရွယ်တူ သူငယ်ချင်းများက အမှားမလုပ်မီခင် ကယ်တင်ဆွေးနွေး ဖျောင်းဖျ တားဆီးကြပါ။ လူငယ်ဘဝဟာ နိုင်ငံလူမျိုးကောင်းကျိုးအတွက်သာ ဖြစ်ရမှာ....။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ အသွားအလာပိတ်ဆို့ကန့်သတ်မှုများကို အားဖြည့်လုပ်ဆောင်သွားမည်

မနီလာ မတ် ၂၈
ဖိလစ်ပိုင်အစိုးရသည် မတ် ၂၉ ရက်မှစတင်ကာ မနီလာမြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ အသွားအလာ ကန့်သတ်မှုများကို အမြင့်ဆုံးအဆင့်အထိ လုပ်ဆောင်သွားမည်ဟု သိရသည်။ ယခုလ အစောပိုင်း မှစတင်ကာ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်မှုများ များပြားလာသည့်အတွက် ယင်းအခြေအနေကို တုံ့ပြန်ရန်အတွက် ယခုလိုပြုလုပ်ခြင်း ဖြစ်သည်။ မတ် ၂၆ ရက်တစ်ရက်တည်းတွင်ပင် ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၉၈၃၈ ဦးရှိသည်။ မတ် ၂၇ ရက်က ကြေညာချက်တွင် မြို့တော်မနီလာနှင့် အနီး တစ်ဝိုက်ဒေသတို့တွင် သီတင်းတစ်ပတ်ကြာ သုံးကျပ်သည့် အသွားအလာ ပိတ်ဆို့ကန့်သတ်မှု များ အပါအဝင် တင်းကျပ်သည့် စည်းကမ်းချက်များ ကို ချမှတ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

မေလအတွင်းကလည်း ကိုဗစ်-၁၉ သတိပေးမှု အဆင့်-၄ အထိချမှတ်ခဲ့ပြီး ယင်းနောက်ပိုင်း ယခု တစ်ခါ တစ်ဖန်ပြန်လည်ချမှတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် ပစ္စည်းများကို ဝယ်ယူရန်နှင့် ဆေးပစ္စည်းများ ဝယ်ယူရန်မလွဲ၍ မလိုအပ်ဘဲ အပြင်သို့ထွက်ခြင်းကို ပိတ်ပင်ထားထားသည်။ ညနေ ၆ နာရီမှ နံနက် ၅ နာရီအထိ အပြင် ထွက်ခြင်းကို ပိတ်ပင်ထားသည်။

ကုမ္ပဏီများတွင်လည်း အလုပ်သမားအရေ အတွက်ကို ကန့်သတ်လျှော့ချထားရန် တိုက်တွန်း ထားသည်။ ယင်းသို့ ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ပြီး သည့်နောက် မနီလာမြို့ရှိ စူပါမားကတ်များတွင် အစားအသောက်များ၊ အသင့်စားခေါက်ဆွဲများနှင့် အိမ်သာသုံးစက္ကူများနှင့် နေ့စဉ် လိုအပ်ချက်ပစ္စည်း များကို ကြိုတင်ကြိုတင်တိုး ဝယ်ယူဆောင်ရွက်ကြ သည်။

အစိုးရသည်လည်း ဗီစီပြောင်း ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်မှုကို စောင့်ကြည့်လျက်ရှိသည်။ ဗီစီပြောင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ကို ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် တွေ့ရှိရပြီး ဖြတ်နံ့တောင်အာဖရိကနှင့် ဘရာဇီးတို့တွင် တွေ့ရှိ ရသည့် ဗီစီပြောင်းကိုဗစ်-၁၉ နှင့် မတူညီကြောင်း



ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ လမ်းမထက်တွင် သွားလာလှုပ်ရှားနေကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။
သိရသည်။ ကပ်ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် မူများ ပြုလုပ်ထားသည်မှာ တစ်နှစ်နီးပါး ရှိတော့ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် အသွားအလာပိတ်ဆို့ကန့်သတ် မည်ဖြစ်သည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကော



တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဆိုးလ်မြို့တွင် လမ်းသွားလမ်းလာများ ပါးစပ်၊ နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ကာ သွားလာနေကြသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် -၁၉ နောက်ထပ်ကူးစက်ခံရသူ ၄၈၂ ဦးထပ်တိုး

ဆိုးလ် မတ် ၂၈
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် မတ် ၂၇ ရက်က ကိုဗစ်-၁၉ နောက်ထပ် ကူးစက်ခံရသူ ၄၈၂ ဦး ထပ်မံ တွေ့ရှိခဲ့ပြီး စုစုပေါင်းကူးစက်ခံရ သူအရေအတွက်မှာ ၁၀၁၅၅၇ ဦး ရှိသည်ဟု သိရသည်။

ယခင်ကုတ်ပိုင်းတွင် နေ့စဉ် ကူးစက်ခံရသူ ၅၅၀ ဦး တွေ့ရှိခဲ့ရာ ကူးစက်ခံရသူ ၅၀၀ အောက် ကျဆင်းလာခြင်း ဖြစ်သည်။ နေ့စဉ် ကူးစက်မှုနှုန်း ၄၀၀ အထက်တွင်ရှိနေသည်မှာ ဝါးရက် ဆက်တိုက်ရှိဖြစ်ခဲ့သည်။

တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတွင် ဆိုးလ်မြို့နှင့် ဂယောင်းဂီပြည်နယ် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် အစုလိုက် ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်မှုများ ဝေါ ပေါက်ခဲ့ပြီးနောက် နေ့စဉ်

ကူးစက်မှုနှုန်း ၁၀၀ နှင့်အထက် တွင်ရှိနေသည်မှာ နိုဝင်ဘာ ၈ ရက်ကတည်းက ဖြစ်သည်။ နောက်ထပ် ကူးစက်ခံရသူများ အနက် ၁၃၅ ဦးမှာ ဆိုးလ်မြို့ ဒေသခံများဖြစ်ပြီး ၁၅၀ မှာ ဂယောင်းဂီပြည်နယ်တွင် နေထိုင် ကြသူများ ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံရပ်ခြား မှ ကူးစက်ခံလာရသူ ၂၀ ရှိပြီး နိုင်ငံခြားမှ ကူးစက်ခံလာရသူ အရေအတွက်မှာ ၇၅၄၅ ဦး ရှိ သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် နောက် ထပ် သေဆုံးသူတစ်ဦး တိုးလာရာ စုစုပေါင်း သေဆုံးသူအရေအတွက် မှာ ၁၇၂၂ ဦးရှိသည်။ စုစုပေါင်း သေဆုံးမှုနှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၆၉ ရာခိုင်နှုန်းတွင်ရှိသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရပြီး ဆင်ဟွာ

ကိုဗစ် -၁၉ ကန့်သတ်ချက်များ ချိုးဖောက်သူများကို အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့အစည်းများတွင် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်သွားမည်

အစ္စတန်ဘူလာ မတ် ၂၈
အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့အစည်းများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု ကာကွယ် နိုင်ရေးအတွက် ချမှတ်ထားသည့် စည်းကမ်း ကန့်သတ်ချက်များကို ချိုးဖောက်သူများ ထောင်ဒဏ် သုံးနှစ်ထိ ချမှတ်နိုင်မည့် တရားဝင်ညွှန်ကြားချက်ကို အိမ်ထောင်ရေး အဖွဲ့အစည်းများက မတ် ၂၇ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့သည်။

အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သည့်နေရာများသို့ သွားလာသည့်အခါ ပါးစပ်၊ နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင် ကြရန် ပျက်ကွက်ကြသကဲ့သို့ အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သည့်နေရာများ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ စည်းကမ်း ချက်များကို လိုက်နာကြရန်လည်း ပျက်ကွက်ကြ သည်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် အခြားသော အဖွဲ့ အစည်းများတွင်လည်း ကိုဗစ်- ၁၉ စည်းကမ်းချက် များကိုလိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ပါက ထောင်ဒဏ်

သုံးနှစ်ထိ ချမှတ်နိုင်သည်ဟု အက်ဖ်ဘီစီ မီဒီယာ က ဖော်ပြသွားသည်။

ယင်းစည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်မှာ မတ် ၂၉ ရက် တွင် စတင်အသက်ဝင်မည်ဖြစ်ပြီး လူ ၅၀ နှင့် အထက်စုဝေးခြင်းကိုလည်း တားမြစ်ထားသည်။ ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်မှုကို ရပ်တန့်ရန်အတွက် ယခုကဲ့သို့ စည်းကမ်းများ သတ်မှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့အစည်းများတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံ ရသူပေါင်း ၁၉၈၇၉၄ ဦးရှိပြီး သေဆုံးသူ ၂၇၈၄ ဦး ရှိသည်ဟု အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့အစည်းများက ပြောသည်။ အိမ်ထောင်ရေးအဖွဲ့အစည်းများတွင် ခုတ်ယူလူဦးရေအထူထပ်ဆုံးဖြစ်ပြီး ကိုဗစ် -၁၉ ဆိုးရွားစွာကူးစက်ခံရသည့်နိုင်ငံလည်း ဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ



ကိုဗစ် -၁၉ ကပ်ရောဂါအကြောင်း ဈေးအနီးတစ်ဝိုက်တွင် လိုက်လံရှင်းပြနေသည့် လူငယ်စေတနာ့ ဝန်ထမ်းများကို တွေ့ရစဉ်။

ကျူးဘားနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ နေ့စဉ် ကူးစက်ခံရသူ ၉၅၀ ရှိ

ဟာဗားနား မတ် ၂၈
ကျူးဘားနိုင်ငံတွင် မတ် ၂၇ ရက်က ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၉၅၀ ရှိပြီး သေဆုံးသူတစ်ဦးရှိသည်ဟု ကျူးဘားကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာနက ပြောသည်။

ထို့ကြောင့် ကျူးဘားနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်ခံရသူစုစုပေါင်း ၇၅၅၄၄ ဦးရှိပြီး သေဆုံးသူအရေအတွက်မှာ ၄၄၄ ဦးအထိ ရှိလာသည်။ ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းနှစ်ပတ်တာကာလအတွင်း နေ့စဉ်ကူးစက်မှုနှုန်း

အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည်ဟု ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနကျန်းမာရေးနှင့် ကူးစက် ရောဂါ ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်စတီဗင်က နေ့စဉ် အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

မြို့တော် ဟာဗားနားသည် တိုင်းပြည်အတွင်း ကူးစက်မှု၏ ဗဟို ချက်မနေရာဖြစ်နေဆဲဖြစ်သည်။ ရောဂါပျောက်ကင်းသွားပြီးနောက် ဆေးရုံမှဆင်းသွားသူ ၈၅၀ ထပ်တိုးလာခဲ့ပြီးနောက် စုစုပေါင်းပြန်လည် ကျန်းမာလာသူအရေအတွက်မှာ ၆၇၆၉၇ ဦး ရှိလာသည်ဟု ချန်က

ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

ဟာဗားနားမြို့တွင် ကျူးဘားနိုင်ငံထုတ် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ကို တတိယနှင့်နောက်ဆုံးအဆင့် လက်တွေ့ စမ်းသပ်မှုပြုလုပ်နေပြီ ဖြစ်သည်။ လူပေါင်း ၄၄၀၀၀ မှာ ကိုဗစ် -၁၉ ကာကွယ် ဆေး လက်တွေ့ စမ်းသပ်မှုတွင် ပါဝင်ခဲ့ကြသည်။ ဆန်တီဂိုတီကျူးဘား၊ ဂရမ်မာနှင့် ဝှစ်တာနာခါပြည်နယ်တို့တွင်လည်း နောက်ထပ် ကိုဗစ် -၁၉ ကာကွယ် ဆေးများကို စမ်းသပ်နေသည်။ နောက်ထပ် ကိုဗစ်- ၁၉ ကာကွယ် ဆေးများမှာလည်း လက်တွေ့စမ်းသပ်မှုအဆင့်တွင် အခြားသော အဆင့်များသို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။

ဆင်ဟွာ

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ သန်း ၅၀၀ ကျော်ထိုးနှံပြီးချိန်မှာ ဥရောပရဲ့ ကာကွယ်ဆေးပြဿနာအတော်လေးနက်ရှိုင်းလာ

လင်းဟန်သစ်

ကမ္ဘာ့ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု သန်း ၅၀၀ ကျော်လာချိန်မှာတော့ ဥရောပရဲ့ ကာကွယ်ဆေး သိုလှောင်သိမ်းဆည်းမှုနဲ့ ပြန်ဝေမှုပြဿနာဟာ အတော်လေး နက်ရှိုင်းလာခဲ့ပါတယ်။ လက်မောင်းကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံနိုင်ဖို့ အင်တိုက်အားတိုက်ကြိုးစားနေချိန်မှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါဟာ ဥရောပနဲ့ လက်တင်အမေရိကတို့မှာ ကူးစက်မှု တိုးနေပါတယ်။ အထူးသဖြင့် ဘရာဇီးနိုင်ငံမှာဆို ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူတွေဟာ ၃၀၀၀၀၀ ကျော်လွန်လာပြီဖြစ်သလို မက္ကဆီကိုနိုင်ငံမှာဆိုရင် ၂၀၀၀၀၀ ကျော်လွန်ခဲ့ပါတယ်။

အချိန်ကာလအတော်ကြာ မညီမျှမှုဖြစ်

ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်ဖြန့်ဝေမှုဟာ အချိန်ကာလအတော်ကြာ မညီမျှမှုတွေ ဖြစ်နေပါတယ်။ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ရရှိမှုဟာ ကမ္ဘာ့စုစုပေါင်းပမာဏရဲ့ လေးပုံတစ်ပုံကျော် ရှိပြီး ဆင်းရဲတဲ့နိုင်ငံတွေဟာ ချမ်းသာတဲ့နိုင်ငံတွေထက် နောက်ကျကျန်နေပါတယ်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံနိုင်ဖို့ ကြိုးစားရန်ကန့်သတ်

ဥရောပနိုင်ငံတွေဟာ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံနိုင်ဖို့ အချိန်အထိ ကြိုးစားရန်ကန့်သတ် ဖြစ်ပါတယ်။ ဥရောပသမဂ္ဂအစည်းအဝေး ပြီးနောက် ပြင်သစ်သမ္မတ အင်မန်နူရယ် မက်ရွန်က ပုံစံအသစ်နဲ့ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းသွားကြောင်းနဲ့ မိမိတို့အနေနဲ့ ရုရှားနဲ့ တရုတ်တို့ရဲ့ ကာကွယ်ဆေးမှတစ်ဆင့် တိုက်ခိုက်မှုနဲ့ လွှမ်းမိုးလာမှုကို စောင့်ကြည့်နေရကြောင်း ပြောကြားလိုက်ပါတယ်။

သို့သော်လည်း စပွတ်နစ်ဗီကာကွယ်ဆေးကို ကမ္ဘာနိုင်ငံအနှံ့အပြား သို့ ပေးပို့နေတဲ့ ရုရှားကတော့ မက်ရွန်ရဲ့ ဒေါသထွက်ပြီးပြောကြားလိုက်တဲ့ စကားအပေါ် ခါးခါးသီးသီးပြင်းပယ်လိုက်ပါတယ်။ ကရင်မလင်အရာရှိအသိုင်းအဝိုင်းကလည်း ဒီအပေါ် လုံးဝသဘောမတူကြပါဘူး။

ရုရှားကာကွယ်ဆေးကို ပျော်ပျော်ကြီးသုံးသွားမယ်

ဥရောပရဲ့ သဘောထားမတိုက်ဆိုင်တဲ့ လက္ခဏာတစ်ခုအနေနဲ့ ဂျာမနီကတော့ အကယ်၍ ဥရောပကာကွယ်ဆေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့က ရုရှားကာကွယ်ဆေး စပွတ်နစ်ဗီဟာ အတည်ပြုခဲ့ပါက သူ့အနေနဲ့ စပွတ်နစ်ဗီကာကွယ်ဆေးကို ပျော်ပျော်ကြီးသုံးသွားမယ်လို့ ပြောပါတယ်။

ဂျာမနီက ပြင်သစ်ဟာ အန္တရာယ်အများဆုံး ဇုန်ဖြစ်နေကြောင်းနဲ့ ခရီးသွားများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကင်းစင်ကြောင်း စစ်ဆေးထားတဲ့ အထောက်အထားကို ပြသရမှာဖြစ်ကြောင်းနဲ့ ပြင်သစ်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာပါက သီးသန့်ခွဲပြီးစောင့်ကြည့်မှု ခံယူရမှာဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလိုက်ပါတယ်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံနိုင်ရေး ဖိအားတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရ

၂၀၁၉ ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းမှာ တရုတ်နိုင်ငံမှာ ပထမဆုံးအိပ်ပေါက်လာတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် အခုဆိုရင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း သေဆုံးသူ ၂.၃ သန်းကျော် ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်တွေဟာ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရေး ဖိအားတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရပါတယ်။

မတ် ၂၆ ရက်အထိ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး အလုံးရေ ၅၀၈ သန်း ထိုးပေးပြီးပြီလို့ သိရပါတယ်။ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုမှာ ၁၃၀ သန်းနဲ့ အိန္ဒိယမှာ ၉၀ သန်းထိုးပေးပြီးဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုဟာ စိုးရိမ်စရာကောင်းတဲ့ နှုန်းနဲ့ ဆက်လက်ကူးစက်ဖြစ်ပွားလျက် ရှိပါတယ်။ လွန်ခဲ့တဲ့ သီတင်းပတ်က နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူဟာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ သန်းထက်ဝက်ကျော်လောက် ရှိခဲ့ပါတယ်။

လုံလုံလောက်လောက်မရောက်ရှိသေး

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဟာ ဘရာဇီးနိုင်ငံကို လုံလုံလောက်လောက် မရောက်ရှိသေးပါဘူး။ ဘရာဇီးနိုင်ငံဟာ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုကို မညှာမတာ ခံစားနေရပါတယ်။ အခုဆိုရင် ဘရာဇီးနိုင်ငံမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် လူပေါင်း သုံးသိန်း ကျော်သေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၂ သန်းကျော် ကူးစက်ခံထားရပါတယ်။ နိုင်ငံရေးအပူလှိုင်းကလည်း ဘရာဇီးသမ္မတ ဂျာဘော်စွန်နာရိုကို ရိုက်ခတ်လှုပ်ရှားစေခဲ့ပါတယ်။ အကြောင်းကတော့ သူ့ရဲ့ နောင်တော်ဘရာဇီးသမ္မတဖြစ်သွားသူက သူ့ကို နိုင်ငံရဲ့သမိုင်းမှာ အကြီးမားဆုံး လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်မှုကို ကျူးလွန်လိုက်သူဟု စွပ်စွဲထားလို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါမှ ဘရာဇီးနိုင်ငံကို ကာကွယ်ရမယ်လို့



ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးပုလင်း ကြည့်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ဘရာဇီးခေါင်းဆောင်ဟောင်း လူနီအီနာကိုလူလာဒါဆယ်လ်ဗာက ပြောကြားလိုက်ပါတယ်။ လက်ရှိသမ္မတဟာ နိုင်ငံကို ဒီပုံစံအတိုင်း ဆက်လက်အုပ်ချုပ်သွားမယ်ဆိုရင် ဘရာဇီးနိုင်ငံဟာ မခံနိုင်ဘဲ ကျဆုံးတော့မှာဖြစ်တယ်လို့ သူက ပြောလိုက်ပါတယ်။

တတိယအကျော့ကို အလူးအလဲခံစားနေရ

ထို့အပြင် မက္ကဆီကိုနိုင်ငံကလည်း ကိုဗစ်-၁၉ တတိယအကျော့ကို အလူးအလဲခံစားနေရပါတယ်။ မက္ကဆီကိုနိုင်ငံမှာဆိုရင် အခုချိန်အထိ လူအနည်းငယ်လောက်ကိုသာ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး ထိုးပေးနိုင်သေးပါတယ်။

လွန်ခဲ့တဲ့တစ်နှစ်က မက္ကဆီကိုနိုင်ငံရဲ့ ပထမဆုံး ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ကားလို့စ် ဟာနီဒက်ဇ်ရဲ့ ဖြစ်စဉ်ကို မျက်ဝါးထင်ထင်မှတ်မှတ်ရရှိနေတုန်းပဲလို့ သူ့ရဲ့ဇနီးဖြစ်သူ အက်ဒရီယာနာ မိနက်ဆီက ပြောကြားလိုက်ပါတယ်။ အဲဒီတုန်းက အိမ်နီးချင်းတွေက ထပ်တလဲလဲနှောင့်ယှက်ထိပါးလာတဲ့အတွက် သေဘေးရောက်ခဲ့ရသလို လူမှုမီဒီယာပေါ်မှာ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့်လည်း ဗျာများခဲ့ရပါတယ်။ ပြီးတော့လည်း သူတို့က အိမ်ကို မီးရှို့ဖယ်လိုလည်း ခြိမ်းခြောက်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီနေ့တော့ အဲဒါက ကိန်းဂဏန်းစာရင်းဇယားတစ်ခု ဖြစ်သွားပါပြီလို့ သူက ပြောလိုက်ပါတယ်။

တင်းကျပ်တဲ့ကန့်သတ်ချက်တွေ ချမှတ်စေခဲ့

ကိုဗစ်-၁၉ ဝိုင်းရပ်စ်ဟာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးက အစိုးရတွေကို တင်းကျပ်တဲ့ကန့်သတ်ချက်တွေကို ချမှတ်စေခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီထဲမှာ ညမထွက်ရအမိန့် အပါအဝင် အသွားအလာကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုတွေ၊ ကျောင်းတွေနဲ့ ခရီးသွားလာမှု ပိတ်ပင်တားမြစ်မှုတွေအထိ ပါဝင်ပါတယ်။

ဥရောပနိုင်ငံအတော်များများဟာ ခရီးသွားကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှု

တွေ စီးပွားရေးဆောင်ရွက်ချက် ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုတွေအောက်မှာ နေထိုင်နေကြရပါတယ်။ ကင်ညာနိုင်ငံဟာ မတ် ၂၆ ရက်က တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း အသွားအလာကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှု ချမှတ်ခဲ့ရတဲ့ နောက်ဆုံးနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်လာပါတယ်။ မြို့တော် နိုင်ရိုဘီတစ်ဝိုက်ရှိ စာသင်ကျောင်းတွေ၊ ဘားတွေကို ပိတ်ထားခဲ့ရပါတယ်။

အခုနေ ဒီလိုမျိုးမဆောင်ရွက်ရခြင်းဟာ နောက်တစ်ချိန်မှာ တန်ဖိုးကြီး ပေးရနိုင်ခြေရှိတယ်လို့ သမ္မတ ဟူဂူကန့်ယက်တာက ပြောကြားလိုက်ပါတယ်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုကို မလွန်ဆန်နိုင်

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးမှာရှိတဲ့ ဘာသာရေးပွဲတော်များမှာသည် အားကစားပွဲတော်များအထိ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှု ဖြစ်စဉ်တွေအပေါ် မလွန်ဆန်နိုင်ခဲ့ပါဘူး။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှာဆိုရင်လည်း ရာမန်ဒန်လို့ခေါ်တဲ့ ဥပုသ်လပြီးရင် မုဒ်ပွဲတော် ရှိပါတယ်။ အဲဒီပွဲတော်အခါမှာဆိုရင် မိသားစုတွေ၊ လူတွေဟာ ခရီးသွားလာကြပါတယ်။ သို့သော်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် အခုတော့ ခရီးသွားလာခြင်းကို တားမြစ်ပိတ်ပင်ထားပါတယ်။

အဲဒီလိုမျိုး ကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုတွေဟာ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးမှာ စီးပွားရေးထိခိုက်မှုတွေကို ဖြစ်စေခဲ့ပါတယ်။ အစိုးရတွေကိုလည်း စီးပွားရေးနာလန်ထူရေး ဘဏ္ဍာရေးအထောက်အပံ့အစဉ်တွေကို ဖန်တီးဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ပါတယ်။ ဥရောပတစ်ဝန်း စီးပွားရေးနာလန်ထူဖို့ဆိုတာ သန်းနဲ့ချီတဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းလေးတွေ အကုန်လုံး ကောင်းမွန်စွာ လည်ပတ်မှုအပေါ် မူတည်နေပါတယ်။ အခုတော့ ဥရောပရဲ့အခြေအနေဟာ မသေချာသလို ကိုဗစ်-၁၉ ဆေးရရှိမှုဟာလည်း မရေရာမှုတွေ ရှိနေဆဲပါ။ ။

ကိုးကား - အေအက်ဖ်ပီ

“ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဟာ ဘရာဇီးနိုင်ငံကို လုံလုံလောက်လောက် မရောက်ရှိသေးပါဘူး။ ဘရာဇီးနိုင်ငံဟာ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုကို မညှာမတာ ခံစားနေရပါတယ်။ အခုဆိုရင် ဘရာဇီးနိုင်ငံမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် လူပေါင်း သုံးသိန်းကျော်သေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၂ သန်းကျော်ကူး”

ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေး

တနင်္လာ၊ မတ် ၂၉၊ ၂၀၂၁

COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၈ ဦး တွေ့ရှိ

COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၈-၃-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

(၂၇-၃-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီမှ (၂၈-၃-၂၀၂၁)ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲ နမူနာစုစုပေါင်း (၉၉၈) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ COVID-19 ရောဂါဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၈) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲနမူနာ စုစုပေါင်း (၂,၅၃၄,၄၈၁) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၁၄၂,၃၈၅) ဦး ရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၁) ဦး ဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၁၃၁,၇၈၉) ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။

** ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် -

- နေအိမ်ပြင်ပသို့ သွားရောက်ရန်ရှိပါက ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း (Mask) ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ခြင်း၊ လက်ကို မကြာခဏ ဆေးကြောခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်းတို့ကို အထူးဂရုပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြပါရန်။
- ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် “ရိုးလုပ်ငန်းဌာနများတွင် COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်” နှင့် “တစ်ဦးကို တစ်ဦး အသိပေးခြင်း/ သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ် ရေးနည်းလမ်းများအား အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ကို လူတိုင်း၊ မိသားစုတိုင်းမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

စဉ်	နိုင်ငံ	ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာ စုစုပေါင်း	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	သေဆုံးသူဦးရေ စုစုပေါင်း
၁။	အမေရိကန်	၃၀၉,၂၃၉	၂၃၃,၄၈၄	၅၆,၇၅၃
၂။	ဘရာဇီး	၁၂၄,၉၀၃	၁၀၈,၇၆၂	၁၆,၁၄၁
၃။	အိန္ဒိယ	၁၁၉,၈၇၆	၁၁၃,၃၀၇	၅,၅၆၉
၄။	ရုရှား	၄၅,၉၈၃	၄၃,၉၁၂	၂,၀၇၁
၅။	ပြင်သစ်	၄၅,၈၅၅	၂၈,၉၃၅	၁၆,၉၂၀
၆။	ဗြိတိန်	၄၃,၉၈၈	၃၇,၈၃၃	၆,၁၅၅
၇။	အီတလီ	၃၅,၂၄၅	၂၈,၃၉၃	၆,၈၅၂
၈။	စပိန်	၃၅,၅၃၄	၃၀,၀၆၅	၅,၄၆၉
၉။	တူရကီ	၃၃,၉၁၅	၂၉,၉၉၃	၃,၉၂၂
၁၀။	ဂျာမနီ	၂၇,၇၆၀	၂၄,၄၆၀	၃,၃၀၀

နိုင်ငံ	COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့သေဆုံး လူနာ
အင်ဒိုနီးရှား	၁၄၉,၆၀၅	၁၃၃,၄၀၀	၁၆,၂၀၅
ဖိလစ်ပိုင်	၇၁,၈၉၂	၆၀,၃၅၄	၁၁,၅၃၈
မလေးရှား	၃၄,၉၄၄	၃၂,၃၀၉	၂,၆၃၅
မြန်မာ	၁၄,၂၃၈	၁၃,၇၈၉	၄၄၉
စင်ကာပူ	၆,၀၃၀	၆,၀၁၃	၁၇
ထိုင်း	၂၈,၇၃၄	၂၇,၃၉၉	၁,၃၃၅
စီယက်နမ်	၂၅,၉၁၀	၂၃,၃၀၈	၂,၆၀၂
ကမ္ဘောဒီးယား	၂၂,၃၃၃	၁၁,၆၆၆	၁၀,၆၆၇
ဘရူနိုင်း	၂,၀၆၆	၁,၈၈၈	၁၇၈
လာအို	၄၉	၄၅	၄

မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စိတ်အေးချမ်းသာယာစွာနေထိုင်နိုင်စေရေးနှင့် ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာမှု ရှိစေရေးအတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နေ့ညမပြတ်လုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် အများပြည်သူ တို့၏ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ရပ်ရွာ အေးချမ်းသာယာရေးတို့အတွက် တပ်မတော်၊ မြန်မာ နိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့တို့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များဖြင့် ပူးပေါင်း၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၄ ရက် ညပိုင်းမှစတင်၍ လုံခြုံရေးကို နေ့ညမပြတ် ပြည့်စုံစွာ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင်လည်း မိဘ ပြည်သူများအနေဖြင့် စိတ်အေးချမ်းသာယာစွာ

နေထိုင်နိုင်စေရေး၊ ရပ်ရွာအေးချမ်းသာယာမှုရှိစေ ရေးတို့အတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် အသီးသီးရှိ မြို့နယ်များ၌ လှည့်ကင်း၊ ပတ်ကင်းများ ဖြင့် လိုအပ်သည့် လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နေ့ညမပြတ် လုံခြုံရေး တာဝန်များကို ဆက်လက် ထမ်းဆောင်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

သတိရှိကြပါကုန်

ကိုထွန်းခင်

ဌာနတစ်ခု၏ အရာရှိကြီးတစ်ဦးက အမှုထမ်း၊ အရာထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံရာတွင် “သစ္စာ၊ ဓမ္မ၊ ဝီရိယနှင့် စာဂဟူသည့် ရန်သူအောင်မှု၊ ကြောင်းလေးခု” ဟု စစ်အောင်ရာသော အခြေခံအကြောင်းတရားကြီးများကို လမ်းညွှန်ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတစ်ဦးတွင် ထမ်းဆောင်ရမည့် တာဝန်များ၊ စောင့်ထိန်းရမည့် ကျင့်ဝတ်များ၊ လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းများရှိနေပြီး ယခုအချိန်တွင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် နိုင်ငံနှင့် ပြည်သူအပေါ် ထားရှိအပ်သည့် သစ္စာတရား၊ စောင့်ထိန်းအပ်သည့် ကျင့်ဝတ် လေးစားလိုက်နာမှုတို့ကို မှတ်ကျောက်တင်ရန် စမ်းသပ်ချက်အမျိုးမျိုးက လက်ကစ်ကမ်းတွင် စိန်ခေါ်မှုအသွင်ဖြင့် ရှိနေသည်။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများသည် ရန်သူနှင့် ယှဉ်ပြိုင်နေရပြီဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် အရာရှိကြီးက ဌာနဆိုင်ရာမှ အဆုံးအဖြတ်ပေးပိုင်ခွင့်ရှိကြသူများ၊ အကြီးအမှူးများကို ဟန်ချက်ထိန်းညှိမှုသဘောကို အဓိကထား၍ ပြောကြားခဲ့ပြီး သတိတရားသည်လည်း အရေးကြီးကြောင်းကို သတိပေးထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အထက်တွင်ဖော်ပြခဲ့သည့် စစ်အောင်ရာသော အခြေခံအကြောင်းတရားကြီးများကို သိမြင်နားလည်ထားပါက မိမိနှင့် ဆန့်ကျင်ရန်ပြုသူသည် မည်မျှပင် အင်အားကြီးမားနေစေကာမူ ၎င်း၏ ကျူးကျော်အနိုင်ကျင့်ခြင်းကို အောင်မြင်စွာ တွန်းလှန်တိုက်ထုတ်နိုင်မည် ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် “သဒ္ဓါ၊ သတိ၊ သမာဓိနှင့် ဝီရိယပညာ ဝိုလ်ငါးဖြာ” ဟု ခွန်အားကြီးမားစေသော အခြေခံသဘောလက္ခဏာ ငါးခုရှိရာတွင် သဒ္ဓါဝိုလ်-သဒ္ဓါဖြင့် ဆန့်ကျင်ဘက်တရားတို့ကို တိုက်ဖျက်ခြင်း၊ ဝီရိယဝိုလ်-ဝီရိယဖြင့် ဆန့်ကျင်ဘက်တရားတို့ကို တိုက်ဖျက်ခြင်း၊ သတိဝိုလ်-သတိဖြင့် ဆန့်ကျင်ဘက်တရားတို့ကို တိုက်ဖျက်ခြင်း၊ သမာဓိဝိုလ်-သမာဓိဖြင့် ဆန့်ကျင်ဘက်တရားတို့ကို တိုက်ဖျက်ခြင်း၊ ပညာဝိုလ်-ပညာဖြင့် ဆန့်ကျင်ဘက်တရားတို့ကို တိုက်ဖျက်ခြင်းတို့ ဖြစ်သည်။ ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်သော ရန်သူနှင့်ကြုံတွေ့လျှင် မတုန်လှုပ်ဘဲ အခြေမြဲသောအနက်ကြောင့် ဝိုလ်မည်၏ဆိုလိုခြင်းလည်းဖြစ်သည်။

သတိရှိရမည်

သဒ္ဓါမလွန်အောင် သတိရှိရမည်။ ပညာမလွန်အောင် သတိရှိရမည်။ ဝီရိယမလွန်အောင် သတိရှိရမည်။ သမာဓိမလွန်အောင် သတိရှိရမည်။ အရာရာတိုင်းတွင် အမြဲတစေ သတိရှိနေရမည် ဖြစ်သည်။

“သဒ္ဓါလွန်သော် ဆွံ့။ ပညာလွန်သော် ကွန်။ ဝီရိယလွန်သော် လွန်။ သမာဓိလွန်သော် ရွံ့” ဟု ရှေးဆိုရိုးစကားရှိခဲ့၏။ မပိုမလွန်မိစေရန် သတိနှင့် စိတ်ကိုစောင့်ကြည့်ကာ ပြုပြင်ရန်၊ အစဉ်နီးကြားနေရန် လိုအပ်လှသည်။

သဒ္ဓါလွန်ပါက ယုံလွယ်သည်။ ယုံစားမိတတ်သည်။ သဒ္ဓါလွန်ပြီး ပညာမလုပ်နိုင်ပါက မယုံသင့်၊ မယုံထိုက်သူများကို ယုံမိတတ်ကြသည်။ ယုံကြည်မှုလွန်ကဲသောအခါ ဆင်ခြင်တုံတရား

နည်းပါးသွားကာ မျက်စိမှိတ် ယုံနေတော့သည်။ မှားနေသည်ကို တွေ့လျှင်လည်း မထောက်ပြုရဲ၊ မပြောရဲ။ လှုံ့နေသည်ကို မဖော်ပြရဲ။ ထိုကဲ့သို့ သဒ္ဓါလွန်ခြင်းကြောင့် ဘေးကျရောက်တတ်သည်။ ပညာလွန်သော် မာန

လူအချို့သည် ပညာတွင် အလွန်တော်သည်။ တတ်သည်။ အကုန်သိထားပြီးပြီဟု မိမိကိုယ်ကို ထင်မှားကာ စိတ်ကူးယှဉ် လေထဲတွင် တိုက်အိမ်

ယနေ့ခေတ်တွင် မိမိတို့၏စိတ်ကို လမ်းမှားသို့ရောက်အောင် တွန်းပို့နိုင်သည့် ရုပ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများစွာ၊ အကြောင်းအရာများစွာတို့က ဆွဲဆောင်မှုအသွင်ဖြင့်ရှိနေပြီး မိမိကိုယ်ကို ထိန်းချုပ်နိုင်မှု စိတ်စွမ်းအားမရှိပါက ကျန်းသွားမည်ဖြစ်သည်။ အောင်မြင်လိုသည့် စိတ်ဆန္ဒ၊ ရည်မှန်းချက်ရှိသူသည် မိမိကိုယ်ကို ထိန်းချုပ်မှု ပိုမိုကောင်းအောင် သတိဖြင့် စိတ်ဓာတ်ဖြင့်တင် တွန်းအားပေးကြရမည်ဖြစ်သည်။

“ပုဏ္ဏား၏ဖြစ်ရပ်ကို သာဓကယူ၍ လမ်းမှန်မှ မသွေပည့်သွားစေဘဲ လူ့ဘဝရစဉ်ကာလအတွင်း သတိပညာဖြင့် တန်ဖိုးရှိအောင် မှန်ကန်စွာ ရွေးချယ်ဆုံးဖြတ်တတ်ရန် လိုအပ်လှသည်။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီအခြေခံပြီး CDM ဆိုသည့် မင်းမဲ့စရိုက်ဝါဒကို နားယောင်၍ မလိုက်မိစေရန်၊ မိမိတို့၏ စိတ်ခံစားမှုများကို သတိဟူသော တံ၊ ဉာဏ်ဟူသော မြေကတုတ်၊ ပညာဟူသော ချွန်းတို့ဖြင့် လုံခြုံအောင် ထိန်းချုပ်၍ နေထိုင်ကျင့်ကြံခြင်းဖြင့် မိမိတို့ ပတ်ဝန်းကျင်၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် အေးချမ်းသာယာလုံခြုံမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆန္ဒပြုရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။”

ဆောက်တော့သည်။ ပညာလွန်သော် မာနဟု ရှေးမြန်မာဆိုရိုးစကားရှိပါသည်။ ပညာမာနသည် မိမိကိုယ်တိုင်ရော မိမိပတ်ဝန်းကျင်ကိုပါ လောင်မြိုက်တတ်ပြီး လက်တွေ့ဘဝနှင့် မဆီလျော်၊ ပကတိအခြေအနေနှင့် ကင်းကွာကာ အကျနာတတ်သည်။

ထို့ပြင် ထက်သန်ပြင်းပြလွန်းသော စေ့ဆော်မှုကြောင့် အချိန်အခါမသိ၊ အခြေအနေမကြည့်၊ လွန်လွန်ကဲကဲ တက်ကြွလွန်းနေကာ မရင့်မိခူးခြေမိ၊ မမှည့်မိစားချင် လောဘကြီးလွန်းနေတတ်ပြီး စောလွန်းခြင်း၊ စောသန်ခြင်းက အံမကျ၊ တလှုပ်လှုပ် တရွရွဖြင့် ဟန်မကျ ဖြစ်တတ်သည်။ အလုပ်မဖြစ်၊ တဝါဦးကျွဲက ရန်သူချေမှုန်းခံရတတ်သည်။

ထို့အတူ တည်ငြိမ်အေးဆေးလွန်းခြင်း၊ နှေးကွေးလေးလံလွန်းခြင်းကလည်း မကောင်း၊ ကြောက်ရွံ့နောက်တွန့်လွန်းရာ ရောက်စေသည်။ ထို့ကြောင့် သဒ္ဓါနှင့် ပညာကို သတိနှင့် မျှတအောင် ညှိရန်၊ ဝီရိယနှင့် သမာဓိကို သတိတရားလက်ကိုင်ထားမှ အမှားနည်းပါးမည် ဖြစ်သည်။ သတိရှိကြရန် အထူးလိုအပ်လှသည်။

ထိုဝိုလ်တရားငါးပါးတို့တွင် တစ်ခုခုသာ ဝိုလ်အားသေး၊ အားနည်းသည့်အတွက် လောကုတ္တရာ နယ်ပယ် သမထ၊ ဝိပဿနာမှုတို့၌ မတွင်ကျယ်၊ မမြတ်ထွန်းနိုင်သလို လောကီနယ်ပယ်တွင်လည်း ထိုဝိုလ်ငါးပါးကို ဟန်ချက်ညီထိန်းညှိနိုင်မှသာ ခရီးပေါက်ရောက် အောင်မြင်တိုးတက်မည်ဖြစ်သည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် အစိုးရယန္တရားပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ရန်လိုဆန့်ကျင်လိုသူအချို့ ရအောင် နည်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ဟန်တားနေခတ်ယှက်ခြင်း၊ ငွေကြေးဖြင့် သွေးဆောင်ဖြားယောင်းခြင်း၊ ဖိအားပေးအကျပ်ကိုင် ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လုပ်ဆောင်နေကြသည်။ လူတစ်ဦးချင်း၏ အခွင့်အရေးနှင့် လွတ်လပ်ခွင့်အပေါ် ထိခိုက်စေသည့် လုပ်ရပ်များ၊ လူတန်ဖိုးနှင့် ဂုဏ်သိက္ခာထိခိုက်စေသည့် အပြုအမူများကို ကိုယ်ကျိုးစီးပွားအတွက် ပြုလုပ်နေကြရာ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအချို့သည် လေယူရာတိမ်းယိမ်းကာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ပျက်ကွက်လျက်ရှိသည်။

ဆွဲဆောင်စည်းရုံးနေ

နိုင်ငံရေးသမားအခြေမြဲများက CDM လုပ်နေကြသည်။ လုပ်ရကြသည့် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းတိုင်းသည် တိုင်းပြည်ကို ကယ်တင်မည့် အာဂဿရကောင်းများဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကျေးဇူးတရားများကို အစွမ်းကုန် ဆပ်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ငွေကြေး၊ လူရာဝင်မှု၊ ဂုဏ်သိက္ခာအဆင့်အတန်း စသည့် မြောက်လုံး၊ မြောက်လုံးများဖြင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများကို CDM တွင် ပိုမိုပေးပေါင်းပါဝင်လာအောင် ဆွဲဆောင်စည်းရုံးနေကြသည်။

ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ သာသနာ၊ မြတ်စွာဘုရား၏ အဆုံးအမတရားတော်အပါအဝင် ရတနာသုံးပါး

ထွန်းကားသည့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၅၅၀ ဇာတ်နိပါတ်တော်များနှင့် ယဉ်ပါးနေခဲ့ကြပြီးဖြစ်ရာ မြေခွေးစကားကို ယုံမှားခဲ့သည့် ပုဏ္ဏားတစ်ဦး၏အဖြစ်ကို သာဓကဆောင်၍ ပြောချင်ပါသည်။ ဗာရာဏသီပြည်တွင် ဗြဟ္မဒတ်မင်းစိုးစဉ်ဘုရားလောင်းသည် သုသာန်တော၌ ရုက္ခစိုးနတ် ဖြစ်လေ၏။

ထိုစဉ် ဗာရာဏသီပြည်၌ နက္ခတ်ပွဲကျင်းပရာ လူတို့သည် နက္ခတ်ကို ပူဇော်သည့်ဟုဆိုကာ လမ်းဆုံ လမ်းခွ၌ ငါး၊ အမဲတို့ကို ပုံ၍ထားကြသည်။ အိုးကင်းတို့၌ အရက်တို့ကိုထည့်၍ ပူဇော်ထားကြ၏။ မြေခွေးတစ်ကောင်သည် မြို့တွင်းသို့ ပြန်ပေါက်မှ ဝင်၍ အမဲသားကိုစား၊ အရက်ကို သောက်ကာ မူး၍ အိပ်ပျော်သွားသဖြင့် မိုးစင်စင်လင်းမှ နိုးလေသည်။ မြို့ပြင်သို့ ထွက်၍ မရတော့ဘဲ လူမြင်ပါက အသတ်ခံရမည်ဖြစ်သဖြင့် လမ်းဘေးတွင် လူမမြင်အောင် ဝပ်၍နေရ၏။

မကြာမီ ပုဏ္ဏားတစ်ယောက်သည် မျက်နှာသစ်ရန်လာ၏။ ပုဏ္ဏားသည် လောဘကြီး၏။ ငွေမရှိ၏။ မြေခွေးလည်း ငွေနှင့်မှားမည်ဟုကြံစည်ကာ “ပုဏ္ဏား ငါ့တွင်ငွေအသပြာ ၂၀၀ ရှိ၏။ ငါ့ကို ဘယ်သူမှ မမြင်အောင် သင့်ကိုယ်ရုံပေးချီးမြှင့် ထုပ်၍ ချိုင်းကြားမှ ပွေ့ယူပြီး မြို့ပြင်သို့ ထုတ်ပေးလျှင် ထိုငွေ ၂၀၀ ပေးမည်”ဟုဆို၏။ ပုဏ္ဏားလည်း ငွေလိုချင်၍ မြေခွေးပြောသည့်အတိုင်း အဝတ်ဖြင့်အုပ်ကာ ချိုင်းကြားမှ ပိုက်လျက်ယူသွား၏။

သုသာန်သို့ရောက်သော် ဤနေရာတွင် ချလော့ဟုဆို၏။ ပုဏ္ဏားက ချရေးသော် ပုဆိုးကို ပြန်ခင်းခိုင်းပြီး သစ်ပင်ရင်းမှ မြေကို တူးစေ၏။ ပုဏ္ဏားမြေတူးနေစဉ် မြေခွေးသည် ပုဆိုးပေါ်တွင် အညစ်အကြေးတို့စွန့်ကာ ချဲ့အတွင်းသို့ ပြေးဝင်သွားတော့သည်။ ထိုအခြင်းအရာကို မြင်နေသည့် ဘုရားလောင်း ရုက္ခစိုးသည် ပုဏ္ဏားအား အရက်သမားမြေခွေး၏ စကားကို ယုံကြည်ပါသလား၊ ယောက်သွား ၁၀၀ ပင်မရှိသော မြေခွေးတွင် အဘယ်မှာ အသပြာ ၂၀၀ ရှိမည်နည်းဟုပြောပြီး ပုဏ္ဏားအား ပြန်တော့ သင့်ပုဆိုးကို လျှော်ဖွပ်တော့ဟု ဆိုလေသည်။

အသပြာ ၂၀၀ တကယ်ပေးမည်ဟု ထင်မှတ်ကာ မယုံသင့်၊ မယုံထိုက်သူကို ယုံမိသည့် ပုဏ္ဏားသည် ပင်ပန်းဆင်းရဲခဲ့ရသည်။ ထို့ပြင် လိုချင်ရချင်သည့် လောဘကို သတိ၊ ဉာဏ်ပညာတို့ဖြင့် မရှုမှတ်၊ မဆင်ခြင်လိုက်သဖြင့် လောဘမှန်မသိမူ၊ အမိစ္ဆာကြီးစိုးသွားပြီး လမ်းမှန်နှင့် ဝေးကွာသွားခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။

မှန်ကန်စွာ ရွေးချယ်

ပုဏ္ဏား၏ဖြစ်ရပ်ကို သာဓကယူ၍ လမ်းမှန်မှ မသွေပည့်သွားစေဘဲ လူ့ဘဝရစဉ်ကာလအတွင်း သတိပညာဖြင့် တန်ဖိုးရှိအောင် မှန်ကန်စွာ ရွေးချယ်ဆုံးဖြတ်တတ်ရန် လိုအပ်လှသည်။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီအခြေခံပြီး CDM ဆိုသည့် မင်းမဲ့စရိုက်ဝါဒကို နားယောင်၍ မလိုက်မိစေရန်၊ မိမိတို့၏ စိတ်ခံစားမှုများကို သတိဟူသော တံ၊ ဉာဏ်ဟူသော မြေကတုတ်၊ ပညာဟူသော ချွန်းတို့ဖြင့် လုံခြုံအောင် ထိန်းချုပ်၍ နေထိုင်ကျင့်ကြံခြင်းဖြင့် မိမိတို့ပတ်ဝန်းကျင်၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် အေးချမ်းသာယာလုံခြုံမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ဆန္ဒပြုရေးသား တင်ပြလိုက်ရပါသည်။

❖ လူငယ်အချို့ဟာ နယ်ချဲ့လက်ပါးစေရဲ့ သွေးဆောင်ဖြားယောင်းမှုကို နားယောင်ပြီး တိုင်းပြည်ဖျက်ဆီးမယ့် စီမံကိန်းအရ ဆူပူဆန့်ကျင်ရမယ့် သူတို့ လှုပ်ရှားမှုမှာ ဂိမ်းကစားသလို ထင်မှတ်ကာ ပါဝင်လိုကြတယ်။ သတိထားပါလေ။

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဒေသခံပြည်သူ လူနာများအား တပ်မတော်ဆေးရုံများ၌ ဆက်လက် လက်ခံကုသ

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအတွက် တပ်မတော်ဆေးရုံများနှင့် ယာယီကုသရေးဆေးရုံများတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်မှ ယနေ့အထိ ပြင်ပလူနာ ၁၀၀၈၇ ဦး၊ အတွင်းလူနာ ၄၁၉၁ ဦးကို တပ်မတော်မှ ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများ၊ သူနာပြုများဖြင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်း၊ ခွဲစိတ်ရန်လိုအပ်သည့်လူနာများကို ခွဲစိတ်ပေးခြင်း၊ ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသရန်လိုအပ်သော လူနာများကို ဆေးရုံတင်ကာ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသည့်အပြင် ဆေးရုံတက်လူနာများနှင့် လူနာစောင့်ရှောက်ရေး နေထိုင်စားသောက်ရေး အဆင်ပြေစေရန်အတွက်ကိုပါ စီမံဆောင်ရွက်ပေးသည်။



ဆေးရုံအသီးသီးတွင် တက်ရောက်စေလျက်ရှိပြီး ၎င်းတို့အနက် ၂၅၃၀ ကို ခွဲစိတ်ဖွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့ကာ ၃၈၆၇ ဦးကို သာမန် ဖွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ယနေ့အထိ ကလေးငယ် ၆၃၉၇ ဦးကို အောင်မြင်စွာ ဖွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်

ယင်းသို့ ဒေသခံပြည်သူများအား ဆေးကုသပေးနေမှု အခြေအနေများကို သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက် ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဆေးရုံ၊ တက်ရောက်ကုသမှုခံယူနေသောလူနာများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအတွက် ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ကလေးငယ် ၆၃၉၇ ဦး ဖွေးဖွားပေးနိုင်ခဲ့

ထိုသို့ လာရောက်ကုသမှု ခံယူလျက်ရှိသည့် လူနာများအနက် အကြီးစားခွဲစိတ်ကုသရန် လိုအပ်သူ ၄၇၄ ဦး၊ အသေးစားခွဲစိတ်ကုသရန် လိုအပ်သူ ၂၄၉၇ ဦး စုစုပေါင်း ၇၂၃၁ ဦးတို့ကို ခွဲစိတ်ကုသပေးနိုင်ခဲ့ပြီး စိုးရိမ်ဖွယ်ရာရှိသည့် လူနာများကိုလည်း ပါရဂူများ၊ ဆေးမှူးများဖြင့် အထူးကြပ်မတ်ကုသပေးလျက်ရှိသည်။ ၎င်းအပြင် ကလေးမီးဖွားရန် အခက်အခဲဖြစ်နေသည့်ဖွေးလူနာများကို တပ်မတော်

မျက်နှာနှင့် နှာခေါင်းစည်း မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်

တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ “နေအိမ်တွင်သာ နေထိုင်ရေးအစီအစဉ် (Stay at home)” တွင် အကျုံးဝင်သော မြို့နယ်များနှင့် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများ သောမြို့နယ်များတွင် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနများသည် လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့်ပူးပေါင်း၍ “COVID-19 ရောဂါကာကွယ်ခြင်းဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးအသိပညာဖြန့်ဝေရေးနှင့် ပြုမူပြောင်းလဲရေး ဆက်သွယ်ပညာပေးမျက်နှာနှင့် နှာခေါင်းစည်းမဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေး လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက် (Mask and Face Shield Campaign)” ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

အဆိုပါ လူထုလှုပ်ရှားမှုစီမံချက်တွင် -

- ပါစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း (Mask)၊ မျက်နှာအကာ (Face shield) မဖြစ်မနေတပ်ဆင်ရေးအတွက် အသိပေးစည်းရုံးလှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ပေးဝေခြင်းနှင့် တပ်ဆင်စေခြင်း၊
- လက်ကိုင်အသံချစ်စက်များဖြင့်လှည့်လည်အသိပေးပြောကြားခြင်းနှင့်
- ကျန်းမာရေးအသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များပေးဝေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။

ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှုနှုန်းဆက်ကို ဖြတ်တောက်ပြီး ထိရောက်စွာ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်မှသာ စီးပွားရေး၊ ပညာရေးနှင့် လူမှုရေးလုပ်ငန်းများကို ပုံမှန်အနေအထားအတိုင်း အမြန်ဆုံးပြန်လည်လုပ်ကိုင်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ပန်ကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အာကစားဝန်ကြီးဌာန

စာမျက်နှာ ၁၇ မှ	ရုန်းပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့
(ဂ) မြင်းခြံခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၀၀၁၀၃၃၆၉၊ ၀၉ ၄၀၀၁၀၃၃၇၄၊ ၀၉ ၄၀၀၁၀၃၄၃၃
(ဃ) မိတ္ထီလာခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၇၅၇၈၀၂၂၃၈၊ ၀၉ ၄၀၀၀၀၄၆၀၊ ၀၉ ၄၀၀၀၀၁၂၄
(င) ရမည်းသင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၀၀၀၂၆၉၉၊ ၀၉ ၄၀၀၀၂၈၉၉၊ ၀၉ ၄၀၀၀၂၈၀၁
(စ) ကျောက်ဆည်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၈၈၁၁၄၁၁၂၊ ၀၉ ၇၉၄၂၈၉၆၀၊ ၀၉ ၇၉၄၄၄၈၅၂
(ဆ) ညောင်ဦးခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၀၀၀၃၃၂၈၊ ၀၉ ၄၀၀၀၃၃၄၈၊ ၀၉ ၄၀၀၀၃၃၈၆
မွန်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့	
(က) မော်လမြိုင်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၇၅၆၂၅၃၈၉၊ ၀၉ ၆၈၄၇၈၃၉၅၊ ၀၉ ၆၈၅၇၈၈၅၂
(ခ) သထုံခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၃၃၃၇၄၄၊ ၀၉ ၄၂၃၃၃၇၄၅၊ ၀၉ ၄၂၃၃၃၇၄၆
ရခိုင်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့	
(က) စစ်တွေခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၆၈၆၂၉၄၅၅၊ ၀၉ ၆၈၉၃၁၄၄၇၊ ၀၉ ၆၈၉၃၀၀၇၈
(ခ) မြောက်ဦးခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၆၉၉၅၈၈၈၄၊ ၀၉ ၆၉၁၀၅၆၇၁၊ ၀၉ ၆၈၉၃၇၀၉၃
(ဂ) မောင်တောခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၆၆၂၄၄၃၃၃၊ ၀၉ ၆၉၀၈၇၄၈၀၊ ၀၉ ၆၉၄၄၅၉၄၂
(ဃ) ကျောက်ဖြူခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၃၂၃၉၆၆၊ ၀၉ ၄၂၃၂၃၉၆၇၊ ၀၉ ၄၂၃၂၃၉၆၈
(င) သံတွဲခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၆၇၈၄၄၃၃၃၊ ၀၉ ၆၇၉၃၃၃၄၈၊ ၀၉ ၆၈၉၃၃၃၆၀
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့	
(က) အရှေ့ပိုင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၆၆၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၂၇၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၂၅
(ခ) အနောက်ပိုင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၂၈၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(ဂ) တောင်ပိုင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၈
(ဃ) မြောက်ပိုင်းခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၂၇၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၂၈၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၂၄
(၄) မိုးခေါင်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(၅) မူဆယ်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(၆) ဟင်္သာတခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(၇) မြင်းခြံခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(၈) လပွတ္တာခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(၉) မအူပင်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(၁၀) ဖျာပုံခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(၁၁) ဟင်္သာတခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(၁၂) မြင်းခြံခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(၁၃) လပွတ္တာခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(၁၄) မအူပင်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃
(၁၅) ဖျာပုံခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့	ဖုန်း- ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃၊ ၀၉ ၄၂၆၀၈၉၃၃

ကျော့ဖုံးမှ

ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ်သို့ ယခင်က တပ်မတော်လေယာဉ်၊ ရဟတ် ယာဉ်များဖြင့်သာ ခရီးစဉ်များ ပြေးဆွဲပေးခဲ့ရာမှ YRTA အနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ စတင်ပါဝင်ပြေးဆွဲ ပေးခဲ့မှုမှာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ လမှ စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခု အကြိမ်သည် ငါးကြိမ်မြောက် ပြေးဆွဲပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ YRTA အနေဖြင့် ယခု ကဲ့သို့ ပြေးဆွဲပေးမှုသည် တိုင်း ဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီလမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများဖြစ်သော ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်အဖွဲ့၊ လူဝင် မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားစွီးစီးဌာန၊ အကောက် ခွန်ခွီးစီးဌာန စသည့် သက်ဆိုင်

ရာဌာနများ ပေါင်းစပ်ကာ ယခု ကဲ့သို့ ခရီးစဉ်ကို ဆောင်ရွက်ပေး ခြင်းဖြစ်သည်။ ယနေ့ ထွက်ခွာသွားသော M.V CHARITES သင်္ဘော ငါးကြိမ် မြောက် ခရီးစဉ်တွင် ကိုကိုးကျွန်း မြို့နယ်သို့ သွားရောက်တာဝန် ထမ်းဆောင်မည့် ဝန်ထမ်းများ၊ ရန်ကုန်မြို့သို့ အကြောင်းအမျိုးမျိုး ကြောင့် ရောက်ရှိနေသော ကိုကိုး ကျွန်းမြို့နယ်မှ ဒေသခံများ၊ ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရန်အတွက် လိုအပ်သော ဆောက်လုပ်ရေးသုံး ပစ္စည်းများ၊ ၂၄ နာရီ မီးလင်းရေးကို အထောက် အကူပြုစေမည့် ဒီဇယ်ဆီများနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ စသည်ဖြင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှုကို အထောက်အကူ ဖြစ်စေမည့် ပစ္စည်းများကို တင်ပို့ သယ်ဆောင်သွားခြင်း ဖြစ်ကြောင်း

သိရသည်။ ယနေ့ ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ်သို့ ထွက်ခွာမည့် M.V CHARITES သင်္ဘောခရီးစဉ်တွင် လိုက်ပါမည့် ခရီးသည်များနှင့် ဒေသခံများအား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင်(၁) ဦးလှမြင့်ကြီး ဝင်းတင်၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင် ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင် အဖွဲ့ (YRTA)မှ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမောင်အောင်၊ တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး ဦးလှအောင်နှင့် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနဆိုင်ရာများက ဆုံးလေ ဆိပ်ကမ်းသို့ သွားရောက်တွေ့ဆုံ ကာ လိုက်လံအားပေး နှုတ်ဆက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထိုက်အောင်ဝင်း ဓာတ်ပုံ- မိုးမခ

ကျော့ဖုံးမှ

သစ်တုံးတစ်တုံး ကန့်လန့်ဖြတ် တင်ထားခြင်းနှင့် သံလမ်းထိန်း ကလစ် ၂၅၀ ခန့် ဖြုတ်ထားခြင်း၊ ကမာရွတ်ဘူတာလမ်း ကားလမ်းကူးတွင် တာယာ ဟောင်းမီးရှို့၍ ကားလမ်းကူးပိတ်ဆို့ထားခြင်း၊ သံလမ်းထိန်း ကလစ် ၄၀၀ ခန့် ဖြုတ်ထားခြင်း၊ သံလမ်းအဆက်ပါ ဖြုတ်၍ သံလမ်း အဆက်နေရာ ဟထားခြင်းတို့ကြောင့် တပ်မတော်သားများ၊ ရထား ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံတာဝန်သိ ပြည်သူများနှင့် မြန်မာ့မီးရထားမှ တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီးနောက် ရထားသည် ခရီးဆုံး

ဘူတာသို့ အောင်မြင်စွာ ပြေးဆွဲနိုင်ခဲ့ သည်။ မသမာသူ အကြမ်းဖက်သမားများ၏ လုပ်ရပ်များ နှင့် နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီးမှုများအတွက် မြန်မာ့ မီးရထားမှ သက်ဆိုင်ရာနယ်မြေ ရဲစခန်း၌ ဥပဒေနှင့် အညီ အမှုဖွင့်လှစ်၍ အရေးယူမှုများ ဆောင်ရွက် သွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မြို့ပတ်ရထားခရီးစဉ်များ ကို မြန်မာ့မီးရထားက နေ့စဉ် ပုံမှန်ပြေးဆွဲလျက်ရှိ သဖြင့်မိဘပြည်သူများဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် လိုက်ပါ စီးနင်းခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ကျော့ဖုံးမှ

တိုက်စစ်မှုအရရှိကို အလွတ် ပြောင်းရွှေ့ကြေးဖြင့် ခေါ်ယူ ပြီး အသင်းမှ အားထားရသည့် လူကာကူ သို့မဟုတ် မာတီ နက်စီထံမှ တစ်ဦးဦးကို ယခု နှစ်နေရာသီတွင် ရောင်းထုတ် ရန် ပြင်ဆင်နေခြင်း ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ လူကာကူ ကို ပရိမီယာလိဂ်ကလပ် ချယ်ဆီးနှင့် မန်စီးစီးအသင်း တို့အပြင် စပိန်နာမည်ကြီး ဘာစီလိုနာ၊ ရီးရဲမက်ဒရစ်နှင့်

ပြင်သစ်နာမည်ကြီး ပီအက်စ်ဂျီ အသင်းတို့က ခေါ်ယူရန် စိတ်ဝင်စားနေကြောင်း သိရ သည်။ လူကာကူသည် ၂၀၁၉ ခုနှစ် တွင် မန်ယူအသင်းမှ အင်တာ မီလန်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ ရောက်ရှိလာပြီး အသင်းအတွက် ပြိုင်ပွဲ အရပ်ရပ် ၈၅ ပွဲပါဝင်ကစား ခွင့်ရရှိထားကာ ၅၉ ဂိုးသွင်းယူ ပေးထားနိုင်သူဖြစ်သည်။ အာဂျင် တီးနား တိုက်စစ်ကစားသမား တစ်ဦးဖြစ်သူ မာတီနက်စ်သည်

ယခုနှစ် ရာသီတွင် အင်တာမီလန် အသင်းအတွက် ပြိုင်ပွဲ ၃၇ ပွဲတွင် ၁၆ ဂိုးအထိ သွင်းယူ ပေးထားနိုင်သည့် ကစားသမား တစ်ဦးဖြစ်သည်။ အင်တာမီလန်အသင်းသည် ယခုနှစ်ရာသီ စီးရီးအေတွင် ၂၇ပွဲ ကစားပြီး အမှတ်ပေး ဇယားကို ဦးဆောင်ထားကာ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်နောက်ပိုင်း ပထမ ဆုံးအကြိမ် အမှတ်ပေးဇယားကို ဆွတ်ခူးရန် ပစ်မှတ်ထားနေခြင်း ဖြစ်သည်။ အောင်ဇော်

MRTV SCHEDULE Monday March 29 2021. 6:00 AM ရတနသုတ် ယိုက်တကူးဆော်. 7:00 AM BREAKFAST NEWS. 8:45 AM ပြည်သူ့အကျိုးပြု ထာဝစဉ်ရေး. 10:00 AM သတင်းထိက သတင်း. 10:30 AM (ဂုဏ်)နှစ်ပြောက်တပ်စောက်နေ့ ဂုဏ်ပြုပျော်ရွှင်တင်ဆက်မှု အစီအစဉ်. 1:30 PM MRTV NATIONAL NEWS. 3:00 PM Grade-11 အာဟာရဆိုင်ရာဆန်းစစ်ချက် (ပြန်ဟောစာအုပ်ရုပ်). 3:25 PM သောမဂ္ဂတံတား (အပိုင်း-၁၆). 5:20 PM ကျန်းမာရေးအတွက် ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်. 6:40 PM ကျန်းမာရေးအားကစားစဉ်ကွင်း COVID-19 ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုနှင့် အာဟာရစာအုပ်. 7:20 PM ယောကျွန်းဆွဲပွဲ (အပိုင်း-၂၀). 8:00 PM ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း. 9:20 PM 'အတိတ်၏ ဝေဒနာ' (အပိုင်း-၂၁). 10:10 PM ပြည်သူ့နီတိ 'အမြင်လုပ် အလုပ်ပြင်'.

အမြို့မြို့အနယ်နယ် ပျံ့နှံ့သည့် သတင်းစာ မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာပါ

မြန်မာ့အလင်း စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး၊ ခေတ္တစာတည်းမှူး - ဝင်းကျော်၊ သတင်းထောက်ချုပ် - မြင့်ဆွေ၊ စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ့်သိမ့်မိုး၊ ဘာသာပြန် စာတည်း - မြူးစန္ဒီဇွေ၊ တင်လင်းအောင်၊ အကြီးတန်း သတင်းထောက်များ - ကျော်သူဝင်း၊ စိန်လွင်အောင်၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊ ဟိန်းထက်စော်၊ အငယ်တန်း သတင်းထောက်များ - နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဝေသူနွယ်၊ မိမိဖြိုး၊ ဓာတ်ပုံ သတင်းထောက် - တင်စိုး၊ သူတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့၊ စာပြင် - အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့၊ စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေး - ဇော်ဝိုင်းအောင်၊ သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့၊ ဒီဇိုင်း - အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့၊ ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)၊ ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)၊ mmalin.npt@gmail.com, www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ ၂၈ - ၃ - ၂၀၂၁. ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည် ရောင်းအမျိုး တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၃၇၀၀၀၀, ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည် ပြန်ဝယ်ဈေး တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၃၁၄၀၀၀, မန္တလေး ၁၆ ပဲရည် ရောင်းအမျိုး တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၃၆၅၀၀၀, မန္တလေး ၁၆ ပဲရည် ပြန်ဝယ်ဈေး တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၁၃၁၄၀၀၀. စက်သုံးဆီ လက်လီဈေး(ရန်ကုန်) လက်လီဈေး(မန္တလေး) ဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၈၄၀ ကျပ် ၈၇၀ ကျပ်, ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၈၇၀ ကျပ် ၉၂၀ ကျပ်, အောက်တိုန်း ၉၂ ၈၄၀ ကျပ် ၈၆၀ ကျပ်, အောက်တိုန်း ၉၅ ၉၁၀ ကျပ် ၉၅၀ ကျပ်. (ပြင်ပပေါက်ဈေးဖြစ်ပါသည်) စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်. ကုမ္ပဏီအမည် အဖွင့်ဈေး (ကျပ်) အပိတ်ဈေး (ကျပ်) ရှယ်ယာစောင်ရေ ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်). FMI ၉၃၀၀ ၉၃၀၀ ၁၁ ၁၀၂၃၀၀, MTSH ၃၅၀၀ ၃၅၀၀ ၆၈ ၂၃၈၀၀၀, MCB ၀ ၀ ၀ ၀, FPB ၂၁၅၀၀ ၂၁၅၀၀ ၅၆၆ ၁၂၁၆၉၀၀၀, TMH ၀ ၀ ၀ ၀, EFR ၀ ၀ ၀ ၀.

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ဝင်းလှဝင်း၊ စာတည်းအဖွဲ့ ဝင်းလှဝင်း၊ ဇော်စိန် ဝင်း၊ ဝင်းဝင်း၊ ရန်ကုန်ခွဲ-အမှတ်(၅)၊ နတ်မောက်လမ်း(၁)၊ ဇိုင်လမ်း(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၃၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ဧည့်သည် ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ မြေပြင် ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၈၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၉၊ ၀၁-၅၄၄၃၂၀၊ ၀၁-၅၄၄၃၂၁၊ ၀၁-၅၄၄၃၂၂၊ ၀၁-၅၄၄၃၂၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၂၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၂၅၊ ၀၁-၅၄၄၃၂၆၊ ၀၁-၅၄၄၃၂၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၂၈၊ ၀၁-၅၄၄၃၂၉၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၀၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၁၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၂၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၆၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၈၊ ၀၁-၅၄၄၃၃၉၊ ၀၁-၅၄၄၃၄၀၊ ၀၁-၅၄၄၃၄၁၊ ၀၁-၅၄၄၃၄၂၊ ၀၁-၅၄၄၃၄၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၄၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၄၅၊ ၀၁-၅၄၄၃၄၆၊ ၀၁-၅၄၄၃၄၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၄၈၊ ၀၁-၅၄၄၃၄၉၊ ၀၁-၅၄၄၃၅၀၊ ၀၁-၅၄၄၃၅၁၊ ၀၁-၅၄၄၃၅၂၊ ၀၁-၅၄၄၃၅၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၅၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၅၅၊ ၀၁-၅၄၄၃၅၆၊ ၀၁-၅၄၄၃၅၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၅၈၊ ၀၁-၅၄၄၃၅၉၊ ၀၁-၅၄၄၃၆၀၊ ၀၁-၅၄၄၃၆၁၊ ၀၁-၅၄၄၃၆၂၊ ၀၁-၅၄၄၃၆၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၆၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၆၅၊ ၀၁-၅၄၄၃၆၆၊ ၀၁-၅၄၄၃၆၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၆၈၊ ၀၁-၅၄၄၃၆၉၊ ၀၁-၅၄၄၃၇၀၊ ၀၁-၅၄၄၃၇၁၊ ၀၁-၅၄၄၃၇၂၊ ၀၁-၅၄၄၃၇၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၇၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၇၅၊ ၀၁-၅၄၄၃၇၆၊ ၀၁-၅၄၄၃၇၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၇၈၊ ၀၁-၅၄၄၃၇၉၊ ၀၁-၅၄၄၃၈၀၊ ၀၁-၅၄၄၃၈၁၊ ၀၁-၅၄၄၃၈၂၊ ၀၁-၅၄၄၃၈၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၈၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၈၅၊ ၀၁-၅၄၄၃၈၆၊ ၀၁-၅၄၄၃၈၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၈၈၊ ၀၁-၅၄၄၃၈၉၊ ၀၁-၅၄၄၃၉၀၊ ၀၁-၅၄၄၃၉၁၊ ၀၁-၅၄၄၃၉၂၊ ၀၁-၅၄၄၃၉၃၊ ၀၁-၅၄၄၃၉၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၉၅၊ ၀၁-၅၄၄၃၉၆၊ ၀၁-၅၄၄၃၉၇၊ ၀၁-၅၄၄၃၉၈၊ ၀၁-၅၄၄၃၉၉၊ ၀၁-၅၄၄၄၀၀. www.mda.gov.mm



မြန်မာသမိုင်းစာပေ (၇)

မောင်ခင်မင် (ဇနီးဖြူ)

စကားဆက်ရရင် မင်းသားဗညားနဲ့ဟာ အခုလို အန္တရာယ်တွေနဲ့ ကြုံနေရတော့ စိုးရိမ်ပြီး ဒဂုန်မြို့ကို ဒဂုန်မြို့ဆိုတာ အခုရန်ကုန်ပေါ့။ ဒဂုန်မြို့ကို ရှောင်ထွက်သွားပြီး အင်အားစုနေတုန်း သူ့ခမည်းတော် နေမကောင်းဖြစ်ပြီး နတ်ရွာစံကြောင်းကြားတော့ ဟံသာဝတီကို ပြန်ချီတက်လာပြီး ထီးနန်းသိမ်းပိုက်တာပါပဲ။ ရာဇာဓိရာဇ်ဆိုတဲ့ ဘွဲ့လဲခံယူတာပေါ့။ အဓိပ္ပာယ်က မင်းတကာတို့ရဲ့ မင်းပေါက်ပေါက်။ ‘ရာဇဓိရာဇာ’လို့ ပါဠိလို ခေါ်တဲ့ဘွဲ့ပေါ့။ ရာဇာဓိရာဇာကနေ ‘ရာဇာဓိရာဇ်’ ဖြစ်လာတာပေါ့။ လက်အောက်ခံမြို့တွေကို စည်းရုံးသိမ်းသွင်းပြီး အင်အားတောင့်တင်းလာတာပေါ့။

“ဟုတ်ကဲ့ပါ။ စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းပါတယ် ဆရာ”

“ဟံသာဝတီမင်း ရာဇာဓိရာဇ်နဲ့ အင်းဝမင်း ပထမမင်းခေါင်တို့ဟာ နှစ်ပေါင်းများစွာ အားပြိုင်တိုက်ခိုက်နေကြပေမဲ့ အပြန်အလှန် လေးစားမှုရှိတယ်ကွဲ့။ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ‘ညီတော်’ ‘နောင်တော်’ လို့ခေါ်တယ်”

“ဪ”

“ပြီးတော့ ဒီမင်းနှစ်ပါးဟာ အပြန်အလှန်အမျိုးတော်ကြတယ်။ အမျိုးတော်တာမှ နှစ်ကြော့သုံးကြော့ စပ်ပြီးအမျိုးတော်တာ”

“ရင်၊ အဲဒါဘာကိုပြောတာလဲ ဆရာ”

“ဒီလိုလေ။ စစ်ပွဲမှာ ဆင်ပေါ်က ပြတ်ကျကျန်ခဲ့တဲ့ ရာဇာဓိရာဇ်ရဲ့ သမီးတော်ကို မင်းခေါင်ဆီဆက်တော့ မင်းခေါင်ဟာ သူ့သားတော်နဲ့ ပေးစားလိုက်တယ်။ ဒီတော့ မင်းနှစ်ပါးဟာ ခမည်းခမက်တော် သွားရော”

“ဪ” ဟုတ်ကဲ့”

“တစ်ခါ အဲဒီလိုပဲ မင်းခေါင်ရဲ့ သမီးတော် စစ်ပွဲမှာ ပြတ်ကျကျန်ခဲ့ လို့ ရာဇာဓိရာဇ်က မိဖုရားအဖြစ် သိမ်းပိုက်ပြန်ရော”

“ဟာ ဒီလိုဆို မင်းနှစ်ပါးဟာ သမီးယောက်ျားမလဲ တော်တာပေါ့နော်”

“ဟုတ်တယ်။ ဒါတင် မပြီးသေးဘူး... တစ်ခါကျတော့ မင်းခေါင်က သူ့အစ်မတော် မင်းသမီးကို ရာဇာဓိရာဇ်ဆီ ဆက်သပြန်ရော”

“ဒီတော့ မင်းနှစ်ပါး သမီးယောက်ဖနဲ့ တော်ပြန်ရော”

“ထူးခြားတယ်နော်”

“တစ်ခါမှာ မင်းနှစ်ပါး တိုက်ခိုက်တာတွေရပြီး ပြည်မြို့က ‘မြသီတင်ဘုရား’မှာ တွေ့ဆုံကြတာဟာ ‘မြသီတင်’ဆိုတာ ပြည် ရွှေဆံတော်ဘုရားရဲ့ ရှေးဘွဲ့တော်ပေါ့။ အဲဒီလို တွေ့ဆုံပြီး အပြန် အလှန်လက်ဆောင်တွေ လဲလှယ်ပြီးတော့ ဘုရားအကြောင်းတရား အကြောင်းတွေ ပြောဆိုဆွေးနွေးကြသတဲ့”

“ဪ” တော်တော်ထူးတာပဲနော်”

“စဉ်းစားကြည့်တော့ ဒီမင်းနှစ်ပါးရဲ့အကြောင်းက လွမ်းစရာ ကောင်းပါတယ်။ ဗညားဒလရေတဲ့ ရာဇာဓိရာဇ် အရေးတော်ပုံ အဆုံးပိုင်းမှာ ဘာပါသလဲဆိုတော့ မင်းခေါင်နတ်ရွာစံသွားတာ ရာဇာဓိရာဇ်ကြားတော့ ကြေကြေကွဲကွဲပြောတယ်တဲ့။ ငါ့ညီတော်နဲ့ ငါ့နတ်ဟာ နှစ်ပေါင်းများစွာ စစ်ပြိုင်ကြတယ်။ အခုသူနတ်ရွာစံသွားပြီ။ ငါလဲနောင်တရတယ်လို့ ပြောတယ်။ အဲဒီအခါမှာ မိဖုရားတွေက

ရာဇာဓိရာဇ်ကို မင်းခေါင်ရဲ့ မိဖုရားတွေကို သွားသိမ်းပါလားလို့ ကျီစယ်တော့ ရာဇာဓိရာဇ်က ဘာပြောသလဲဆိုရင် ‘ညည်းတို့ငါ့ကို ကျီစယ်လှောင်ပြောင် ပြောပေမဲ့ ငါကတော့ သံဝေဂရပါပြီ။ ငါ့ပန်း တစ်ဖက်နဲ့ ညည်းတို့ကို လှုပ်ကျွေးမယ်။ ပန်းတစ်ဖက်နဲ့ နောင်ဘဝ အတွက် ကောင်းမှုပြုမယ်’လို့ ပြောသတဲ့။ အဲဒီနောက် မကြာခင်မှာပဲ ရာဇာဓိရာဇ်လဲ ဆင်ဖမ်းရင်း ဆင်ထိပြီး နတ်ရွာစံသွားတယ်”

“ဪ” တကယ်လွမ်းစရာ စာတတ်လမ်းပဲနော်”

“ဟုတ်တယ်။ ဒါကြောင့် ဝတ္ထုကြီးတစ်ပုဒ်လို့ အရေးအဖွဲ့ကောင်း တယ်လို့ ပြောရတာလေ”

“အဲဒီခေတ်ကာလက အင်းဝနဲ့ဟံသာဝတီကြားက မြို့ရွာ နယ်ပယ်တွေအကြောင်းတွေလဲ အများကြီး ပါတာပေါ့ကွယ်။ ရာဇာဓိရာဇ်မှာ တိုင်ပင်စရာ များမတ်ပညာရှိတွေ၊ သူရဲကောင်းတွေရှိတာပဲ။ ရာဇာဓိရာဇ်ဟာ ရဟန်းမဟုတ်ပညာရှိတွေ၊ သူရဲကောင်းတွေရှိတာပဲ။ ရာဇာဓိရာဇ်ဟာ ရဟန်းမဟုတ်ပညာရှိတွေရဲ့ စကားကို အလေးထားတယ်။ သူရဲကောင်းတွေကိုလဲ အင်မတန် ချစ်မြှောက်တယ်”

“ကျွန်တော်တို့ ဖတ်ပါမယ် ဆရာ”

“အဲဒီခေတ်ကာလက အင်းဝနဲ့ဟံသာဝတီကြားက မြို့ရွာ နယ်ပယ်တွေအကြောင်းတွေလဲ အများကြီး ပါတာပေါ့ကွယ်။ ရာဇာဓိရာဇ်မှာ တိုင်ပင်စရာ များမတ်ပညာရှိတွေ၊ သူရဲကောင်း တွေလဲအများကြီးပါ။ မင်းခေါင်မှာလဲ အဲဒီလိုပဲ များမတ်ပညာရှိတွေ၊ သူရဲကောင်းတွေရှိတာပဲ။ ရာဇာဓိရာဇ်ဟာ ရဟန်းမဟုတ်ပညာရှိတွေရဲ့ စကားကို အလေးထားတယ်။ သူရဲကောင်းတွေကိုလဲ အင်မတန် ချစ်ခင်ပြီး ချီးမြှောက်တယ်”

“ဟုတ်ကဲ့”

“အသေးစိတ်တော့ ဖတ်ကြည့်ကြပါကွယ်။ နမူနာသာက တစ်ခုနဲ့ပဲ ပြောပြမယ်”

“အေး ပြောပါအုံး သူငယ်ချင်းရယ်။ တို့လဲစိတ်ဝင်စားပါတယ်”

“တစ်ခါမှာ ရာဇာဓိရာဇ်ဟာ အင်းဝကို လေ့တပ်ချီတက်လာပြီး ဝိုင်းရံထားတယ်။ အဲဒီအခါမှာ ပင်းယက ‘စကြိုသူမြတ်’ လို့ခေါ်တဲ့ ရဟန်းတော်က ရာဇာဓိရာဇ်နဲ့ တွေ့ဆုံပြီး တိုင်းသူပြည်သားတွေ စိတ်အေးချမ်းသာနေနိုင်ဖို့ စစ်မက်မပြုပါနဲ့လို့ မေတ္တာရပ်ခံတဲ့အခါ

ရာဇာဓိရာဇ်က သူမြတ်ရဲ့စကားကို နာယူပြီး စစ်မက်မပြုတော့ဘဲ လှည့်ပြန်သွားတယ်။ စကြိုသူမြတ်က ရာဇာဓိရာဇ်ကို တင်သွင်းတဲ့ မေတ္တာစာဆိုတာ မြန်မာစာပေမှာ အထင်အရှားရှိတယ်”

“ရာဇာဓိရာဇ်မှာ ‘ပြတ်စ’ ခေါ်တဲ့ သူရဲကောင်းအမတ်ကြီးရှိတယ်။ အဲဒီအမတ်ကြီးက ပြောစရာရှိရင် ပြတ်ပြတ်သားသားပြောတတ်တယ်။ ရာဇာဓိရာဇ်ကလဲ သူ့စကားကို နားထောင်တယ်။ တစ်ခါမှာ ရာဇာဓိရာဇ်ရဲ့ မိဖုရားတစ်ပါးရဲ့ဖခင် အမတ်ကြီးတစ်ယောက် မင်းခေါင်ရဲ့ လက်ထံရောက်သွားလို့ သူ့သမီးက သူ့အဖေကို ကယ်ပေးပါလို့ ရာဇာဓိရာဇ်ကို ငိုယိုပြီး လျှောက်ထားသတဲ့။ ရာဇာဓိရာဇ်က မြတ်စကို တိုင်ပင်တော့ မြတ်စက ဘာပြောသလဲဆိုရင် ခုခေတ်စကားနဲ့ပြောရင် အရှင်မင်းကြီး စစ်မရှုံးအောင်သာ အကြံပေးတတ်ပါတယ်။ မိဖုရားရှုံးမဲ့ ကိစ္စမှာတော့ အကြံမပေးတတ်ပါဘူး” လို့ ရဲရဲပုံပုံလျှောက်ထားသတဲ့”

“တော်တော် လေးစားစရာကောင်းတယ်နော်”

“သူရဲကောင်းတွေကိုလဲ ချစ်တယ်။ မြောက်စားတယ်။ မင်းတို့ ကြားဖူးမှာပါ။ ‘လဂွန်းအိမ်’ဆိုတဲ့ သူရဲကောင်းက သူ့သခင်ကို အချစ် စမ်းချင်လို့ သည်းထိတ်ရင်ဖိုကိစ္စကြီးတစ်ခု လုပ်လိုက်တာလေ”

“ပြောပြပါ ဆရာ”

“လဂွန်းအိမ် ခေါင်းဆောင်ပြီး စစ်ထွက်ခါနီးမှာ စစ်ထွက်ဘဲ စောင်ခြံပြီး အိပ်နေတယ်။ သူ့ကိုမေးတော့ ဘုရင်ရဲ့ မိဖုရားတစ်ပါးကို တပ်မက်မိလို့ သိပ်ခံစားနေရပါတယ်။ စစ်မချီခင်တော့ပါဘူးလို့ ပြောတယ်”

“ဟယ်၊ အန္တရာယ်များလှက်တာ”

“ရာဇာဓိရာဇ် အဲဒီစကားကြားတော့ ဘာပြောတယ်ထင်သလဲ။ ‘မိဖုရားကို ငါမနှစ်မြို့ သင်းကုသ နှစ်မြို့သည့်’တဲ့။ အဲဒီလိုပြောပြီး မိဖုရားကို လဂွန်းအိမ်ဆီ ပို့လိုက်တယ်။ မိဖုရားလဲ ငိုယိုပြီးသွားရ တာပေါ့။ လဂွန်းအိမ်က မိဖုရားကို ကန်တော့ပွဲနဲ့ ဆီးကန်တော့ပြီ။ သခင်ကို အချစ်စမ်းတာပါ။ အခုသူ့ကို တကယ်ချစ်မှန်း သိပါပြီလို့ ပြောပြီးတော့ ရွှေပုံချစ်စစ်ပွဲဝင်လို့ အောင်နိုင်သွားတဲ့ အကြောင်းပေါ့”

“ဒါလဲ ဝတ္ထုတစ်ပုဒ်ပဲနော် ဆရာ”

“ဟုတ်တယ်။ အဲဒီလဂွန်းအိမ်ရဲ့ ဘဝနိဂုံးဟာလဲ ကြေကွဲစရာ ကောင်းတယ်။ မင်းခေါင်ရဲ့သားတော် မင်းရဲကျော်စွာရဲ့တပ်က ပရိယာယ်ဆင်ပြီး လဂွန်းအိမ်ကို ချိန်းတိုက်တော့ ဒင်္ဂါရာအပြင်း အထန်ရပြီး ကျဆုံးသွားတယ်။ လဂွန်းအိမ်ရဲ့ အလောင်းကို ဖောင်ပေါ် တင်ပြီး မျှောလိုက်တဲ့အခါ ရာဇာဓိရာဇ်က ဖောင်ကို စောင့်ယူပြီးတော့ လဂွန်းအိမ်ရဲ့အလောင်းကို သူ့ပါးနဲ့ကပ်ပြီး ငိုတယ်တဲ့။ ‘ဗိုလ်မင်း မြတ်စလဲ ငါ့ကိုစွန့်သွားခဲ့ပြီ အခုမင်းလဲ ငါ့ကိုစွန့်သွားပြီ။ ငါ့မှာ တိုင်ပင်ဖော်တိုင်ပင်ဖက်မရှိတော့ဘူး။ ငါ့အဖွဲ့ကလဲ ချစ်ချမ်းပြီးလို့ ဝမ်းနည်းဝန်းနည်း ပိုပြီးတော့ လဂွန်းအိမ်ရဲ့ အလောင်းကို ကောင်းကောင်းမွန်မွန် သူပြန်တယ်တဲ့ကွယ်”

“ဪ” ကြေကွဲစရာပဲနော် သူငယ်ချင်း”

“ဟုတ်တယ်။ ဒီတွေရာဇာဓိရာဇ်အရေးတော်ပုံဟာ ရသမြောက် သမိုင်းမှတ်တမ်းကြီး တစ်စောင်လို့ဆိုရမှာပေါ့ကွယ်။”

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရုပ်သံလိုင်း အချိန်ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၈
မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရုပ်သံလိုင်း ထုတ်လွှင့်မှုကို တိုင်းရင်းသားဘာသာအလိုက် ထုတ်လွှင့်ချိန် ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရုပ်သံ လိုင်း ထုတ်လွှင့်မှုကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ (၁) ရက်မှစပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ မတ်(၃၁)ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက်(၆) နာရီမှစ၍ ‘ဝ’၊ ကချင်၊ ကယား၊ စကောကရင်၊ အနောက်ပိုင်းကရင်၊ အရှေ့ပိုင်းကရင်၊ ချင်း (လိုင်ဇိုး)၊ ချင်း (ချိုး)၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်းဘာသာ အစီအစဉ်များကို ည (၁၁) နာရီအထိ ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိသည်။

ယခု NRC ရုပ်သံလိုင်း ထုတ်လွှင့်ချိန် ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်မှုကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဧပြီ (၁) ရက် မှ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် (၃၁) ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် (၆) နာရီမှ (၈) နာရီအထိ ကချင်ဘာသာ အစီအစဉ် နံနက် (၈) နာရီမှ (၁၀) နာရီအထိ ကယားဘာသာအစီအစဉ် နံနက် (၁၀) နာရီမှ နံနက် (၁၁) နာရီအထိ စကောကရင်ဘာသာအစီအစဉ် နံနက် (၁၁) နာရီမှ မွန်တည့် (၁၂) နာရီအထိ အနောက်ပိုင်းကရင်ဘာသာအစီအစဉ်

မွန်တည့် (၁၂) မှ မွန်လွဲ (၁) နာရီအထိ အရှေ့ပိုင်းကရင်ဘာသာ အစီ အစဉ်၊ မွန်လွဲ (၁) နာရီမှ (၂) နာရီအထိ ချင်း (လိုင်ဇိုး) ဘာသာ အစီ အစဉ်၊ မွန်လွဲ (၂) နာရီမှ (၃) နာရီအထိ ချင်း (ချိုး) ဘာသာ အစီအစဉ်၊ မွန်လွဲ (၃) နာရီမှ ညနေ (၅) နာရီအထိ မွန်ဘာသာ အစီအစဉ်၊ ညနေ (၅) နာရီမှ ည (၇) နာရီအထိ ရခိုင်ဘာသာ အစီအစဉ်၊ ည (၇) နာရီမှ (၉) နာရီအထိ ရှမ်းဘာသာ အစီအစဉ်၊ ည (၉) နာရီ မှ (၁၁) နာရီအထိ ‘ဝ’ ဘာသာ အစီအစဉ်တို့ကို ဘာသာအလိုက် အချိန်ပြောင်းလဲ ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

(၁.၄.၂၀၂၁) မှ (၃၁.၇.၂၀၂၁)ထိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရုပ်သံလိုင်း ထုတ်လွှင့်ချိန်စာရင်း

စဉ်	ဘာသာ	ထုတ်လွှင့်ချိန်
၁။	ကချင်	၀၆:၀၀ - ၀၈:၀၀ နာရီ
၂။	ကယား	၀၈:၀၀ - ၁၀:၀၀ နာရီ
၃။	စကောကရင်	၁၀:၀၀ - ၁၁:၀၀ နာရီ

၄။	အနောက်ပိုင်းကရင်	၁၁:၀၀ - ၁၂:၀၀ နာရီ
၅။	အရှေ့ပိုင်းကရင်	၁၂:၀၀ - ၁၃:၀၀ နာရီ
၆။	ချင်း (လိုင်ဇိုး)	၁၃:၀၀ - ၁၄:၀၀ နာရီ
၇။	ချင်း (ချိုး)	၁၄:၀၀ - ၁၅:၀၀ နာရီ
၈။	မွန်	၁၅:၀၀ - ၁၇:၀၀ နာရီ
၉။	ရခိုင်	၁၇:၀၀ - ၁၉:၀၀ နာရီ
၁၀။	ရှမ်း	၁၉:၀၀ - ၂၁:၀၀ နာရီ
၁၁။	“ ဝ ”	၂၁:၀၀ - ၂၃:၀၀ နာရီ

- တိုင်းရင်းသားအစီအစဉ် (၁၀)ဘာသာအား နေ့စဉ် နံနက် (၆:၀၀) နာရီမှ ည (၂၃:၀၀) နာရီထိ ထုတ်လွှင့်ချိန် (၁၇:၀၀) နာရီ ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိပါသည်။
- (၄) လတစ်ကြိမ် နာရီလက်တံအတိုင်း အချိန်ပြောင်းလဲ ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိရာ ယခုပြောင်းလဲခြင်းမှာ (၂၂) ကြိမ်မြောက် ဖြစ်ပါသည်။

ကယားပြည်နယ်၌ ၂၀၂၁ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

လွိုင်ကော် မတ် ၂၈
ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့တွင် ကယားပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် သာသနာတော်ဆိုင်ရာဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပူဇော်ပွဲကို ယမန်နေ့က ပြည်နယ်သာသနာဗိမာန်တော်ကြီး၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ကြွရောက်တော်မူလာကြသော ဆရာတော်သံဃာတော်များနှင့် ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက နမောတဿ(သုံးကြိမ်)ရွတ်ဆိုဘုရားကန်တော်၌ မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပြီး ထူးမခြားနား(ဘွဲ့သီချင်းခံ)သုံးပိုင်းဖွင့်၍ ပူဇော်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးပြုသော ဧည့်ပရိသတ်များက ပြည်နယ်သံဃာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇ လွိုင်ကော်မြို့

ကျောင်းထိုင်ဘုန်းကြီးသင်တန်းကျောင်း ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူ ဆောက်တည်ပြီး မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ လွိုင်ကော်မြို့နယ်၊ လွိုင်လင်လေးမြို့သာသနာ့ရောင်ခြည်ကျောင်း ဆရာတော်က သမ္မောဒနီယဩဝါဒကထာကို မြွက်ကြား ချီးမြှင့်တော်မူသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ဦးက သာသနာရေးဆိုင်ရာများကို လျှောက်ထားပြီး မဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်တစ်ပါး၊ ဂန္ထဝါစက ပဏ္ဍိတဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်တစ်ပါး၊ မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်တစ်ပါး၊ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဇဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဆရာတော်သုံးပါးနှင့် သဒ္ဓမ္မဇောတိကဇ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ သီလရှင်ဆရာကြီးတစ်ပါးတို့အား ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဘွဲ့တံဆိပ်တော်၊ အဆောင်အယောင်ပစ္စည်းများနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်း



ကြာသည်။
ကုသိုလ်ကောင်းမှုအစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းချယင်းနောက် ပြည်နယ်သံဃာယကအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးပေးဝေကြကြောင်း သိရသည်။
ဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာတရားနာကြားပြီး ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



တောင်ကြီးမြို့၌ (၇၂)နှစ်မြောက် ပအိုဝ်းအမျိုးသားနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

တောင်ကြီး မတ် ၂၈
ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်းတောင်ကြီးမြို့ ကန်ကြီးရပ်ကွက် ပအိုဝ်းအမျိုးသား ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးရေးကွင်း (ဒိုင်သီးဇွေကွင်း) ၌ မတ် ၂၇ ရက်က ပအိုဝ်းအမျိုးသားနေ့ အခမ်းအနား ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အလံ၊ ပအိုဝ်းအမျိုးသားအလံတော်နှင့် ကျဆုံးလေပြီးသော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်များအား အလေးပြုကြသည်။

သဝဏ်လွှာ ဖတ်ကြား
ဆက်လက်၍ ပအိုဝ်းအမျိုးသားနေ့ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဖြားခွန်ဝင်းကို ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာကျော်ထွန်းက သဝဏ်လွှာ ဖတ်ကြားသည်။
ထို့နောက်ပအိုဝ်း အမျိုးသားခေါင်းဆောင် ဖြားတန် စင်ဖာအောင်ခမ်းထီက ပေးပို့လာသည့် ပအိုဝ်းအမျိုးသားနေ့ သဝဏ်

လွှာကို တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဖတ်ကြားသည်။
ယင်းနောက် ပြည်နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့မှ အလှူငွေကျပ် သိန်း ၂၀ ကို ပြည်နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက ပေးအပ်ရာ ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ဝင်းကို က လက်ခံယူပြီး (ဝဲပုံ) ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ကြောင်း သိရသည်။
မောင်မောင်သန်း (တောင်ကြီး)

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စက်ရုံများနှင့် စက်မှုသင်တန်းကျောင်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၈
စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကိုကိုလွင်သည် မတ် ၂၅ ရက်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တောင်သာမြို့ရှိ အမှတ်(၁၀) အထည်စက်ရုံသို့ ရောက်ရှိပြီး မိမိ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းအား ဈေးကွက်ရှိ ပစ္စည်းများနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ရောင်းချနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ရန်၊ ကုန်ချောလက်ကျန်များ ကုန်စင်အောင် ရောင်းချနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ရန်၊ စက်ရုံရှိ ကုန်ကြမ်းများကို မိမိတို့ ဌာနအတွင်းရှိ စက်ရုံများတွင် ပြန်လည်အသုံးပြု နိုင်ရေး ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ရန်၊ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် စက်ရုံ ရေရှည်ရပ်တည် လည်ပတ်နိုင်ရေး အားလုံးပိုင်းဝန်းကြီးစား ဆောင်ရွက်ကြရန်တို့ကို မှာကြားပြီး ဝန်ထမ်းများ၏ တင်ပြချက်များကို ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

သံမဏိစက်ရုံ(မြင်းခြံ)သို့ ရောက်ရှိပြီး ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ စက်ရုံကို နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများက ရည်ရွယ်ချက်ကြီးစားစွာဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ “သံသေလျှင် တစ်ပြည်ဝ” ဟူသော ဆိုရိုးစကားရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများအား အမြန်ဆုံးပြီးစီးအောင် စီမံဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စက်ရုံရှိ စက်ပစ္စည်းများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု မရှိအောင် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများကို အစဉ်အမြဲ ဆောင်ရွက်နေရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မီးဘေးအန္တရာယ် မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် စီမံချက်များ ရေးဆွဲ၍ သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် မီးငြိမ်းသတ်ရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်း

များ အဆင်သင့်အသုံးပြုနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ရန်၊ လုံခြုံရေးကိစ္စရပ်များကို အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်ရန်၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအတိုင်း မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေပွန်အောင်ထမ်းဆောင်ကြရန် မှာကြားပြီး ဝန်ထမ်းများ၏ တင်ပြချက်များကို ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကာ စက်ရုံအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။
နည်းပညာသစ်များရရှိရေး ညနေပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် အမှတ်(၆) စက်မှုသင်တန်းကျောင်း (မြင်းခြံ)သို့ ရောက်ရှိပြီး

သင်တန်းကျောင်းခန်းမတွင် ကျောင်းအုပ်ကြီးက သင်တန်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ဒုတိယဝန်ကြီးက သင်တန်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်လျှင် အဆင်သင့်ဖြစ်နေရန်အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရန်၊ သင်တန်းကူပစ္စည်းများကိုလည်း စစ်ဆေးပြုပြင်၍ ထိန်းသိမ်းထားရန်၊ နိုင်ငံတော်မှ အားကိုးရသည့် စက်မှုကွင်းကျင်လုပ်သားများ ဖြစ်စေရန်အတွက် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန်၊ နည်းပြ ဆရာ/ဆရာမများ အနေဖြင့် တိုးတက်လာသည့် နည်းပညာသစ်များရရှိရေးအတွက် စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာဆည်းပူးသင်ယူကြရန်တို့ကို မှာကြားသည်။
ဘီလပ်မြေထုတ်လုပ်မှုစစ်ဆေး

ကုန်ချောများဝယ်ယူထုတ်အရောက်ပို့ ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးသည် မြင်းခြံမြို့ရှိ အထည်စက်ရုံသို့ ရောက်ရှိပြီး ပတ်တီးများ ထုတ်လုပ်နေမှုအဆင့်ဆင့်ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ ထုတ်လုပ်မှုတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ တိုင်းပြည်၏ GDP လည်း တိုးတက်မည်ဖြစ်ကြောင်းစားဆောင်ရွက်ကြရန်၊ ကုန်ချောများအား ဝယ်ယူသွယ် အရောက်ပေးပို့သည့်စနစ် ကျင့်သုံးနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားပြီး ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။
မွန်းလုံပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် အမှတ်(၁)



မတ် ၂၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် မန္တလေးမြို့ရှိ အမှတ်(၂) စက်မှုသင်တန်းကျောင်းနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စက်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် စစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာနတို့ရှိ ဝန်ထမ်းများကိုလည်း ကောင်း၊ မွန်းလုံပိုင်းတွင် ကျောက်ဆည်စက်မှု နယ်မြေစက်ရုံများမှ ဝန်ထမ်းများကို လည်းကောင်း တွေ့ဆုံ၍ စက်မှုကဏ္ဍအနေဖြင့် လတ်တလော ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အခြေအနေများ၊ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး အမှတ်(၃) အကြီးစားစက်ရုံ (ကျောက်ဆည်) တွင် ဘီလပ်မြေများ ထုတ်လုပ်နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

၂၃-၃-၂၀၂၁ ရက်နေ့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မရှင်၏ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့နှင့် သတင်းမီဒီယာများပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲမှတ်တမ်း

ယမန်နေ့မှအဆက်

Sky Net သတင်းဌာနမှ သတင်းထောက် ဦးဥရန်နိုင်က ဆက်လက် မေးမြန်းရာ ယခင်က ည ၁ နာရီ မှ မနက် ၉ နာရီအထိ All internet shut-down လုပ်ဆောင်ပြီး အခုနောက်ပိုင်းတွင် Mobile data shut down ကိစ္စများဖြစ်လာကြောင်း၊ Money transactions များနှင့် Online services များတွင် တော်တော်လေး အခက်အခဲဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ မိမိတို့ သတင်းမီဒီယာများမှာဆိုလျှင် Online နှင့် လုပ်နေရခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ယခုကိစ္စများနှင့် ပတ်သက်ပြီး Telecom Sector များနှင့် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကော်မရှင်မှ မည်သည့်အကြောင်းအရာများ ဆွေးနွေးလုပ်ဆောင်နေပါလဲ၊ ပုံမှန် မည်သည့် အချိန်တွင် ဖြစ်မည်နှင့် မည်သည့်အခြေအနေမှာ ပြန်ဖြစ်နိုင်မည်ဆိုသည်ကို သိလိုပါကြောင်း မေးမြန်းသည်။

ဗိုလ်မှူးချုပ် ဇော်မင်းထွန်းက လောလောဆယ် လုပ်ရန်အစဉ် မရှိသေးပါကြောင်း၊ အဘယ့်ကြောင့် ဆိုသော် ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများ၏ အဓိက လှုံ့ဆော်ပေးနေခြင်းသည် Online ပေါ်ကနေ လှုံ့ဆော်နေခြင်းဖြစ် သည့်အတွက် မိမိတို့ လုပ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတွင် အဓိကအခြေခံအကျဆုံး အရေးကြီးဆုံး လုပ်ငန်းသည် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် တည်ငြိမ်ရေးလုပ်ငန်းဖြစ်ကြောင်း၊ တရားဥပဒေစိုးမိုး ရေးနှင့် တည်ငြိမ်ရေးလုပ်ငန်း မရှိပါက ကျန်သည့်လုပ်ငန်းများသည် ထိုအပေါ်မှ တစ်ဆင့်ချင်းသွားရ ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ကျန်လုပ်ငန်းများသည် လုပ်ဆောင်၍ရစရာမရှိကြောင်း။

နိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် ဆူပူအကြမ်းဖက်မှု အတော်များများသည် အတော်ကုန်ကုန်ရက် ပေါ်မှ လှုံ့ဆော်ဆောင်ရွက်နေခြင်းကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေနှင့် လုံလောက်သည့်အချိန် အတိုင်းအတာတိ ကန့်သတ်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ခေတ်သစ်သတင်းစာ သတင်းဌာနမှ သတင်းထောက် ဦးတင်ထွန်းက အကြံပြုချက် ပြောကြားရာ ယနေ့နံနက်တွင် လေယာဉ်နှင့်ရောက်ရှိခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိပြောလိုသည်မှာ ဝမ်းသာစရာစကားများ၊ မိမိတို့ သတိထား ရမည့်ကိစ္စများ ပြောလိုပါကြောင်း၊ ဖြစ်လေသမျှဘုံဘဝ၊ ကြုံရတဲ့ဘုံဘဝ၊ မိစ္ဆာပါတီ၏ နံဂုံး၊ ဒီမိုကရေစီသည် အဖျက်သမားကိစ္စ၊ နောက်မိမိပြောလိုသည်မှာ မီဒီယာကိစ္စဖြစ်ပြီး ခုနက မီဒီယာသမားတစ်ယောက်က လည်း မီဒီယာနှင့်ပတ်သက်ပြီး မေးထားကြောင်း၊ "One hundred questions for only one answer . One hundred answers for only one question." ယနေ့ မြန်မာပြည်မီဒီယာများ ဘယ်လိုဖြစ်တော့လဲ၊ ဗိုလ်ချုပ်ပြောသွားသည့်အထဲတွင်ပါသည့် "မီဒီယာ၊ မီဒီယာ" ဒေါ်လာစားတွေ ဖြစ်ကြောင်း။

အမှန်တကယ်တွင် မိစ္ဆာပါတီ၏ ဩဇာအောက်တွင် လောင်းရိပ်မိနေသည့်အတွက် အဖြစ်မှန်ကို မသိ ကြကြောင်း၊ မရေးနိုင်ကြကြောင်း၊ တိုင်းပြည် ထိခိုက်နစ်နာမည့်သတင်းများ၊ စောစောက ပြောသွားသည့် အသုံးအနှုန်းများ (fake news) မိမိတို့ မီဒီယာတွင် နံပါတ်တစ် သုများပြောတာကို မည်သည့်အခါမျှ မရေး ရကြောင်း၊ မိမိတို့ ကျင့်စဉ်ဖြစ်ကြောင်း၊ နံပါတ်နှစ် ကောလာဟလ မရေးရကြောင်း၊ နံပါတ်သုံး တိုးတိုးလေး ပြောသည်ကို မရေးရကြောင်း၊ ဒီမှာရှိသည့် မီဒီယာသမားများ သိပါကြောင်း၊ မသိတာက ထိုမိစ္ဆာပါတီကို ပြောရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့ ထိုအကြောင်းကို မပြောလျှင် မရေးကြောင်း။

နံပါတ်တစ် မန္တလေးက စေ့မြင့်မောင်ဆိုသူက စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်မရှိဟူ၍ ပြောခဲ့ကြောင်း၊ နံပါတ်နှစ် အောင်မိုးညိုဆိုသူသည် စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်မရှိဟူ၍ ပြောကြောင်း၊ အလွန်စော်ကားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ ငယ်ငယ်လေးက ၁၉၅၄ ခုနှစ်ကတိုင် သတင်းလောကကို ဝင်ရောက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နည်းသား ကို အပ်နှံဆွသည့်ကို ခံနိုင်သော်လည်း မီဒီယာလောကကို ထိုသို့စော်ကားခြင်းမျိုး မည်သို့မျှ သည်းမခံနိုင် ကြောင်း။

မည်သူပဲစော်ကားစော်ကား သည်းမခံနိုင်ကြောင်း၊ ထိုအချိန်က စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်မရှိဘူး ဆိုပြီးပြောသည့် မိစ္ဆာပါတီ၏ပုဂ္ဂိုလ်ကို မည်သည့်မီဒီယာက ကန့်ကွက်ခြင်း၊ ရှုတ်ချခြင်း ရှိခဲ့ မရှိခဲ့သည်ကို ပြန်ပြီးစဉ်းစားစေ လိုကြောင်း၊ ကြေညာချက်တစ်စောင်ထုတ်ပြီး ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိခဲ့ကြောင်း၊ အလွန်ဝမ်းနည်းစရာကောင်း ကြောင်း၊ မီဒီယာအဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၂၃ ဖွဲ့ရှိကြောင်း၊ ထိုမီဒီယာအဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၂၃ ဖွဲ့က ကြေညာချက် တစ်စောင်ပင် မထုတ်ကြောင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်တို့လည်း သိပါကြောင်း၊ မေ ၃ ရက်ဆိုလျှင် ကမ္ဘာ့ Press day လာဦးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့အချိန်ပေါင်းများစွာ ကျော်ဖြတ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း။

မိမိဆိုလျှင် အမေရိကန်နိုင်ငံ အိမ်ဖြူတော်သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ဦးစွာမလိုဘဲ တက်ခွင့်ရှိကြောင်း၊ အိုဘားမားလက်ထက်တွင် မိမိအကူနဲ့လုံး မေး၍ရကြောင်း၊ မိမိတို့မေးနိုင်ကြောင်း၊ ထိုအရာကို အားလုံး သိရှိကြောင်း၊ ရှုတ်ချကန့်ကွက်မှုများ ရေးကြ၊ ပြောကြလားဆိုလျှင် မပြောကြောင်း၊ အကြံပေးစရာရှိ ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲမသမာမှုက ပြီးခဲ့သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲမှာ ပြောခဲ့ကြောင်း၊ တစ်ထောင်တစ်ည



ကနီဖြူနယ် ဆက်သွယ်ရေးတာဝါတိုင်ကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးထားမှု။

ပုံပြင်ထက် ရှည်လျားပြီး မပြီးနိုင်ကြောင်း၊ ထိုအရာကြောင့် တိုင်းပြည်တာဝန်ကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ မလွှဲမရှောင်သာ ယူလိုက်ရကြောင်း။

ရွေးကောက်ပွဲ မသမာမှုများသည် အလွန်များပြားပြီး ပြော၍မဆုံးနိုင်ကြောင်း၊ သို့သော် မီဒီယာများက မရေးကြကြောင်း၊ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် တွေ့လိုက်ရကြောင်း၊ ဘုဒ္ဓိဇာ Operation ဆိုပြီး လုပ်လိုက်သည် မှာ အလွန်ကောင်းမွန်ကြောင်း၊ ရပ်ကွက်ထဲတွင် အတားအဆီးများ လုပ်ထားသည်မှာ ကမ္ဘာပေါ်တွင် မည်သည့်နိုင်ငံမှ မရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ဒီမိုကရေစီရနိုင်ပါမည်လား တွေးတောဆင်ခြင်စေလို ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် မသက်ဆိုင်ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီလည်း မရနိုင်ပါကြောင်း၊ မီဒီယာများတွင် တာဝန်ပျက်ကွက်နေမှု အများအပြားရှိကြောင်း၊ NGO၊ INGO များ၊ ဒေါ်လာစားများ အများအပြားရှိကြောင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်တို့ ရှင်းပြနေသည့် အချက်များထဲမှ အချို့အချက်များသည် မိမိတို့ သိရှိပြီးသားဖြစ်ကြောင်း။ အချို့လုပ်ဆောင်ချက်များသည် အလွန်နောက်ကျကြောင်း၊ ဥပမာ - CRPH ထူထောင်သည်မှာ သုံးလ ခန့်ရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုအဖွဲ့ကို မနေ့ကမှ တရားမဝင်အဖွဲ့အစည်းဟု ကြေညာသည်မှာ အလွန်နောက်ကျ ကြောင်း၊ မိစ္ဆာပါတီ NLD က မီဒီယာကို ဂရုမစိုက်၊ တန်ဖိုးမထားကြောင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ကို မိမိ တစ်နေ့ သုံးခါ၊ ၁၀ ခါလောက် ကန့်တော့ကြောင်း၊ မိမိသည် မည်သည့်ပါတီမှ ပါတီဝင်ထားခြင်းမဟုတ်ဘဲ စတုတ္ထမဏ္ဍိုင်ဖြစ်သော မီဒီယာကို ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးက အလွန်တန်ဖိုးထား၍ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိသည် ၁၉၅၄ ခုနှစ်ခန့်ကတည်းက သတင်းစာလောကထဲကို ဝင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စာနယ်ဇင်း အကြောင်းကို မိမိလက်တန်းပြောနိုင်ကြောင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ကျဆုံးသည့်အချိန်တွင် မိမိအသက်က ၁၀ နှစ်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဖြစ်စဉ်အားလုံးကို လက်တန်းပြောနိုင်ကြောင်း၊ လွတ်လပ်စွာရေးသားပြောဆိုခွင့်၊ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်ဟု ဆိုရာတွင် ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်ဥပဒေ၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေများကို သေချာဖတ်၍ ကြေလင့်ကြောင်း၊ ဒါတို့ပြည် ဒါတို့မြေဆိုသည်မှာ မည်သည့်အတွက်ပြောကြသည်ကို ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် မသိကြကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မီဒီယာများအနေဖြင့်လည်း တာဝန်သိသိနှင့် ယခုလိုကိစ္စများကို ရေးသားကြ စေလိုကြောင်း။

မည်သည့်စာစောင်မှ အမှန်တရားကို ဖော်ထုတ်ရေးသားခြင်းများ မရှိကြောင်း၊ ဝမ်းနည်းစရာ အလွန် ကောင်းကြောင်း၊ မီဒီယာတွင် မိမိတို့သုံးနှုန်းခဲ့သည့် ဝေါဟာရတစ်ခုရှိကြောင်း၊ စာနယ်ဇင်းဟုခေါ်ကြောင်း၊ သတင်းစာ၊ ဂျာနယ်၊ မဂ္ဂဇင်းစသည်တို့ဖြစ်ကြကြောင်း၊ ယခု မိမိတွင် Broadcasting၊ Twitter စသဖြင့် ရှိကြောင်း၊ printed media ခေတ်သစ်သတင်းစာရှိပါကြောင်း၊ ခေတ်သစ်ဆိုသော logo အများကြီးရှိကြောင်း၊ မီဒီယာအချို့ကို ပိတ်သိမ်းလိုက်သည့်အတွက် ဝမ်းသာပါကြောင်း၊ မီဒီယာဥပဒေများ၊ ကျင့်စဉ်များ၊ Code of Conduct များ ချိုးဖောက်၍ ပိတ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နောက်ထပ်ချိုးဖောက်သည့် မီဒီယာများရှိခဲ့လျှင် ထပ်ပိတ်သိမ်းပိတ်လည်း ဘာမှမဖြစ်ပါကြောင်း။

တရားဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် တရားမျှတမှုကန့်ပါကြောင်း၊ မီဒီယာများကလည်း ဥပဒေကို လေးစားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုဆိုလျှင် နံပါတ်တစ် တစ်မတော်နေ၊ နံပါတ်နှစ် တောင်သူ လယ်သမားနေ့ မရှိကြောင်း၊ မလိုချင်ကြောင်း ပြောဆိုနေကြသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ကြံတွေးခဲ့ရ သည့် တောင်သူလယ်သမားဦးကြီးများ၏ ဘဝကျေးဇူးကို နားမလည်ကြကြောင်း၊ မီဒီယာများကလည်း တောင်သူလယ်သမားနေ့ကို ဂုဏ်ပြုရကောင်းမွန် မသိပါကြောင်း၊ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က တောင်သူလယ်သမားနေ့ သံဃာတော်ပွဲရာ စာလုံးရေ ၃၀ ရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ practice မှာ စကားလုံး အရေအတွက်ကိုပါ တွက်ချက်ရကြောင်း၊ Eleven Media က တောင်သူလယ်သမားနေ့ အယ်ဒီတာ့ အဘော်ရေးသားချက်မှာ ကောင်းမွန်ပါကြောင်း၊ ကျေးဇူးလည်းတင်ကြောင်း၊ ထိုအချိန်တွင် အခြားမီဒီယာ များက တစ်စိတ်ကို တစ်စိတ်လုပ်၍ အဖျက်သမားလုပ်နေကြကြောင်း၊ မီဒီယာများက ဖောက်ဖျက်မှုများ ပြုလုပ်သည့်အတွက် အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းကို မိမိသဘောတူလက်ခံပါကြောင်း။

ဖြစ်သမျှ ကြံရလေပြီ ဘုံဘဝ ကြံရလေပြီ သူသည်ပါတီ၊ မိစ္ဆာပါတီ၏ နောက်ထပ်ဆုံးကျိုး အများအပြား ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်နေ့ မလိုကြောင်း၊ ဒါကို မည်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်စပ်ကပြောလဲ၊ ထိုမီဒီယာများက မသိဘူးလား၊ မိမိပြောလိုသည်မှာ တိုင်းပြည်တွင် တောင်သူလယ်သမား ဦးကြီးများ၏ အခန်းကဏ္ဍကို ပြန်စဉ်းစားကြည့် စေလိုကြောင်း၊ အနိမ့်ဆုံးစကားလုံးဖြင့် ပြောရမည်ဆိုပါက ဂျပန်တော်လှန်ရေးတွင် တောင်သူဦးကြီးများ အသက်ပေးခဲ့သည်မှာ နည်းသလား၊ တောင်သူလယ်သမား ခေါင်းများကိုဖြတ်ပြီး စည်ပင်သာယာအမှိုက် တင်ကားထဲတွင် လှည့်ပြသည်ကို ၎င်းတို့မသိဘူးလား၊ ထိုပုံများကို မသိဘူးလား၊ တောင်သူလယ်သမားနေ့ ကို မီဒီယာများက ဂရုမစိုက်ကြကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၂၃ သို့



ATM စက်များအား အကြမ်းဖက်ဖျက်ဆီးထားမှု။

စာမျက်နှာ ၂၂၄

လွတ်လပ်စွာပြောဆိုခွင့်ကို Internet မည်သို့တိတိ နည်းပညာများ ထွန်းကားကြောင်း၊ VPN ဖြင့် ကျော်သွားပါက ရရှိကြောင်း၊ သတင်းလွတ်လပ်ခွင့်ဆိုသည်မှာ သတင်းက မူလ ကတည်းက လွတ်လပ်ခွင့်ရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိရေးသားသည့် အပေါ်တွင်သာ မူတည်ကြောင်း၊ မိမိတို့သည် ရခိုင်ကိုလည်းသွား ခဲ့ကြောင်း၊ ရခိုင်ဆို၍ ဝမ်းသာစကားပြောလိုကြောင်း၊ ယခု AA က NCA လက်မှတ်ထိုးတော့မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ရခိုင်ကိစ္စတွင် AA က တပ်မတော်နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုသည်မှာ အင်မတန် ကောင်းမွန်ကြောင်း၊ ဒါက နံပါတ်(၁) ဖြစ်ကြောင်း၊ နံပါတ်(၂)မှာ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ကလည်း မြန်မာကိုထောက်ခံကြောင်း၊ နံပါတ်(၃) အာဆီယံနိုင်ငံများကလည်း မြန်မာပြည်တွင်းရေးကို မစွက်ဖက်ဘဲ ရုရှားက ထောက်ခံကြောင်း၊ တရုတ်က ထောက်ခံကြောင်း၊ နိုင်ငံ တကာက မိမိတို့ပုံရိပ်ကို သိက္ခာချမည့်သူ တစ်ယောက်မျှ မရှိကြောင်း။

ထိုသတင်းကို မီဒီယာများရေးသားလား၊ မရေးကြကြောင်း၊ ထိုကြောင့် မိမိအနေဖြင့် ဝမ်းနည်းကြောင်း၊ မီဒီယာနှင့်ပတ်သက်ပြီး တိုင်းပြည်အကျိုးနှင့် မီဒီယာအကျိုး ယှဉ်လဲပါက မီဒီယာအကျိုးကို စွန့်လွှတ်နိုင် ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဤသည်မှာ မိမိယူချက်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆိုလိုသည်မှာ ဒေါ်လာများ၊ ရွှေများရေးကြောင်း၊ ရွှေတိုက်ဘုရားတွင် ရွှေတန်ဖိုးရှိ ၂ သောင်းနှင့် ၂ သောင်း ၃ ထောင်ကြားရှိကြောင်း၊ ရွှေတစ်တန်ကို ၄၅ ဒသမ ၅ သန်းခွဲရှိကြောင်း၊ မည်မျှတန်ဖိုးရှိမည်လဲ။

မသမာမှုလုပ်ဆောင်ပြီး ဘုရားရွှေ၊ ဘုရားငွေကို ဘုရားပစ္စည်း ငရဲမီးဆိုသည်ကိုလည်း မကြောက်ကြ ကြောင်း၊ ထိုလူတွေက အလွဲသုံးစားလုပ်သည့်အတွက်ကြောင့် ဗိုလ်ချုပ်တို့ကပြုကြောင်း၊ ဦးဖြိုးမင်းသိန်းက နာရီအော်လဲ ဘဲ သိန်းတန်ကိစ္စ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကိစ္စ လုပ်စဉ်က မယူပါဘူးဆိုပြီး ယခုကျ မောင်ပိတ်က ဝန်ခံကြောင်း၊ ထိုအရာများသည် ဆက်တိုက်လာဦးမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိပြောလိုသည်မှာ မီဒီယာ များအနေဖြင့် နောက်ထပ် သစ္စာဖောက်သည့်ကိစ္စများရှိပါက အရေးယူပေးပေးလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

Myanmar National Post သတင်းဌာနမှ အယ်ဒီတာချုပ် နောင်တော်လေးက နတ်ကောင်စီက တာဝန်ယူကတည်းက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ လုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ထိုအပေါ်မှာဆန္ဒပြုဆန္ဒပြုများ တွင် မပါသည့်ပြည်သူများက ကြိုဆိုပြီး ထောက်ခံကြသည့်သူများရှိကြကြောင်း၊ သို့သော် ဒီဘက်ပိုင်းတွင် ဝန်ကြီးတို့က ဆူပူမှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဝရမ်းထုတ်ခဲ့သူများရှိကြောင်း၊ ထိုလူများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ယနေ့အချိန်ထိ ထိန်းသိမ်းနိုင်ခြင်း မရှိသေးပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့ကလည်း ဆက်လက်ပြီး ဆူပူနေဆဲ၊ လှုံ့ဆော်နေဆဲရှိသေးသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ယခုအခြေအနေသည် မည်သည့်အတွက်ကြောင့် ကြန့်ကြာနေရသည်ကို ပြည်သူများက သိလိုနေကြပါကြောင်း မေးမြန်းသည်။

ဗိုလ်မှူးချုပ် ဇော်မင်းထွန်းက ဖမ်းခံရမ်းထုတ်ခံရသူ အတော်များများသည် မြန်မာပြည်တွင် မရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံထဲတွင် အနည်းငယ်တော့ ရှိပါကြောင်း၊ ရှိသည့်သူများကလည်း နယ်စပ်တွင် ရောက်ရှိနေကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေသူများလည်းရှိကြောင်း၊ မိမိတို့ သိထားသည့် သတင်းအရတိမ်းရှောင်နေသူပေါင်း နယ်စပ်တွင် တစ်ထောင်ကျော်နီးပါးခန့် ရှိပါကြောင်း၊ ထိုအရာများကြောင့်လည်းပါပါကြောင်း။

တချို့ကိစ္စများသည် မိမိတို့အနေဖြင့် လက်လင်းလုပ်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်လင်းလုပ်ရမည့် အရေးကြီး ကိစ္စဆိုသည်မှာ ပြည်သူလူထု၏ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံရေး၊ စေတနာ့ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အေးချမ်း သာယာရေး၊ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေသည့်အတွက် ထိုဘက်တွင် အားနည်းချက် အနည်းငယ်ရှိပါကြောင်း၊ သို့သော် မိမိတို့အနေဖြင့် ပြည်သူလူထု၏ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းသာယာရေး၊ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်မှု လုံခြုံရေးစေရေးအတွက် အမြဲတမ်း ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။

Myanmar National Post သတင်းဌာနမှ အယ်ဒီတာချုပ် နောင်တော်လေး က ယခုလက်ရှိတွင် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတိုင်း သွားနေသည့်ဆိုသော်လည်း ပြည်သူများ အမြင်တွင် ရပ်/ကျေးအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့များလည်း ပြန်လည်မတည်ဆောက်နိုင်သေးပါကြောင်း၊ မည်သည့်အချိန်ကာလတွင် ပြန်လည်အခြေချ နိုင်မှုနှင့် တိတိကျကျ ဆောင်ရွက်နိုင်မှုကို သိရှိလိုကြောင်း၊ နောက်တစ်ခုမှာ ဆန္ဒပြုမှုများနှင့် ပတ်သက်ပြီး NLD အစိုးရလက်ထက်တွင်လည်း ဆန္ဒပြုမှုများ ရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ထိုအချိန်က ဆန္ဒပြုသည့်အချိန်တွင် ဆန္ဒပြ သူများက ၎င်းတို့၏ ဆိုလိုရင်းကို တောင်းဆိုပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့ ကိုင်လိုသည့် ကြေးကြော်သက် ကိုင်စေ ကြောင်း၊ သို့သော် နိုင်ငံခေါင်းဆောင်ပုံများကို ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ပုံဖြစ်စေ၊ ဦးဝင်းမြင့်၏ပုံဖြစ်စေ မဖွယ်မရာပြုလုပ်သည်ကို မတွေ့ခဲ့ရပါကြောင်း၊ သို့သော် ယခုအခါ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်ပုံများအား မဖွယ်မရာ ပြုလုပ်ခြင်းများကို မမြင်ချင်အဆုံး တွေ့လာရပါကြောင်း၊ ယခုအခြေအနေများအပေါ် ဗိုလ်ချုပ်တို့အနေဖြင့် လူငယ်များကို ဘာများပြောချင်သည်၊ ဘာတွေလုပ်ဆောင်သွားရန် ရှိမည်ဆိုသည်ကို သိရှိလိုပါကြောင်း မေးမြန်းသည်။

ဗိုလ်မှူးချုပ် ဇော်မင်းထွန်းက ရပ်ကွက်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးဌာန အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ စုစုပေါင်း ၁၆၀၀၀ ကျော် ခန့်အပ်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုလက်ရှိတွင် ၁၄၅၀၀ ကျော် ခန့်အပ်ပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ခန့် ခန့်အပ်ပြီး ခန့်အပ်ရန် ၁၅ ရာခိုင်နှုန်း နီးပါး ကျန်နေသေးပါကြောင်း၊ ဆက်လက် ခန့်အပ်နိုင်ရေးကိုလည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။ ပုံများကိုစွဲကို မြေကြားရလျှင် နိုင်ငံခေါင်းဆောင်ပုံများကို သာမက ဆရာတော်များ၏ ပုံများကိုပါ မဖွယ်မရာပြုလုပ်နေသည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူငယ်လူရွယ်များကို မိမိအနေဖြင့် ပြောကြား လိုသည်မှာ အဓိကအားဖြင့် နိုင်ငံရေးစနစ်များ၊ စီးပွားရေးစနစ်များ၊ လူမှုရေးစနစ်များအကြောင်း စသည် ဖြင့် ကြီးကြားကျယ်ကျယ် ပြောကြားပါကြောင်း၊ မိမိပွားရေးစနစ်ဖြစ်စေ အမှန်တကယ်တွင် လူမှုရေးစနစ် အပေါ်တွင်သာ အခြေခံရပါကြောင်း၊ ဥပမာအားဖြင့် မိမိတို့ မည်မျှပင်ကြီးကြီးကျယ်ကျယ် ပြောနေစေကာမူ ထိုင်းနိုင်ငံနှင့်ယှဉ်လျှင် မိမိတို့နိုင်ငံမှာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နောက်ကျနေပါကြောင်း။

ထိုင်းနိုင်ငံတွင်လည်း ယခုကဲ့သို့ပင် ဆန္ဒပြုမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုင်း နိုင်ငံနှင့်ယှဉ်၍ ပြောနေခြင်း မဟုတ်ဘဲ အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံလည်းဖြစ် ဖြစ်စဉ်ချင်းလည်းတူ၍ ပြောပြနေခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံတွင်လည်း တပ်မတော်မှ အာဏာသိမ်းပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ရုပ်ရှင် ရုပ်ဝါဘား၏ ဆန္ဒပြုမှုများ ယခုကဲ့သို့ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း၊ မိမိတို့မြန်မာနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာ အထွန်းကားဆုံးနိုင်ငံအဖြစ် ကြွေးကြော်ကြပါကြောင်း။

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ဆန္ဒပြုသည့်အချိန်က မည်သည့်ဘုန်းကြီးပုဂ္ဂိုလ် မည်သည့်ထိုင်းလူမျိုး၊ မည်သည့်



ဆူပူအကြမ်းဖက် ဆန္ဒပြုသူများက မီးရှို့ပျက်ဆီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ထိုင်းလူငယ်က မဖွယ်မရာပြုလုပ်သည်ကို မြင်ဖူးပါသလဲ၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာနှင့် ပတ်သက်လာလျှင် ကျန်သည့်နိုင်ငံများမှ မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်အတုခိုးရုံ သင်ယူရပါကြောင်း၊ တရားတော်များ၊ သမထ၊ ဝိပဿနာများနှင့် ပတ်သက်လျှင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာကြည့်မှ၊ ရှုမှသာ ပြည့်စုံသည်ဟု ယူဆကြ ပါကြောင်း။

ယခုလိုအခြေအနေရှိသည့်နိုင်ငံတွင် လွန်ခဲ့သည့် ၁၀ နှစ်၊ အနစ် ၂၀၊ ၂၅ နှစ်ခန့်က လူငယ်များသည် ဘုန်းကြီးကျောင်းများတွင် နေခဲ့ဖူးခြင်း၊ ဗုဒ္ဓဘာသာ ယဉ်ကျေးမှုသင်တန်းများ တက်ခဲ့ဖူးခြင်းတို့ကြောင့် ၎င်းတို့၏အကျင့်စရိုက်ကို ယခု တက်ရောက်လာကြသည့် မီဒီယာများထံမှ အဆိုပါခေတ်ကို မိမိသည် သူများ သိရှိကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုနောက်ပိုင်း လူငယ်များအား ဘာသာတရားကို ရှိသေနေရမည်၊ ကိုင်းရှိုင်းနေရမည်ဟု မိမိအနေဖြင့် မဆိုလိုပါကြောင်း၊ မိမိနိုင်ငံ၏ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုစနစ်များကို အဓိကဆိုလိုခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အခြေတည်မှုသည် အဆိုပါစနစ်များအပေါ်တွင် အများကြီး မူတည်ပါကြောင်း၊ မည်သည့်နိုင်ငံရေးစနစ်၊ မည်သည့်စီးပွားရေးစနစ်ဆိုပြီး ကြီးကြီးကျယ်ကျယ်တွေ့ မပြောစေလိုပါကြောင်း၊ အထက်ပါစနစ်များမှ မခိုင်မာလျှင် မည်သည့်စနစ်မှ ခိုင်မာမည်မဟုတ်ပါကြောင်း၊ လူငယ်များအနေဖြင့် ယခုပြုသထားသည့် အကြမ်းဖက်သည့် ပစ္စည်းများကိုကိုင်၍ အကြမ်းဖက်ခြင်း၊ မီးရှို့နေခြင်းများသည် မှန်ကန်သည့်လမ်းကြောင်း ဖြစ်ပါသလားဟု ပြန်လည်သုံးသပ်ရန် လိုပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအနေဖြင့် တာဝန်ယူပြီးသည့် နောက်ပိုင်းတွင် စစ်မှန်ပြီးစည်းကမ်း ပြည့်ဝသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကိုသာ သွားမည်ဟု ရှင်းလင်းလင်းပြောထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ စစ်မှန်ပြီး စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြစ်စေရန် ရွေးကောက်ပွဲပြုလုပ်၍ အနိုင်ရပါတီကို အာဏာလွှဲ ပြောင်းပေးမည်ဟု အတိအလင်း ပြောကြားပြီးဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့အနေဖြင့် ကွန်မြူနစ်စနစ်ကို သွားနေခြင်း မဟုတ်သကဲ့သို့ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်ကို သွားနေခြင်းလည်း မဟုတ်ပါကြောင်း၊ စစ်မှန်ပြီးစည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို သွားနေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခု လူငယ်များလိုချင်နေသည့် ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ပေးနိုင်ရန် မိမိတို့အနေဖြင့် လုပ်ဆောင်နေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

သို့သော် ယခုလက်ရှိတွင် လူငယ်များအနေဖြင့် ဘာကိုလိုချင်၍ ယခုကဲ့သို့ အခြေအနေမျိုး ဖြစ်ပေါ် စေရန် လုပ်ဆောင်နေသည်ကို နားမလည်နိုင်ပါကြောင်း၊ နောက်ကွယ်မှ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်ပေးနေသည့် သူများထံမှ အဖမ်းခံရသူ တော်တော်များပါကြောင်း၊ လူငယ်များသာ သေကျေ၊ ဒဏ်ရာရရှိခြင်း ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လူငယ်များအနေဖြင့် ယခုကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ပြန်လည်ဆန်းစစ်၊ သုံးသပ်ကြစေလိုသည်ဟု တောင်းဆိုခြင်း အကြံပေးလိုကြောင်း၊ ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

Myanmar National Post သတင်းဌာနမှ အယ်ဒီတာချုပ် နောင်တော်လေး က လူငယ်များ ဆုံးရှုံး ရသည့်ဖြစ်စေ၊ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေသည့် တပ်မတော်သားနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဆုံးရှုံးရသည့်ဖြစ်စေ တိုင်းပြည်အတွက် အမြတ်မရှိ၊ အရှုံးချည်းသာ ဖြစ်နေပြီး လူငယ်များနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသာ ထိပ်တက်တွေ့နေရပါကြောင်း၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ချေမှုန်းသည့်အခါ လူငယ်များထိခိုက်ပြီး လူငယ် များဘက်မှ ပြန်ပြီးတုံ့ပြန်သည့်အခါ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အသက်ဆုံးရှုံးရပါကြောင်း၊ ယခုလို အခြေ အနေမျိုးတွင် အဓိကတာဝန်ရှိသည့်လူများ၊ လှုံ့ဆော်သူများ၊ ဝရမ်းထုတ်ထားသည့် ခုနစ်ယောက်၊ CRPH အဖွဲ့ဝင်များ၊ ယင်းအဖွဲ့များကို မထိန်းသိမ်းနိုင်လျှင် လူငယ်များနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဆုံးရှုံးနေ ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများအတွက် မည်သို့ပြောကြားလိုသည်ကို သိလိုကြောင်းမေးမြန်းသည်။

ဗိုလ်မှူးချုပ် ဇော်မင်းထွန်းက ယင်းအမြင်မှာ ဟုတ်ပါကြောင်း၊ ယင်းအမြင် မှန်သည်ဟုပြောရခြင်းမှာ ပထမဦးဆုံးအခြေအနေမှာ တပ်မတော်က တာဝန်ယူလိုက်ပြီးသည့်အခြေအနေတွင် ဆန္ဒပြုမှုများအတွက် တပ်မတော်အကြီးအကဲအနေဖြင့် ပြောကြားသည်မှာ ငြိမ်းချမ်းစွာဆန္ဒပြုမှုဆိုလျှင် တရားဥပဒေအတိုင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆူပူမှုဖြစ်လာမည်ဆိုပါက အနည်းဆုံးအင်အား၊ အနိမ့်ဆုံးအဆင့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုလိုဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းအပေါ် အားလုံးသည် ဖမ်းဆီးမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်သည်များ မြင် ရှိပါကြောင်း၊ ယခုလိုဆောင်ရွက်မှုအပေါ် လစ်ဟာသွားသည်များလည်း ရှိကြောင်းရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ ဥပမာပြောရမည့်ဆိုလျှင် လှုံ့ဆော်သူများထံတွင် ပါနေသော CRPH အဖွဲ့ဝင်များထံတွင် ပါနေသောလူများကို ထိန်းသိမ်းပါကြောင်း၊ လှုံ့ဆော်သည့် မေးမြန်းမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ပြန်လည်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့ သည့်အခါ ပိုဆုံးခဲ့ပါကြောင်း။

မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ လောလောဆယ်အခြေအနေတွင် ဆန္ဒပြုမှုများနှင့် ဆူပူမှုဖြစ်စဉ်များ လျော့ကျနေ သည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့သော် ထပ်မံဖြစ်ပွားအောင် လှုံ့ဆော်မှုများ လုပ်ဆောင်နေသည်လည်း ရှိကြောင်း၊ လှုံ့ဆော်နေသူများကို အဓိကထားပြီး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်သည့်အခါ မိမိတို့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတည်း တတ်နိုင်တာရှိပြီး တချို့အရာများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရမည့် ကိစ္စများကိုလည်း လုပ်ဆောင်လျက်ရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၈ ရက်

၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပ ပြုလုပ်သည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်နှင့် အရာတော်မြို့နယ်တို့၏ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများနှင့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ထုတ်ယူ/ ရရှိ/ သုံးစွဲ/ လက်ကျန် မြေပြင်အခြေအနေများကို စစ်ဆေးခဲ့သည်။

၂။ မြို့နယ်အလိုက် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်သည်-

မြို့နယ်အလိုက် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ စစ်ဆေးတွေ့ရှိမှု

စဉ်	မြို့နယ်နှင့် မဲရုံအရေအတွက်	မြို့နယ် ကော်မရှင် စာရင်း	လဝက စာရင်း	နိုင်ငံသား စိစစ်ရေး ကော်မရှင်တို့ မဲစာရင်းတွင် ပါဝင် နေသူများ	နိုင်ငံသား စိစစ်ရေး ကော်မရှင် တည်းဖြင့် မဲစာရင်း ၂ ကြိမ် ပါဝင် နေသူများ	နိုင်ငံသား စိစစ်ရေး ကော်မရှင် တည်းဖြင့် မဲစာရင်း ၂ ကြိမ် ပါဝင် နေသူများ
၁	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် မဲရုံပေါင်း ၉၆ ရုံ	၁၀၉၂၁၉	၈၀၈၆၅	၆၇၂၈	၄၆၉	၉၆၃၀
၂	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အရာတော်မြို့နယ် မဲရုံပေါင်း ၁၂၃ ရုံ	၁၄၂၃၆၆	၁၁၁၈၁၂	၁၇၀၈၂	၁၀၄၆	၁၅၆၅၆

၃။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပုဒ်မ ၅၃ အရ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး၊ ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်နှင့် အရာတော်မြို့နယ်တို့၏ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ တွင် အသုံးပြုခဲ့သည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ထုတ်ယူ/ ရရှိ/ သုံးစွဲ/ လက်ကျန် အခြေအနေများကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အလိုက် ယခင်မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲကြွေနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ရုံးတပ်ဖွဲ့မှူး၊ မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးတို့နှင့်အတူ မြေပြင်ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၄။ မြေပြင်စစ်ဆေးချက်များအရ အဆိုပါ ၂ မြို့နယ်တွင် မဲရုံပေါင်း ၂၁၉ ရုံ စုစုပေါင်း ထုတ်ယူရရှိခဲ့သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက်မှာ ၂၀၂၁၃ ဖြစ်ပြီး၊ မဲပေးအသုံးပြုခဲ့သော လက်မှတ်ဖြတ်ပိုင်းများမှာ ၂၀၃၀၇၄ ၊ ကျန်ရှိရမည့်အရေအတွက်မှာ ၇၈၁၄၉ ၊ မြေပြင်လက်ကျန် ၇၁၃၃၄ ဖြစ်ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိ ရသည်။ ကွာခြားချက်အနေဖြင့် ကျန်ရှိရမည့် အရေအတွက်ထက် လျော့နည်းပျောက်ဆုံးနေသော မဲလက်မှတ်အရေအတွက် ၇၄၃၃၄ ဖြစ်ပြီး၊ အပိုတွေ့ရှိရသော မဲလက်မှတ်အရေအတွက်မှာ ၆၁၀ ဖြစ်သည်။ မြို့နယ်အလိုက် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ လျော့နည်း ပျောက်ဆုံးခြင်း၊ တရားမဝင်အပိုရရှိနေခြင်းတို့ကို တွေ့ရှိရသည်။ မြို့နယ်အလိုက် စိစစ်တွေ့ရှိချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-

မြို့နယ်အလိုက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ မြေပြင်စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်

စဉ်	မြို့နယ်	မဲရုံ ပေါင်း	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရမည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
							ပျောက် ဆုံး	ပို
၁	ဆားလင်းကြီး	၉၆	၁၂၁၃၈၉	၈၉၅၈၅	၃၁၈၀၄	၃၀၇၈၂	၁၄၂၁	၃၉၉
၂	အရာတော်	၁၂၃	၁၅၉၈၃၄	၁၁၁၄၈၁	၄၆၃၄၅	၄၀၅၅၂	၆၀၂	၂၁၉
	စုစုပေါင်း	၂၁၉	၂၈၁၂၂၃	၂၀၃၀၇၄	၇၈၁၄၉	၇၁၃၃၄	၇၄၃၃၄	၆၁၀

ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် မြေပြင်စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်

၅။ မြေပြင်စစ်ဆေးချက်များအရ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်တွင် ရပ်ကွက် ၃ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၃ ခု အုပ်စု၊ မဲရုံပေါင်း ၉၆ ရုံ၊ ထုတ်ယူရရှိခဲ့သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက်မှာ ၂၁၃၈၉ ဖြစ်ပြီး၊ မဲပေးအသုံးပြုခဲ့သော လက်မှတ်ဖြတ်ပိုင်းများမှာ ၈၉၅၈၅၊ ကျန်ရှိရမည့်အရေအတွက်မှာ ၃၁၈၀၄ ဖြစ်သော်လည်း မြေပြင်လက်ကျန် ၃၀၇၈၂ ဖြစ်ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါသည်။ မဲရုံများအလိုက် မဲလက်မှတ် အပိုများနှင့် ပျောက်ဆုံးနေမှုများ တွေ့ရှိရပြီး စိစစ်တွေ့ရှိချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်သည်-

စဉ်	အကြောင်းအရာ	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရမည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
						ပျောက် ဆုံး	ပို
၁	ရပ်/ကျေး မဲလက်မှတ်	၁၁၄၇၉၉	၈၉၃၂၈	၂၅၄၇၁	၂၄၅၀၀	၁၃၇၀	၃၉၉

၂	မြို့နယ်ကြိုတင်မဲလက်မှတ်	၂၅၇	၂၅၇				
၃	မြို့နယ်လက်ကျန်မဲလက်မှတ်	၆၃၃၃		၆၃၃၃	၆၂၈၂	၅၁	
	မြို့နယ်ချုပ်စုစုပေါင်း	၁၂၁၃၈၉	၈၉၅၈၅	၃၁၈၀၄	၃၀၇၈၂	၁၄၂၁	၃၉၉

၆။ ဆားလင်းကြီးမြို့နယ်၊ ရပ်ကွက် ၃ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၃ ခု အုပ်စုရှိ မဲရုံ ၉၆ ရုံတို့တွင် မဲလက်မှတ်အရေအတွက် ၁၄၂၁ ပျောက်ဆုံးနေပြီး မဲလက်မှတ် ၃၉၉ အပိုတွေ့ရှိရပါသည်။

၇။ ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဆန္ဒမဲလက်မှတ် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုအလိုက် မြေပြင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရမည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
						ပျောက် ဆုံး	ပို
၁	အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်	၁၈၀၀	၁၃၀၇	၄၉၃	၄၉၃		
၂	အမှတ် (၂) ရပ်ကွက်	၁၄၅၀	၁၁၅၂	၂၉၈	၂၉၈		
၃	အမှတ် (၃) ရပ်ကွက်	၁၉၀၀	၁၅၆၂	၃၃၈	၃၃၈		
၄	ကျားတက်ကျေးရွာအုပ်စု	၃၉၀၀	၂၈၆၆	၁၀၃၄	၉၈၄	၅၀	
၅	ကျွဲခိုတောကျေးရွာအုပ်စု	၁၆၅၀	၁၃၅၄	၂၉၆	၂၉၆		
၆	ကျိုင်းခမောက်ကျေးရွာအုပ်စု	၁၈၅၀	၁၃၂၅	၅၂၅	၅၂၅		
၇	ကျောက်မျက်ကျေးရွာအုပ်စု	၄၆၀၀	၃၈၂၃	၇၇၇	၇၇၃	၄	
၈	ခွန်သာကျေးရွာအုပ်စု	၂၁၀၀	၁၄၁၂	၆၈၈	၆၈၈		
၉	ချောင်းရိုးကျေးရွာအုပ်စု	၆၀၀	၄၄၅	၁၅၅	၁၅၅		
၁၀	ငါးခုနံကျေးရွာအုပ်စု	၃၃၅၀	၂၅၉၈	၇၅၂	၇၅၂		
၁၁	ဆုံတားကျေးရွာအုပ်စု	၂၂၅၀	၁၇၁၇	၅၃၃	၅၃၃		
၁၂	ဆားထုံးကျေးရွာအုပ်စု	၃၄၅၀	၂၇၅၂	၆၉၈	၆၉၈		
၁၃	ဆားခါးကျေးရွာအုပ်စု	၁၇၀၀	၁၂၇၂	၄၂၈	၄၂၈	၁၀	
၁၄	စီးချိုင်းကျေးရွာအုပ်စု	၁၃၅၀	၉၈၈	၃၆၂	၃၆၂		
၁၅	စီးပုနီ(တောင်)ကျေးရွာအုပ်စု	၁၃၀၀	၉၈၈	၃၁၂	၃၁၂		
၁၆	စီးပုနီ(မြောက်)ကျေးရွာအုပ်စု	၁၇၅၀	၁၃၇၉	၃၇၁	၃၇၁		
၁၇	ညောင်ပင်တိုကျေးရွာအုပ်စု	၁၃၅၀	၁၀၁၀	၃၄၀	၂၄၀	၁၀၀	
၁၈	ညောင်ပင်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု	၅၂၀၀	၄၂၁၈	၉၈၂	၁၀၃၂		၅၀
၁၉	တရားကျေးရွာအုပ်စု	၂၇၀၀	၁၉၇၇	၇၂၃	၇၂၃		
၂၀	တုံကျေးရွာအုပ်စု	၂၅၀၀	၂၀၅၃	၄၄၇	၃၉၇	၅၀	
၂၁	တောင်ပလူကျေးရွာအုပ်စု	၃၂၅၄	၂၈၅၂	၄၀၂	၃၄၇	၅၅	
၂၂	ထန်းစင်ကျေးရွာအုပ်စု	၃၉၀၀	၂၉၆၈	၉၃၂	၈၈၂	၅၀	
၂၃	ဒူးထောက်ကျေးရွာအုပ်စု	၁၅၅၀	၁၂၉၂	၂၅၈	၂၅၈	-	
၂၄	ဒုံးတောကျေးရွာအုပ်စု	၆၃၄၅	၄၉၈၆	၁၃၅၉	၁၁၆၂	၁၉၇	
၂၅	နွေကူးတိုကျေးရွာအုပ်စု	၂၅၀၀	၁၉၅၅	၅၄၅	၅၄၅		
၂၆	ပေါင်းဝကျေးရွာအုပ်စု	၁၄၅၀	၁၀၈၃	၃၆၇	၃၆၇		
၂၇	ပန်းထူးကျေးရွာအုပ်စု	၂၉၅၀	၂၂၀၈	၇၄၂	၇၃၈	၄	
၂၈	ဖလန်ကန်ကျေးရွာအုပ်စု	၃၃၀၀	၂၆၀၅	၆၉၅	၆၉၆	၁	
၂၉	ဖောင်းကတကျေးရွာအုပ်စု	၅၂၅၀	၄၃၀၂	၉၄၈	၈၄၈	၁၀၀	
၃၀	ဘုတ်စုကျေးရွာအုပ်စု	၂၂၅၀	၁၇၁၇	၅၃၃	၅၃၃		
၃၁	ဘိုက်သာရက်ကျေးရွာအုပ်စု	၁၁၀၀	၈၁၀	၂၉၀	၂၉၀		
၃၂	မတောင့်တကျေးရွာအုပ်စု	၂၁၀၀	၁၆၀၅	၄၉၅	၄၄၅	၅၀	

စာမျက်နှာ ၂၅ မှ

စဉ်	ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရစ်မည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
						ပျောက် ဆုံး	ပို
၃၃	မိုးကြိုးပြင်ကျေးရွာအုပ်စု	၅၅၀၀	၄၃၃၄	၁၁၆၆	၉၆၆	၂၀၀	
၃၄	မြေစွန်းကျေးရွာအုပ်စု	၃၁၅၀	၂၄၀၇	၇၄၃	၇၄၃		
၃၅	ရေမိန့်ကျေးရွာအုပ်စု	၁၂၀၀	၁၀၄၂	၁၅၈	၁၅၈		
၃၆	ရုံးပင်ရိုးကျေးရွာအုပ်စု	၁၈၅၀	၁၂၆၈	၅၈၂	၂၃၂	၃၅၀	
၃၇	ရွှေသမင်ကျေးရွာအုပ်စု	၂၄၀၀	၁၅၄၇	၈၅၃	၈၅၃		
၃၈	ရွှေသမင်ကျေးရွာအုပ်စု	၁၈၀၀	၁၁၉၇	၆၀၃	၄၅၃	၁၅၀	
၃၉	ရွှေရှည်ကျေးရွာအုပ်စု	၇၀၀၀	၅၇၈၀	၁၂၂၀	၁၄၂၀	၂၀၀	
၄၀	လက်ပတောင်းကျေးရွာအုပ်စု	၃၄၅၀	၂၈၇၈	၅၇၂	၅၇၂	၀	
၄၁	လင်းစကျက်ကျေးရွာအုပ်စု	၃၃၀၀	၂၂၄၄	၁၀၅၆	၁၁၅၄	၉၈	
၄၂	သမ္မတကျေးရွာအုပ်စု	၂၄၅၀	၂၀၅၀	၄၀၀	၄၅၀	၅၀	
ရပ်ကွက်/ကျေးရွာချုပ်စုစုစုပေါင်း		၁၁၄၇၉၉	၈၉၃၂၈	၂၅၄၇၁	၂၄၅၀၀	၁၃၇၀	၃၉၉
မြို့နယ်ကြိုတင်မဲလက်မှတ်		၂၅၇	၂၅၇				
မြို့နယ်လက်ကျန်မဲလက်မှတ်		၆၃၃၃		၆၃၃၃	၆၂၅၂	၅၁	
မြို့နယ်ချုပ်စုစုစုပေါင်း		၁၂၁၃၈၉	၈၉၅၈၅	၃၁၈၀၄	၃၀၇၈၂	၁၄၂၁	၃၉၉

အရာတော်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆန္ဒမဲလက်မှတ် မြေပြင်စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်

၈။ မြေပြင်စစ်ဆေးချက်များအရ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အရာတော်မြို့နယ်တွင် ရပ်ကွက် ၃ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၃၉ အုပ်စု၊ မဲရုံပေါင်း ၁၂၃ ရုံ၊ ထုတ်ယူရရှိခဲ့သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ် အရေအတွက်မှာ ၁၅၉၈၄၄ ဖြစ်ပြီး၊ မဲပေးအသုံးပြုခဲ့သော လက်မှတ်ဖြတ်ပိုင်းများမှာ ၁၁၃၄၈၉၊ ကျန်ရှိရမည့် အရေအတွက်မှာ ၄၆၄၄၅ ဖြစ်သော်လည်း မြေပြင်လက်ကျန် ၄၀၅၅၂ ဖြစ်ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါသည်။ မဲရုံများအလိုက် မဲလက်မှတ်အပိုများနှင့် ပျောက်ဆုံးနေမှုများ တွေ့ရှိရပြီး စိစစ်တွေ့ရှိချက်များမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်သည် -

စဉ်	အကြောင်းအရာ	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရစ်မည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
						ပျောက် ဆုံး	ပို
၁	ရပ်/ကျေး မဲလက်မှတ်	၁၅၆၂၅၄	၁၁၃၀၀၉	၄၃၂၅၅	၃၇၄၅၂	၆၀၂	၂၁၉
၂	မြို့နယ်ကြိုတင်မဲလက်မှတ်	၄၈၀	၄၈၀				
၃	မြို့နယ်လက်ကျန်မဲလက်မှတ်	၃၁၀၀		၃၁၀၀	၃၁၀၀		
မြို့နယ်ချုပ်စုစုစုပေါင်း		၁၅၉၈၃၄	၁၁၃၄၈၉	၄၆၄၄၅	၄၀၅၅၂	၆၀၂	၂၁၉

၉။ အရာတော်မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက် ၃ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၃၉ အုပ်စုရှိ မဲရုံ ၁၂၃ ရုံတွင် မဲလက်မှတ်အရေအတွက် ၆၀၂ ပျောက်ဆုံးနေပြီး မဲလက်မှတ် ၂၁၉ အပို တွေ့ရှိရပါသည်။

၁၀။ အရာတော်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဆန္ဒမဲလက်မှတ် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုအလိုက် မြေပြင် စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

စဉ်	ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာအုပ်စု	ထုတ်ယူ ရရှိ	အသုံးပြု	ကျန်ရစ်မည့် မဲလက်မှတ်	မြေပြင် လက်ကျန်	ကွာခြားချက်	
						ပျောက် ဆုံး	ပို
၁	အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်	၄၂၅၀	၂၇၃၄	၁၅၁၆	၁၀၁၆	၅၀၀	
၂	အမှတ် (၂) ရပ်ကွက်	၂၆၀၀	၁၈၅၄	၇၄၆	၇၄၆		
၃	အမှတ် (၃) ရပ်ကွက်	၂၄၅၀	၁၆၀၇	၈၄၃	၇၉၂	၅၁	
၄	ကန်သာကျေးရွာအုပ်စု	၃၄၀၀	၂၅၆၆	၈၃၄	၈၃၄		
၅	ကမ်းဖြူကျေးရွာအုပ်စု	၅၁၅၀	၃၄၅၂	၁၆၉၈	၁၄၄၉	၂၄၉	

၆	ကျောက်ပျောက်ကျေးရွာအုပ်စု	၂၈၀၀	၂၂၃၃	၅၇၇	၅၇၇		
၇	ငွေတွင်းရွာကျေးရွာအုပ်စု	၂၉၀၀	၂၃၅၁	၅၄၉	၅၄၉		
၈	ဆင်တလည်ကျေးရွာအုပ်စု	၁၃၅၀	၉၆၇	၃၈၃	၃၃၃	၅၀	
၉	ဇရစ်ကျေးရွာအုပ်စု	၂၁၅၀	၁၅၈၇	၅၆၃	၅၆၃		
၁၀	ညောင်ခြေထောက်ကျေးရွာအုပ်စု	၃၅၅၀	၂၇၃၃	၈၃၇	၆၃၇	၂၀၀	
၁၁	ဒုံခစ်ကျေးရွာအုပ်စု	၂၆၀၀	၁၇၀၁	၈၉၉	၈၉၉		
၁၂	မလဲသာကျေးရွာအုပ်စု	၇၅၀၀	၆၃၉၄	၁၁၀၆	၈၆၂	၂၄၄	
၁၃	မကျီးစောက်ကျေးရွာအုပ်စု	၃၁၀၀	၂၂၉၁	၈၀၉	၈၀၉		
၁၄	မင်းကျေးရွာအုပ်စု	၃၀၅၀	၂၄၀၈	၆၄၂	၄၄၂	၂၀၀	
၁၅	မြန်ကန်ကျေးရွာအုပ်စု	၂၄၀၀	၁၇၆၀	၆၄၀	၆၄၀		
၁၆	ဝါးတန်းကျေးရွာအုပ်စု	၆၂၀၀	၄၀၈၉	၂၁၁၁	၁၄၆၁	၆၅၀	
၁၇	ပျော်ပုံကျေးရွာအုပ်စု	၂၆၀၀	၂၀၇၈	၅၂၂	၅၂၂		
၁၈	ဝါးရောင်းကျေးရွာအုပ်စု	၈၂၅၀	၆၇၄၁	၁၅၀၉	၁၄၅၉	၅၀	
၁၉	ဝက်ခဲကျေးရွာအုပ်စု	၂၈၀၀	၂၁၈၇	၆၁၃	၇၁၃	၁၀၀	
၂၀	သလဲဘာကျေးရွာအုပ်စု	၄၅၀၀	၃၂၀၀	၁၃၀၀	၁၂၀၀	၁၀၀	
၂၁	သခွပ်ပင်လယ်ကျေးရွာအုပ်စု	၃၁၅၀	၂၁၂၇	၁၀၂၃	၉၇၃	၅၀	
၂၂	ကျွန်းတောကျေးရွာအုပ်စု	၁၀၅၀	၇၉၃	၂၅၇	၂၅၇		
၂၃	ကိုင်းကျေးရွာအုပ်စု	၂၅၀၀	၁၇၈၁	၇၁၉	၇၁၉		
၂၄	ခင်သာကျေးရွာအုပ်စု	၃၂၀၀	၂၅၄၉	၆၅၁	၆၅၃	၂	
၂၅	မြင်ပင်ကျေးရွာအုပ်စု	၅၂၅၀	၂၉၄၅	၂၃၀၅	၁၆၀၅	၇၀၀	
၂၆	ငှက်ပျောမြဲကျေးရွာအုပ်စု	၃၇၅၀	၂၈၈၄	၈၆၆	၈၁၆	၅၀	
၂၇	နောင်ကြီးအိုင်ကျေးရွာအုပ်စု	၅၈၀၀	၃၇၁၉	၂၀၈၁	၁၉၉၁	၉၀	
၂၈	နေရာခင်းကျေးရွာအုပ်စု	၂၆၅၀	၂၀၂၃	၆၂၇	၅၇၇	၅၀	
၂၉	ဘောင်းကျကျေးရွာအုပ်စု	၃၀၀၀	၂၆၂၅	၃၇၅	၄၉၂	၁၁၇	
၃၀	မကျီးကန်ကျေးရွာအုပ်စု	၈၇၅၀	၆၄၄၄	၂၃၀၆	၂၂၀၆	၁၀၀	
၃၁	မှော်တောကျေးရွာအုပ်စု	၃၉၅၀	၂၅၂၂	၁၄၂၈	၇၂၈	၇၀၀	
၃၂	ရသစ်ကျေးရွာအုပ်စု	၅၇၅၀	၄၀၂၄	၁၇၂၆	၁၆၂၆	၁၀၀	
၃၃	ရေယိုကျေးရွာအုပ်စု	၅၄၀၀	၃၇၁၁	၁၆၈၉	၁၄၁၇	၂၂၃	
၃၄	ရဲချင်းကျေးရွာအုပ်စု	၃၂၀၀	၁၈၅၇	၁၃၄၃	၉၄၃	၄၀၀	
၃၅	ရှားကုန်းကျေးရွာအုပ်စု	၂၂၀၀	၁၇၄၈	၄၅၂	၄၅၂		
၃၆	လိန်လှကျေးရွာအုပ်စု	၃၅၀၀	၂၂၃၁	၁၂၆၉	၉၁၉	၃၅၀	
၃၇	ဝါးတောမကျေးရွာအုပ်စု	၅၈၅၀	၄၀၃၆	၁၈၁၄	၁၈၁၄		
၃၈	အုပ်ရှင်းကြီးကျေးရွာအုပ်စု	၂၆၅၀	၂၁၅၆	၄၉၄	၄၉၄		
၃၉	အုပ်ရှစ်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု	၅၈၅၀	၄၂၆၉	၁၅၈၁	၁၄၇၉	၁၀၂	
၄၀	သစ်ကျင်းကြီးကျေးရွာအုပ်စု	၂၀၀၀	၁၂၈၉	၇၁၁	၂၁၁	၅၀၀	
၄၁	အောင်သာကျေးရွာအုပ်စု	၁၇၀၀	၁၃၁၁	၃၈၉	၃၈၉		
၄၂	တောင်မွှားကျေးရွာအုပ်စု	၁၅၀၀	၁၀၆၂	၄၄၂	၄၃၈	၄	
ရပ်ကွက်/ကျေးရွာချုပ်စုစုစုပေါင်း		၁၅၆၂၅၄	၁၁၃၄၈၉	၄၆၄၄၅	၄၀၅၅၂	၆၀၂	၂၁၉
မြို့နယ်ကြိုတင်မဲလက်မှတ်		၄၈၀	၄၈၀				
မြို့နယ်လက်ကျန်မဲလက်မှတ်		၃၁၀၀		၃၁၀၀	၃၁၀၀		
မြို့နယ်ချုပ်စုစုစုပေါင်း		၁၅၉၈၃၄	၁၁၃၄၈၉	၄၆၄၄၅	၄၀၅၅၂	၆၀၂	၂၁၉

တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီး၌ (၇၆) နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနား အဆင့်တိုးမြှင့်ခြင်းနှင့် ဆုပေးပွဲများ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

(၇၆) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြ အခမ်းအနားများကို မတ် ၂၇ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မြောက်ပိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အရှေ့ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အရှေ့အလယ်ပိုင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ ဩဂိုဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အနောက်တောင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နှင့် တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တို့၌ အသီးသီးကျင်းပ ပြုလုပ်ကြရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အလိုက် တိုင်းမှူးများက တက်ရောက် မိန့်ခွန်းပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် (၇၆) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် စစ်သည်တော်ကျင့်ဝတ်ပြိုင်ပွဲများတွင် ပထမဆုရရှိကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်များနှင့် အဆင့်တိုးမြှင့်ခြင်းခံရသည့် စစ်သည်များကို တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကိုယ်စား သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှ တိုင်းမှူးများက အဆင့်တံဆိပ်များ၊ ဂုဏ်ထူးဆောင် လက်မှတ်နှင့် ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၌ အမျိုးသား တစ်ဦးနှင့် “မြတောင်” ကျောင်းတိုက်အတွင်းမှ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များတွင် အသုံးပြုမည့် ပစ္စည်းကိရိယာများ သိမ်းဆည်းရမိ



နေပြည်တော် မတ် ၂၈

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် မဟာအောင်မြေမြို့နယ် ၈၅ x ၃၅ လမ်းရှိ “မြတောင်” ကျောင်းတိုက်အနီးတွင် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိစဉ် ကျောင်းတိုက်တောင်ဘက် မုခ်အနီး၌ သူရဇိုး (ခ) စိုးသူ (၃၀)နှစ် (ဘ)ဦးအောင်ထူးအား မသင်္ကာဖွယ်တွေ့ရှိရသဖြင့် သွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့ရာ ၎င်းလူငယ်ထားသည့် ကျောပိုးအိတ်အတွင်းမှ လက်လုပ်မိုင်း ၃ လုံး၊ ကျည်ကာအင်္ကျီ ၁ ထည်၊ လက်အိတ် ၁ ထုပ်၊ ကင်းဘက်မိနပ် ၂ ရန်၊ လေးခွ ၁ လက်၊ ခူးကာ ၄ ခု၊ တံတောင်ကာ ၃ ခု၊ ဖန်ဂေါ်လီ အလုံး ၃ ခုနှင့် ဦးထုပ် ၂ လုံးတို့အား တွေ့ရှိသိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် သူရဇိုးအား လိုအပ်သော စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ရေး ထိန်းသိမ်းထားရှိခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေစဉ် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့ကို ကျောင်းတိုက်ဘက်မှ

အမျိုးသား ၁ ဦး (စိစစ်ခဲ)က လက်လုပ်မိုင်း ၁ လုံးဖြင့် ပစ်ပေါက်ခဲ့သဖြင့် ပေါက်ကွဲခဲ့ရာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် ၁ ဦးတွင် နူးထိမှန်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့၍ “မြတောင်” ကျောင်းတိုက်ဆရာတော်အား ခွင့်ပြုချက် တောင်းခံကာ ကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ အဆောင်များကို ဝင်ရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များတွင် အသုံးပြုသည့် မိုင်း ၃၀ ချပ်၊ ဦးထုပ်မျိုးစုံ ၇ လုံး၊ ကျည်ကာအင်္ကျီ ၅ ထည်၊ Hand Speaker ၂ လုံး၊ မျက်မှန် အလက် ၁၀၀၊ ယာဉ်နံပါတ်ပြား ၆ ခုနှင့် နိုင်ငံတော်ဆန့်ကျင်ရေးစာသားပါ လက်ကိုင်ဆိုင်ဆုံးဘုတ်များကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ (ဝဲပုံ) အထက်ပါဖြစ်စဉ်များမှ ဖမ်းဆီးရမိသည့် သူရဇိုး (ခ) စိုးသူနှင့် ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များတွင် အသုံးပြုမည့်ပစ္စည်းများ သိုလှောင်သိမ်းဆည်းထားသူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဖော်ထုတ်အရေးယူနိုင်ရေး စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်နှင့် မြန်အောင်မြို့နယ်တွင် ဆူပူအကြမ်းဖက်သူများက အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၊ ရဲကင်းစခန်းများနှင့် အဆောက်အအုံများအား မီးရှို့ ဖျက်ဆီး

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာစံမြို့နယ် မင်းတဲအိကင်းရပ်ကွက် ၁၉ လမ်းနှင့် ၈၉ လမ်းထောင့်ရှိ ရပ်ကွက်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးကို မတ် ၂၇ ရက် ည ၈ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်တွင် ဆူပူအကြမ်းဖက်သူ အင်အား ၁၅၀ ခန့်က မီးပူလင်းများ၊ မီးကွင်းများဖြင့် လာရောက်ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ မီးလောင်မှုစတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အဆိုပါမီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားရာနေရာသို့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ပြီးသော်လည်း ၂၉ နာရီ မိနစ် ၂၀ ခန့်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့ကြောင်းနှင့် မီးလောင်ကျွမ်းမှုကြောင့် သူပိုင်၊ ပျဉ်ခင်း မြေစိုက် နှစ်ထပ်ရုံး မီးလောင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ အလားတူ ယနေ့ နံနက် ၂ နာရီခွဲခန့်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ (၉၄) ရပ်ကွက်၊ ယုဇနအိမ်ရာ B ဘလောက်၊ ဝိတောက်လမ်းရှိ ပေ ၃၀ ပတ်လည်ခန့်ရှိ တစ်ထပ်သုံးထပ် အုတ်ကာအဆောက်အအုံကို ဆူပူအကြမ်းဖက်သူ

လူတစ်စုက မီးရှို့ခဲ့မှုကြောင့် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အဆိုပါမီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားရာနေရာသို့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးသတ်ယာဉ် နှစ်စီးဖြင့် သွားရောက်ပြီးသော်လည်း နံနက် ၃ နာရီခန့်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ ထိုအတူ ယနေ့နံနက် ၂ နာရီခွဲခန့်တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြန်အောင်မြို့နယ် အင်ပင်မြို့၊ ဘန်ဘွေးကုန်းကျေးရွာရှိ ယာယီရဲကင်းစခန်းကို ဆူပူအကြမ်းဖက်သူလူတစ်စုက မီးရှို့ခဲ့မှုကြောင့် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက ပိုင်းဝန်းမီးငြိမ်းသတ်ခဲ့သဖြင့် နံနက် ၃ နာရီခန့်တွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ အထက်ပါမီးလောင်မှုဖြစ်စဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဦးဆောင်သူများနှင့် ပါဝင်ပတ်သက်သူများအား တရားဥပဒေနှင့်အညီ ထိထိရောက်ရောက်အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် အမြန်ဆုံးဖမ်းဆီးရမိရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများဆောင်ရွက်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် လက်နက်များနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

ဆူပူအကြမ်းဖက်သူများ အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် လက်နက်များနှင့် ပစ္စည်းများ သိုလှောင်ထားမှုနှင့် ကိုင်ဆောင်မှုများကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက စစ်ဆေးရာမှ သတင်းဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မတ် ၂၇ ရက်တွင် တောင်ကြီးမြို့၊ သစ်တောရပ်ကွက်၊ အရှေ့မြို့ပတ်လမ်းအတိုင်း မောင်းနှင်လာသည့် မသင်္ကာဖွယ် ဆိုင်ကယ် နှစ်စီးအား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာမှ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးခြင်း(၁) ဦး၊ ထက်အောင်လင်း(၁) ဦး၊ ဦးမိုးနိုင်(၁) ဦးနှင့် ဖြင့်မြတ်အောင် (၁) (စိစစ်ဆဲ) တို့ သုံးဦးကို လက်လုပ်မိုင်း နှစ်လုံး၊ ယမ်းထုပ် နှစ်ထုပ်၊ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများ လုပ်ဆောင်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် အခြားဆက်စပ်ပစ္စည်းများဖြင့် လည်းကောင်း၊ ၎င်းတို့ သုံးဦး၏ ထွက်ဆိုအရ ကျောင်းကြီးစုရပ်ကွက်၊ ဖရင့်တောင်လမ်း၊ အိမ်အမှတ် (၄၀/၁၅၇) နှင့် ဝါးပြားတောင်၊ နယ်မြေ(၇)၊ စံပယ်လမ်း၊ အိမ်အမှတ် (၈/၃၇၇) တို့မှ လေသေနတ် နှစ်လက်၊ မီးစာတပ်ထားသည့် ဓာတ်ဆီပုလင်း ၁၃၄ လုံး၊ ဓား နှစ်ချောင်း၊ ဒူးလေး

တစ်လက်၊ အသံမိုင်း သုံးလုံး၊ အခြားဆက်စပ်ပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း၊ တွံတေးမြို့နယ်၊ ရွှေဆံတော် ဘုရားလမ်းနှင့် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းလမ်းကြားတိုင်း အကာဟိန်း (၁) ဦးသန်းလွင် မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်ပေါ်၌ တင်ဆောင်လာသည့်အိတ်အတွင်းမှ လေသေနတ်တစ်လက်၊ အခြားဆက်စပ်ပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း၊ ဟားခါးမြို့၊ ဈေးဟောင်းရပ်ကွက်၊ ခရစ်ယာန်ရိုဏ်းပေါင်းစုံ ကျောက်ဘုရားကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ ကာဆင်ခန်းမ၌ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုတွင် အသုံးပြုသည့် ပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းရမိခဲ့သည်။

အလားတူ ယနေ့တွင် အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ကြိုကုန်းရပ်ကွက်၊ မဟာသုခိတာ (၇) လမ်း၌ ဆူပူအကြမ်းဖက်သူများ ပြုလုပ်ထားသည့် အတားအဆီးများအား လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖယ်ရှားရှင်းလင်းစဉ် ဆူပူအကြမ်းဖက်သူ ၅၀ ခန့်က လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို လေးရွာ၊ ဂျင်ကလီ၊ မြား၊ ဓာတ်ဆီပုလင်းတို့ဖြင့် တိုက်ခိုက်ရန်ပြုလာသဖြင့် အဓိကရုဏ်းနှိမ်နင်းရေးလက်နက်ဖြင့် ခြောက်လှန့်ပစ်ခတ်ဖြိုခွဲခဲ့ရာ



၎င်းတို့အနက်မှ ဇော်လှိုင်ဝင်း (၁) ဦးလှထွန်းကို ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုတွင် အသုံးပြုသည့် ပစ္စည်းများနှင့်လည်းကောင်း ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းရမိခဲ့သည်။ ဆူပူအကြမ်းဖက်ရာတွင် အသုံးပြုမည့် လက်နက်၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းရမိသူများကို ဥပဒေအရထိရောက်စွာ အရေးယူနိုင်ရန် အမှုဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် စစ်ဆေးရာမှသတင်းဖော်ထုတ်မှုများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းစဉ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မုံရွာမြို့၌ ယခင်မုံရွာတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂ (ဥက္ကဋ္ဌဟောင်း) ဝေမိုးနိုင်၏ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုအပေါ် အခြေခံဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်ကို ပြိုခွဲထိန်းသိမ်းစဉ် အမျိုးသား နှစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီး နှစ်ဦးသေဆုံး

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

မုံရွာမြို့၊ ရဟနာပုံရပ်ကွက်၊ သာစည်လမ်းအတွင်း ဦးအောင်သူ (စိစစ်ဆဲ) လူစုလူဝေး အင်အား ၃၀၀ ခန့်သည် ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် လတ်တလောကာလ မုံရွာမြို့ပေါ်၌ ဆူပူဆန္ဒပြမှုများနှင့် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအပေါ် အကြမ်းဖက်မှု လုပ်ရပ်များတွင် ကိုယ်တိုင် ဦးစီးဦးဆောင်ပြု၍ ဆောင်ရွက်ခဲ့သူ ယခင်မုံရွာတက္ကသိုလ်ကျောင်းသားသမဂ္ဂ (ဥက္ကဋ္ဌဟောင်း) ဝေမိုးနိုင် (၂၆) နှစ် (၁) ဦးကိုနှိပ်နှိမ် နောက်ကွယ်မှ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်မှုများအပေါ် အခြေခံ၍ အများပြည်သူသွား လမ်းမကြီးနှင့် လမ်းသွယ်များကို အတားအဆီးများဖြင့်ပိတ်ဆို့၍ လက်နက်များကိုိုင်ဆောင်ကာ ဆူပူအော်ဟစ် ဆန္ဒပြနေကြောင်း သတင်းအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်



သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် အဆိုပါ အခြေအနေအား ထိန်းသိမ်းနိုင်ရေးအတွက် သွားရောက်ခဲ့သည်။ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ကို တိုက်ခိုက်ရန် လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ရောက်ရှိချိန် ဆူပူဆန္ဒပြသူများသည် အတားအဆီးများကို အကာအကွယ်ယူ၍ လက်လုပ်သေနတ်၊ လက်လုပ်ဗုံး၊ လောက်လွှဲစင်၊

ဖက်သူများ ပြုလုပ်ထားရှိသည့် အတားအဆီးများကို ရှင်းလင်းဖယ်ရှားစဉ် ၎င်းတို့ကိုင်ဆောင် အသုံးပြုခဲ့သည့် လက်လုပ်ဂက်(စ်)သေနတ် ၂ လက်၊ ဂက်(စ်)ဘူး ၂ ဘူး၊ မီးစာတပ်ဆင်ထားသော ဓာတ်ဆီပုလင်း ၂၉ လုံး၊ လက်လုပ်ဗုံး ၁၈ လုံး၊ အသုံးပြုပြီး လက်လုပ်ဗုံး ၁၂ လုံး၊ သတ္တုလက်လုပ်ဗုံး နှစ်လုံး၊ ယမ်းပျော့များ ထည့်ထားသော အိတ် နှစ်လုံး၊ ဘောစေ့ထည့်ထားသော သံဘူး နှစ်ဘူး၊ ဂျင်ကလီ ၅၁ ချောင်း၊ လေးဖက်ချွန် သံဘူး ၂၅ ခု၊ လောက်လွှဲစင် ၁ ခု နှင့် အခြားဆက်စပ်ပစ္စည်း များအား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

မုံရွာမြို့အတွင်း ဆူပူဆန္ဒပြမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုလုပ်ရပ်များတွင် နောက်ကွယ်မှ သွေးထိုးလှုံ့ဆော်သူ ဝေမိုးနိုင်ကို လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂ ဦးအား

ရက်စက်စွာ သတ်ဖြတ်ရာတွင် ဦးဆောင်ပြုလုပ်မှုဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ရေး အမှုဖွင့်လှစ်ထားရှိခဲ့ပြီး ၎င်းမှာ ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်လျက်ရှိသဖြင့် အများပြည်သူလူထုအနေဖြင့် တရားခံပြစ်သို့ ဝေမိုးနိုင်အား တွေ့ရှိပါက နီးစပ်ရာ လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များထံ သတင်းပေးပို့နိုင်ပါရန် မတ် ၂၇ ရက်တွင် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ထားရှိပြီးဖြစ်သည်။

အရေးယူဆောင်ရွက်အထက်ပါ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်တွင် လူသေဆုံးခဲ့မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ရဲလုပ်ငန်းများနှင့်အညီ သေမှုသေခင်းဖွင့်ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး ဖမ်းဆီးရမိသူများကို ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၌ တာဝန်ဆောင်ရွက်နေသော လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အကြမ်းဖက်သူလူအုပ်စုက အကြမ်းဖက်ရန်ပြုခဲ့သဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရ၊ အကြမ်းဖက်သူ အမျိုးသား တစ်ဦး သေဆုံး

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ကုလားကုန်းကျေးရွာရှိ ဝဏ္ဏ (စိစစ်ဆဲ) ပိုင်ဆိုင်သော “နိုင်လင်း” ဆိုင်ကယ်ပြင်ပတွင် ဆိုင်တွင် လေသေနတ်၊ လက်လုပ်မိုင်းနှင့် ဂျင်ကလီများ ပြုလုပ်နေကြောင်း သတင်းအရ သွားရောက်စစ်ဆေးစဉ် အဆိုပါဆိုင်အနီး အရောက်၌ ဆူပူအကြမ်းဖက်သူ အင်အား ၁၅ ဦးခန့်မှ ဂျင်ကလီ၊

လောက်လေးရွများဖြင့် အကြောင်းမဲ့ ရန်ပြုပစ်ခတ်ခဲ့သောကြောင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးတွင် ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သတိပေးခြောက်လှန့်ပစ်ခတ်ခဲ့ရာ ဦးသန်းလှိုင် (၅၁) နှစ်၊ (၁) ဦးကြည်သာ တွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ သေဆုံးသွားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အဆိုပါ ဆိုင်ကယ်ပြင်ပတွင် ဆိုင်သို့ ဝင်ရောက်ရာမှလေးလက်၊ လက်လုပ်မိုင်း

နှစ်လုံး၊ ဂျင်ကလီ လေးချောင်း၊ ကုန်းသီး/လောက်စာလုံး ၂၁ လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ဦးသန်းလှိုင် သေဆုံးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သေမှုသေခင်းရေးဖွင့် စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်းနှင့် ဆူပူအကြမ်းဖက်ရာတွင် အသုံးပြုသည့်ပစ္စည်းများ သိုလှက်သိမ်းဆည်းထားသူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ဖော်ထုတ် အရေးယူနိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



မြို့နယ်အချို့တွင် ဆူပူအကြမ်းဖက်သူများ အသုံးပြုသည့် လက်နက်ကိရိယာများအား သိမ်းဆည်းရမိစဉ်။

မြို့နယ်အချို့တွင် ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက တာဝန်အရထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၈

ဆူပူအကြမ်းဖက်သူများသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီကို နှောင့်ယှက်နိုင်ရေးအစွမ်းကုန်ဆောင်ရွက်မည်ဆိုသည့် ကြွေးကြော်မှုများဖြင့် မတ် ၂၂ ရက် နောက်ပိုင်းမှစ၍ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများကို နည်းမျိုးစုံကြိုးစားလာသည့်အပြင် မတ် ၂၅ ရက်မှ ၃၁ ရက်အတွင်း အထူးသဖြင့် မတ် ၂၇ ရက်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံး ဆူပူအကြမ်းဖက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအား အကျပ်အတည်း တစ်စုံတစ်ရာဖြစ်စေရန် ရည်ရွယ်လျက် လူကိုသေစေနိုင်သည့် လက်နက်ကိရိယာများ အလုံးအရင်းဖြင့် စုဆောင်းနေကြောင်း၊ ရုပ်ကွက်အတွင်း အေးချမ်းတည်ငြိမ်မှုကို လိုလားသည့်ပြည်သူများ၏ သတင်းပေးပို့ချက်များအရ မတ် ၂၅ ရက်၊ ၂၆ ရက်တို့တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ရုပ်ကွက်အလိုက် ဂျာမေးစစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အကြမ်းဖက်ခြင်းကို မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်ခဲ့သော်လည်း တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အချို့နှင့် မြို့နယ်၊ မြို့ကြီးအချို့တွင်သာ အကြမ်းဖက်အင်အား ဆယ်ဂဏန်းဖြင့် နေရာ ၉၀၊ ရာဂဏန်းဖြင့် ၈၇ နေရာ၊ ထောင်ဂဏန်းဖြင့် ၈ နေရာ၊ သောင်းဂဏန်းဖြင့် တစ်နေရာ စုစုပေါင်း ၁၈၆ နေရာတို့တွင် လူကိုသေစေနိုင်သည့်အထိ အန္တရာယ်ဖြစ်စေနိုင်သော လက်နက်များကိုင်ဆောင်ကာ ဆူပူအကြမ်းဖက်မှုများ လမ်းကြောင်းများ အထပ်ထပ်ပိတ်ဆို့ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လာခဲ့သဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မတ် ၂၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီမှစတင်ပြီး ပြည်သူလူထု လူမှုဘဝတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် မဖြစ်မနေတာဝန်အရ လူစုခွဲခြင်း၊ အတားအဆီးများ ဖယ်ရှားခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည်။

မလွဲမရှောင်သာ လူစုဖြိုခွဲ

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ဆူပူအကြမ်းဖက်သူများ လူစုကွဲစေရေး အဓိကရုဏ်းဖြိုခွဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအပေါ် ဆူပူအကြမ်းဖက်သူများက မြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ ကိုယ်ထိလက်ရောက်အန္တရာယ်ပြုခြင်းများအထိ ကျူးလွန်လာပြီး သေနတ်အစစ်များဖြင့် ပစ်ခတ်ခြင်း၊ လက်ပစ်ဗုံးများ ပစ်ပေါက်ဖောက်ခွဲခြင်းများ ဆောင်ရွက်လာသဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မလွဲမရှောင်သာ လူစုဖြိုခွဲမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အဓိကရုဏ်းဖြိုခွဲရေး လက်နက်များဖြင့် အနီးကပ်



ဆူပူအကြမ်းဖက်သူများက အဆောက်အအုံအား ဖျက်ဆီးထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ဆူပူအကြမ်းဖက်သူများက တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ယာဉ်အား ဖျက်ဆီးထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ပြုခွဲရသည့်အတွက် လမ်းပိတ်ဆို့ ရှင်းလင်းမှု ဖြစ်စဉ်တွင် ခြောက်ဦး၊ ရဲစခန်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာရုံး အဆောက်အအုံအားသို့ စီးနင်းဖျက်ဆီးမှုဖြစ်စဉ်တွင် ခြောက်ဦး၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ဝင်ရောက်လှုံးထွေးသတ်ပတ်မှုဖြစ်စဉ်တွင် သုံးဦး၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသို့ အကြမ်းဖက်သူ သုံးဦးမှ လက်ပစ်ဗုံးဖြင့် ပစ်ခတ်ရန် ဆောင်ရွက်စဉ် လက်တွင်း၌ပင် ပေါက်ကွဲ၍ သေဆုံးသူ တစ်ဦး၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လမ်းပေါ်တွင် ပိတ်ဆို့ထားသည့် အတားအဆီးများ ဖယ်ရှားချိန်အတွင်း၌ အနီးကပ်ဝင်ရောက်လှုံးထွေးတိုက်ခိုက်မှုအပေါ် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက အဓိကရုဏ်းလက်နက်များဖြင့် အနီးကပ်ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ၂၉ ဦး စုစုပေါင်း ဆူပူအကြမ်းဖက်သူ ၄၅ ဦး သေဆုံးခဲ့ရပြီး ၅၅၂ ဦး ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခဲ့ရသည်။ ဖြစ်စဉ်များတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးမှာ အကြမ်းဖက်သမားများ ပိတ်ဆို့ထားဆီးထားသည့် အတားအဆီးများအား ရှင်းလင်းစဉ် ထောင်ချောက်မိုင်းပေါက်ကွဲ၍ ကျဆုံးခဲ့ပြီး ၁၃ ဦးမှာ မူးယစ်ဆေးသုံး အကြမ်းဖက် ဆူပူသူများ၏ အဓမ္မဝင်ရောက်လှုံးထွေး အကြမ်းဖက်မှုကြောင့် ပြင်းထန်စွာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိ

ခဲ့သည်။ လိုအပ်သည့် စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက် ပြည်သူအများစုအနေဖြင့် အေးချမ်းစွာနေထိုင်လိုကြသော်လည်း ဆူပူအကြမ်းဖက် လူတစ်စုက အများပြည်သူ အေးချမ်းစွာနေထိုင်မှု ပျက်စီးဆုံးရှုံးစေရေးနှင့် အသုံးပြုလျက်ရှိသော ဆက်သွယ်ရေး လမ်းကြောင်းများ ပြတ်တောက်စေရေး ရည်ရွယ်ကာ လမ်းများပေါ်တွင် အတားအဆီးများ ချထားဆောင်ရွက်ခြင်း၊ သေနတ်များအပေါ်အဝင် အကြမ်းဖက်လက်နက်များ သိုလှောင်ဆောင်ခြင်းနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ အသက်အန္တရာယ် ထိခိုက်စေသည့်အထိ အကြမ်းဖက်ဆောင်ရွက်မှုများကို ဆောင်ရွက်လာသဖြင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပေးအပ်ထားသည့် တာဝန်များအရ ဥပဒေနှင့်အညီ အဆင့်ဆင့်တားဆီးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းနှင့် ဖြစ်စဉ်တွင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းရမည့်သူများကို လိုအပ်သည့်စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး သေဆုံးသူများနှင့်ပတ်သက်၍ သေမှုသေခင်းရေးဖွင့်လှစ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

နေ့စဉ် သတင်းမှန်၊ အပြစ်မှန်၊ တကယ်အချက်အလက်မှန်များကို

မှန်မှန် မြန်မြန် သိလိုပါသလား?

မြန်မာ့အလင်း
Myanma Alinn Daily
Established in 1914

ကြေးမုံ
The Mirror Daily
Established in 1937



THE GLOBAL
NEW LIGHT OF
MYANMAR

မတ်လအတွက်



ဆက်သွယ် မှာယူနိုင်ပါသည် -

မြန်မာ့အလင်း 01 - 9544 317, 09 - 4480 422 14

ကြေးမုံ 01 - 8292 830, 09 - 4500 255 70

The Global New Light of Myanmar

01 - 8604 532, 09 - 9839 249 91

ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထား အင်းစိန်-ရန်ကုန်-မင်္ဂလာဒုံ-အင်းစိန် ခရီးစဉ်ပြေးဆွဲမှုဆောင်ရွက်



နေပြည်တော် မတ် ၂၈

မြန်မာ့မီးရထားတွင် ပြေးဆွဲလျက်ရှိသော ရန်ကုန် မြို့ရှိ မြို့ပတ်နှင့် ဆင်ခြေဖုံး ရထားများပြေးဆွဲခြင်း တတိယနေ့ခရီးစဉ်အဖြစ် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ပြေးဆွဲခဲ့ရာ အင်းစိန်ဘူတာမှ လူစီးတွဲ (၃)တွဲပါ RBE ရထားတွဲဆိုင်ကို လက်ဝဲရစ်လမ်းကြောင်း အတိုင်း နံနက် ၈ နာရီ ၃၅ မိနစ်မှ စတင်ထွက်ခွာပြီး ဘူတာစဉ်ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်၍ ရန်ကုန်ဘူတာကြီး သို့ နံနက် ၁ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် ဆိုက်ရောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ မြို့ပတ်ရထားတွဲဆိုင်သည် ရန်ကုန် ဘူတာကြီးမှ နံနက် ၁၂ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် ဆက်လက်ထွက်ခွာခဲ့ပြီး ဘူတာစဉ်ဖြတ်သန်း ပြီးနောက် မင်္ဂလာဒုံဘူတာသို့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် ရောက်ရှိ၍ ဆက်လက်ထွက်ခွာရာ အင်းစိန်ဘူတာသို့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ပြန်လည်ဆိုက်ရောက်ခဲ့သည်။

ဤသို့ရထားပြေးဆွဲမှု ဆောင်ရွက်စဉ်အတွင်း ကြိုတင်ချက်များနှင့် သမိုင်းမြို့သစ်ကြား မိုင်တိုင် ၇/၂၁-၂၂ မှီ ရထားလမ်းပေါ်တွင် သစ်တုံး၊ သဲအိတ်၊ သဲလမ်းတိုဖြင့် ပိတ်ဆို့ထားခြင်း (ဝဲပုံ)၊ သဲလမ်းအရှည်ဖြင့် သဲလမ်းပေါ် ကန့်လန့်ဖြတ် ပိတ်ဆို့ထားခြင်း၊ သမိုင်းမြို့သစ်နှင့် သမိုင်းဘူတာ ကြား အဆန်လမ်း၌ သစ်တုံးတစ်တုံး၊ အစုန်လမ်း၌ စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၁

YRTA ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကိုကိုးကျွန်းသို့ သွားရောက်မည့် M.V CHARITES သင်္ဘောခရီးစဉ် ယနေ့ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် မတ် ၂၈

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ စီမံမှု ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကိုကိုးကျွန်းမြို့ နယ်သို့ ပြေးဆွဲပေးမည့် M.V CHARITES သင်္ဘောခရီးစဉ်သည် ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဆူးလေဆိပ်ကမ်းမှ စတင်ထွက်ခွာသွားပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ခရီးစဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့ (YRTA) မှ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးလှအောင်က “ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ်ဟာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ မြို့နယ်တစ်ခုဖြစ်တာကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မြို့နယ်အားလုံး တန်းတူဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာ ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ်ကိုလည်း အရင်ကတည်းက ဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်းတွေမှာ အဓိကထား ထည့်သွင်းလုပ်ဆောင်ပေးတာတွေ ရှိပါတယ်။ လက်ရှိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ စတင်တာဝန်ယူတွေ့ ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့ YRTA ကို တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်ဖို့ မှာကြားတာတွေကြောင့် ဒီလမ်းညွှန်မှာကြားမှုတွေအတိုင်း YRTA အနေနဲ့ ဒီကနေ့ ကိုကိုးကျွန်းသင်္ဘောခရီးစဉ်ကို အခုလို ငါးကြိမ်မြောက် ပြေးဆွဲပေးတာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောကြားသည်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ်သို့ ပြေးဆွဲနေသည့် M.V CHARITES သင်္ဘောကို တွေ့ရစဉ်။

စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၁

အဂ္ဂရိုကို ခေါ်ယူနိုင်ခဲ့ပါက အသင်းမှ တိုက်စစ်မှူး လူကာကူကို ရောင်းထုတ်ဖွယ်ရှိနေတဲ့ အင်တာမီလန်

အီတလီစီးရီးအေ အမှတ်ပေးဇယားဦးဆောင်သူ အင်တာမီလန် အသင်းသည် ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် မန်စီးစီးအသင်းမှ အသက် (၃၂ နှစ်) အရွယ် အာဂျင်တီးနားတိုက်စစ်မှူး ဆာဂျီယို အဂ္ဂရိုကို စာချုပ်ချုပ်ဆိုခေါ်ယူနိုင်ခဲ့ပါက အသင်းမှ အသက် (၂၇ နှစ်) အရွယ် ဘယ်လ်ဂျီယံတိုက်စစ်မှူး လူကာကူကို ရောင်းထုတ်သွားဖွယ်ရှိကြောင်း သတင်းများတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ကိုစစ်-၁၉ ဝိုင်းရစ်ကြောင့် ဘောလုံးအသင်းများ၏ ဘဏ္ဍာရေးကို ထိခိုက်လျက်ရှိရာ ထိုအထဲတွင် အီတလီကလပ်အသင်းများလည်း အပါအဝင်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် အင်တာမီလန်အသင်းအနေဖြင့် မန်စီးစီးအသင်းနှင့် စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးတော့မည်ဖြစ်သော

စာမျက်နှာ ၁၉ ကော်လံ ၁ ❖

အင်တာမီလန်အသင်းမှ ဘယ်လ်ဂျီယံတိုက်စစ်မှူး လူကာကူ။



သတိရှိကြပါကုန်

ဆောင်းပါး စာ ၁၆

ကိုစစ် -၁၉ ကန့်သတ်ချက်များ ချိုးဖောက်သူများကို အိသီယိုပီးယားတွင် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်သွားမည် စာ ၁၃

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကာကွယ်ဆေးအလုံးရေ သန်း ၅၀၀ ကျော်ထိုးနှံပြီးချိန်မှာ ဥရောပရဲ့ ကာကွယ်ဆေးပြဿနာ အတော်လေးနက်ရှိုင်းလာ

နိုင်ငံတကာရေးရာ စာ ၁၄